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MILJØOPPRYDDING I FOSNAVÅG. DEPONERING AV MASSER. VAL AV 
ALTERNATIV     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Kystverket 
- MTK 
- Anlegg- og drift 
- Rambøll AS 
- Fylkesmannen 
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Vedlegg: 
1. Brev frå Kystverket, datert 16.5.2014. 

2. M-not-003, frå Rambøll AS, datert 18.12.2014. Strandkantdeponi i 

Fosnavåg hamn. 

3. STSO, frå Rambøll AS. 

4. Brev frå Kystverket, datert 2.4.2014. 

Bakgrunn: 
I nasjonal transportplan sin handlingsdel for 2014-2023, er utdjuping av Fosnavåg 
hamn gitt prioritet. I følgje Kystverket sine planar skal hamna mudrast frå dagens – 6 
m vassdjup til -7.3 m vassdjup. Utdjupinga er kostnadsrekna til 50 millionar kroner 
og skal tidlegast iverksetjast i 2017. 
 
Undersøkingar gjennomført av Kystverket og Herøy kommune, viser at hamna er 
forureina og at det må gjennomførast miljøtiltak. 
Kystverket tek berre på seg arbeidet med mudring av delar av hamna. Kommunen 
ønskjer derimot å få rydda opp i heile hamneområdet, for å hindre utlekking av 
miljøgifter til hamnebassenget over tid. Herøy kommune vil få til eit samarbeid – eit 
miljøprosjekt – med Kystverket,  
 
Miljøprosjektet for Fosnavåg hamn har som siktemål:  
 

 Mudring for å oppnå auka seglingsdjupne. Store mengder forureina sediment 
vil bli fjerna frå hamna.  
 

 Utviding av mudringsprosjektet, slik at ein får fjerna alle dei forureina 
sedimenta, også utanfor Kystverket sitt utdjupingsområde, for å få ei rein 
hamn. 



 Identifisere og sikre ev. aktive miljøkjelder på land, for å hindre at miljøgifter 
renn ut og forureinar hamna på nytt.  
 

 Opprydding og utbygging av avløp i hamna.  

 
Mudringsmassene som er forureina må deponerast på forsvarleg vis. Utrekningar 
gjennomført av Rambøll AS viser at det er ca. 40.000 m3 som skal deponerast. 
 
 
Saksopplysningar: 
Deponering av masser 

Pr i dag er det ingen godkjende mottak av forureina masser i området. Kystverket og 

kommunen har drøfta moglege deponeringsområde. Føresetnad for deponering er at 

massene skal deponerast på ein måte som ikkje fører til utlekking av miljøgifter. 

Ein har tre alternativ til deponering av massene: 

1. Sjødeponi 

2. Strandkantdeponi 

3. Deponering på land 
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Sjødeponi 
Ved tildegare utdjupingar i hamna, har Kystverket deponert massene i Holmefjorden, 
like nordaust for Fosnavåg. Kystverket ønskte i utgangspunktet at massene frå 
planlagt utdjuping også kunne deponerast i Holmefjorden. 
 
Det foregår fiske i Holmefjorden og det er auka fokus på forureining i 
hamnebassenget. Det vil vere vanskeleg å dekkje til forureina masser i fjorden. Med 
bakgrunn i dette fekk Kystverket gjennomført ei vurdering av alternativt  
deponeringsområde i sjø. 
 
Kystverket leigde inn konsulent til å vurdere eit område mellom Nerlandsøy og 
Remøy. Undersøkingane viste at det var forholdsvis sterk straum nede ved botnen, 
slik at det ville bli ei utvasking av både tildekkingsmassar og deponeringsmassar. 
Det vart også hevda at det foregår fiske i området.  Begge lokalitetane vart forkasta. 
Kystverket tok kontakt med Herøy kommune for å få vurdert andre alternativ til 
deponering.  
 
Strandkantdeponi 

Etter at sjølokalitetane vart forkasta, gjekk ein over til å vurdere strandkantdeponi.  
 
Etablering av strandkantdeponi forutset eigne utgreiingar og reguleringsplan. Dei 
deponerte massene vert dekka til med reine masser. I prinsippet kan arealet over dei 
reine massene nyttast til alle føremål. Deponiet vil bli overvaka kontinuerleg. 
 
Følgjande strandkantdeponi vart vurderte i første omgang: 
 
I. Leine hamn  

 

 
 
II. Mjølstadneset  

 

Legge til rette for etablering av ny 
molo. 
Rom for ca. 28.400 m3.  
Relativt kort veg frå Fosnavåg. 

To lokalitetar. Ved industriområdet 
og ved Paradisbukta. 
Rom for ca. xxxx m3. 
Lang transportavstand. 
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III. Fosnavåg hamn 
 
 

 
 
IV. Innseglinga til Fosnavåg hamn 
 

 
 

       
 
 
Det var eitt område som peika seg klart ut, mellom anna med bakgrunn i nærleik til 
mudringsområdet og mogleg tilrettelegging for nytt sentrumsareal. 
 
 
Kommunen gjekk i dialog med grunneigarar i området, med tanke på ev. kjøp av  
grunn.  Det vart lagt fram sak for formannskapet i møte 18.3.2014. Tilrådinga frå 
rådmannen var etablering av eit forhandlingsutval for gjennomføring av 
grunnforhandlingar med aktuelle grunneigarar i Fosnavåg, med tanke på å leggje til 
rette for strandkantdeponi ved innseglinga til Fosnavåg. 
 

Legge til rette for strandpromenade. 
Rom for ca. 5100 m3. 
Kort avstand. 

Legge til rette for nytt 
sentrumsareal. 
Rom for ca. 27.400 m3. 
Kort avstand. 
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Formannskapet sende saka attende til administrasjonen, der dei ba om at det vart 
lagt fram fleire opplysningar. 
 
Med bakgrunn i formannskapet sitt vedtak, har administrasjonen vurdert fleire  
deponeringsområde. 
 
V. Moltu – ved den gamle sildoljefabrikken 
 

 
 
 
 
VI. Kvalsvika – sør for hamna 
 

 
 
 
VII. Kleivavika  
 

 

Utfylling ved den gamle 
sildoljefabrikken. 
Rom for ca. 46.000 m3. 
Lang transportavstand. 

Utfylling sør for hamna i Kvalsvika 
Rom for ca. 30.000 m3. 
Lang transportavstand. 

Utfylling i Kleivavika 
Rom for ca. 30.000 m3. 
Relativt kort transportavstand. 
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VIII. Indre del Fosnavåg hamn 
 
Alternativ 1.  Deponering langs grense for godkjend reguleringsplan. 
 

 
 
Alternativ 2. Deponering langs grense for godkjend reguleringsplan + litt meir areal. 
 

 
    
 
Deponering på land 
 
Det fins tre godkjende landdeponi i Møre og Romsdal: 
 

- Bingsa avfallsdeponi, (Ålesund kommune), Ålesund 

Kan ta i mot massene. Ca. pris 250 kr pr. tonn levert på anlegget deira i 
Ålesund. Dei kan ta i mot masser med båt og kan tilby køyring frå kai til 
deponi (5-10 minutts køyring). Utlekkingstest må leverast før endeleg tilbod. 
Lukt kan vere eit problem. 
 

- Øveråslia avfallsdeponi, (Vestnes renovasjon AS), Vestnes 

Har kapasitet til å ta i mot massene. Prisen vil avhenge av mengde levert og 

om det kjem i kategori inert avfall. Pris på inert vil vere mellom kr.180-/tonn og 

330,-/tonn avhengig av mengde. Dei er ikkje sikre på om dei har nok analyser 

for å kunne kategorisere avfallet. 

 

Deponering langs land/kaier i 
hamna, innanfor grense godkjend 
plan. 
Rom for ca. 16.000 m3. 
Kort avstand. 

Deponering inne i hamna 
Rom for ca. 21.000 m3. 
Kort avstand. 
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- Årødalen avfallsdeponi (RIR), Molde 

Kan ikkje ta i mot alt. Dersom massene avgir lukt, er det eit problem dei må 

vurdere nærare. Ønskjer ein nærare dialog knytt til blant anna konsistensen 

av massene og kor lang tid leveransen vil pågå. Oppgir ikkje pris. 

Deponering av massene i eit av dei skisserte landdeponia, vil krevje lang transport 
og lossing av massene inn i deponia. Transport av forureina sediment med båt/lekter 
inneber ei ekstra miljøbelastning. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Utdjuping av Fosnavåg hamn er gitt prioritet i nasjonal transportplan (NTP) sin 
handlingsdel for 2013-2024. Det er sett av 50 millionar kroner til prosjektet. Oppstart 
av prosjektet tidlegast i 2017. 
 
Herøy kommune ønskjer å få til eit samarbeid med Kystverket, slik at ein kan få 
rydda opp i heile hamnebassenget. 
 
Miljøprosjektet i Fosnavåg er eit svært viktig prosjekt, som vil gi ei vesentleg 
miljøforbetring i hamna og i Fosnavåg sentrum.  
 
Det er viktig at kommunen engasjerer seg i arbeidet med å finne eigna område for 
deponering av massene som skal fjernast. Kystverket har ikkje funne eigna 
sjødeponi i området. 
 
Herøy kommune har gjennom saksframstillinga ovanfor presentert 8 ulike lokalitetar 
for etablering av strandkantdeponi. Etter kommunen si vurdering vil det vere 
hensiktsmessig å etablere eit deponi i nærleiken av mudringsområdet. Det vil kunne 
redusere miljøbelastninga og bli langt rimlegare enn om ein må transportere 
massene. Ei klar forutsetning for deponering av massene, er at dei vert deponert på 
ein måte som ikkje fører til utlekking av miljøgifter. Det vil vere positivt om massene 
kan nyttast på ein slik måte at kommunen kan vinne nytt land. 
 
 
Det blir lagt opp til ei brei orientering frå konsulent, fylkesmann og kommune i 
formannskapsmøtet. 
 
 
 
Fosnavåg, 30.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
 
Sakshandsamar: Berit Sandvik Skeide 
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Fosnavåg fiskerihavn - Herøy kommune - Møre og Romsdal –
deponeringsområde

Viser til tidligere samtaler og møter vedrørende deponeringsmuligheter for 
mudringsmassene fra utdypingen i Fosnavåg havn.  Totalt er det behov for å kunne 
deponere ca. 40.000m3 med masse, noe avhengig av hvor omfattende en eventuell 
miljømudring vil være. Her følger en liten gjennomgang over Kystverkets vurderinger i 
denne saken.  

Ved tidligere utdyping i havnebassenget har massene blitt deponert i Holmefjorden like 
nordøst for Fosnavåg.  For dette tiltaket var massene tenkt deponert i samme område.  Det
ble imidlertid nå vist til at der foregår fiske i dette området og samtidig ble der noe større 
fokus på forurensingene i havnebassenget. Området i Holmefjordbassenget er også så 
stort at det ville være vanskelig å foreta tildekking med rene masser.

Ut i fra dette ble der foretatt en vurdering på alternativ deponeringsområder, både 
strandkantdeponi og sjødeponi.  Neste alternativ ble da et område mellom Nerlandsøya og 
Remøya.  Her var det muligheter for et område som etter deponering kunne tildekkes med 
rene masser.  De undersøkelsene vi gjennomførte viste imidlertid at her var forholdsvis 
sterk strøm nede ved bunnen slik at der fort ville bli en utvasking av både 
tildekningsmasser og deponeringsmasser.  Det ble også her hevdet at der foregår fiske.

Ut i fra at disse alternativene måtte forkastes tok Kystverket igjen kontakt med Herøy 
kommune for å se etter flere alternative områder, ikke alt for langt fra Fosnavåg. 
Transportstrekning vil være en avgjørende faktor for både pris og praktisk gjennomføring 
av utdypingen og må derfor vektlegges.  Av miljøhensyn ble det primært sett etter mulige 
strandkantdeponi der en har bedre kontroll med massene. Men det ble også sett etter 
alternative sjødeponi.

Det ble da vurdert å kombinere behovet for deponering opp i mot planene for en utvidelse 
av sentrumsområdet i Fosnavåg, der det vil der være behov for utfylling og etablering av 
nytt land. Her foreligger skisser for videre utvikling, men så langt ingen godkjent 
reguleringsplan.  Områdene som ble vurdert var i vågen nord for Igesundvegen og området 
like vest fro innseilingen ved tidligere Sunnmørsfisk. Av disse ble sistnevnte område sett på 
som mest aktuelt. En egen vurdering fra Rambøll, som innleid miljøkonsulent, viste at 
massene vil kunne benyttes til byutvidelse. 

Midt-Norge
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Kystverket avventer nå en politisk avklaring for dette området.  I og med at dette ikke er 
avklart leter vi også etter andre alternativ, men uten at vi så langt har funnet noen bedre 
løsning.  Uten en avklaring mht deponering av mudringsmassene vil vi ikke kunne 
utarbeide hovedplan for utdyping av Fosnavåg havn og vil heller ikke kunne få tillatelse fra 
Fylkesmannens miljøvernavdeling til å starte opp arbeidet. I verste fall vill derfor utdypingen 
av Fosnavåg havn ikke kunne gjennomføres og de forurensede massene bli liggende der 
de er.

Med hilsen

Ole Bjørn Molnes Terje B. Misund
avdelingssjef senioringeniør

Dokumentet er elektronisk godkjent

Vedlegg:
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 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
KOMMUNEPLAN 2013-2025 AREALDEL - 2.GONGS OFFENTLEG ETTERSYN     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
Kommunestyret vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 11-14, at forslag til 
Kommuneplan for Herøy 2013-2025 Arealdel skal leggast ut til 2.gongs offentleg 
ettersyn i minst seks veker. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjere dei naudsynte rettingar og justeringar i plankart og 
tekst før utlegging til offentleg ettersyn. 
 
 
 
 
 

 

 

 
Særutskrift: 
Sjå siste side 
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Vedlegg 
Vedlegg 1 Herøy arealdel - plankart 
Vedlegg 2 Herøy arealdel - Føresegner og retningsliner 
Vedlegg 3 Herøy arealdel - Planomtale med konsekvensutgreiing 
Vedlegg 4 temakart - skredfare 
Vedlegg 5 temakart - støysone 
Vedlegg 6 temakart - avkøyrsel 
Vedlegg 7 temakart - landbruk og kulturlandskap 
Vedlegg 8 temakart - kulturminnevern 
Vedlegg 9 temakart - naturvern 
Vedlegg 10 temakart - friluftsliv 
Vedlegg 11 Risiko- og sårbarheitsanalyse for Herøy kommune 
Vedlegg 12 Kartvedlegg til risiko- og sårbarheitsanalyse 
Vedlegg 13 Vurdering av motsegn og merknadar 
 
Saksopplysningar: 
 
Kommuneplanen sin arealdel, førebels prosess: 
Utvalssak Utval m.m Emne Dato 

79/11 Kommunestyret Vedtak om oppstart 22.6.2011 

  Høyring av planprogram: 1.7.2011-26.8.2011  

148/11 Kommunestyret Stadfesting av planprogram 17.11.2011 

133/13 Kommunestyret Vedtak om 1.gongs offentleg ettersyn 24.10.2013 

  Høyring av arealdel: 1.11.2013-10.1.2014  

 Kommunestyret Orienteringssak til Kommunestyret 24.4.2014 

 Administrasjon Gjennomføring av forhandlingsmøte med 
regionale instansar 

4.4.2014 og 
7.4.201 

 Arbeidsgruppa Gjennomføring av 2.forhandlingsmøte med 
fylkesmannen 

13.5.2014 

 Kommunestyret Vedtak om 2.gongs offentleg ettersyn  

  2.Høyrings av arealdel: 27.6.2014-15.8.2014  

  Meklingsmøte med …  

 Formannskapet Vedtak av kommuneplanen sin arealdel. Inst.  

 Kommunestyret Vedtak av kommuneplanen sin arealdel  

 
Kommuneplan for Herøy  
Plan- og bygningslova (Pbl) § 11-1 fastset at kommunane skal ha ein samla 
kommuneplan som omfattar samfunnsdel med handlingsdel og arealdel. Kommunen 
skal såleis ha ein arealplan for heile kommunen som viser samanhengen mellom 
framtidig samfunnsutvikling og arealbruk. Kommuneplanen sin arealdel skal angi 
hovudtrekka i arealdisponeringa og sette rammer og føringar for nye tiltak og ny 
arealbruk (jf. Pbl § 11-5). 
 
Forslag til kommuneplanen sin arealdel låg ute til offentleg ettersyn i perioden 
1.11.2013 - 10.1.2014 og kommunen fekk inn 68 merknadar til planen der 8 av 
desse var frå offentleg  mynde. 
 
Mange av merknadane frå private kom også inn ved varsel om oppstart og allereie 
vurdert av kommunen. Nokon av merknadane vart innarbeidd i forslag til plan medan 
andre vart ikkje teke med på grunn av ulike konflikter knytt til vurderingskriteria til 
kommunen.   
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Møre og Romsdal fylkeskommune hadde i stor grad motsegner knytt til eldre og 
nyare tids kulturminne som dei meinte burde innarbeidast i planen. Fylkesmannen i 
Møre og Romsdal hadde motsegner knytt til tema landbruk og natur og miljø.  
 
Det vart gjennomført «forhandlingsmøte» mellom Herøy kommune v/ 
administrasjonen og Møre og Romsdal fylkeskommune 4.4.2014 der ein var samde 
om alle motsegna utanom eitt område på Eggesbønes. Dette vart seinare avklara 
gjennom dialog per e-post.  
 
«Forhandlingsmøte» mellom HK v/ administrasjonen og Fylkesmannen i Møre og 
Romsdal vart gjennomført 7.4.2014. Etter møtet gjenstod det 13 motsegner som ein 
ikkje vart samde om. Arbeidsgruppa inviterte fylkesmannen til Herøy og 
gjennomførte «forhandlingsmøte nr.2» og etter møtet gjenstår det 9 uavklara 
motsegner før 2.gongs offentleg ettersyn.  
 
Vurdering: 
 
Kommuneplanen som ligg føre er eit samla resultat av ein lang prosess der ein har 
vore aktivt ute for å sikre medverknad frå alle grupper. Planen legg langsiktige 
føringar for vidare utviklinga i samfunnet og arealdelen har teke utgangspunkt i tiltak 
i Kommuneplanen sin samfunnsdel og gjort desse om til konkrete 
arealdisponeringar. Dette gjeld særleg behov for nye bustadareal og areal for 
fritidsbustadar med tilknyting til sjøen. 
 
Fram til vi får godkjent ny arealplan er det den gamle frå 2004 som gjeld. Nye 
detaljplanar,  tiltak og dispensasjonar har blitt avslått fordi dei ikkje er i tråd med 
gamal plan og med tilråding at forslagstillar bør vente med å søke til etter ny arealdel 
er godkjend. Det hastar derfor å få godkjent ein ny.  Dette betyr at vi har måtta 
tilpassa oss motsegner og merknader, og ein del nye arealforslag er blitt  redusert 
eller fjerna i høve til opphavleg forslag.  
  
Vurdering etter naturmangfaldslova §§ 8-12 
Vurdering knytt til naturmangfaldslova §§ 8-12 går fram av planomtale med 
konsekvensutgreiing, s. 28. 
 
Endring etter 1.gongs offentleg ettersyn: 
Det er gjort store endringar i plankartet og ein har teke ut store areal for utbygging. 
Det er også gjort endringar i det skriftelege materialet, slik som 
konsekvensutgreiinga og føresegnene – som no er grundigare utarbeidd og  i 
samsvar med plan- og bygningslova. 
 
Kommuneplanen er ikkje statisk, men skal kunne rullerast ved behov. Dette skal  
vurderast av kommunestyret etter kvart 4.år i samband med revidering av 
planstrategien. Ein kan sette i gang endring av heile eller deler av planen. 
Hovudsaken er at kommunen må styre arealbruken gjennom ein heilskapleg plan – 
”som viser samanhengen mellom framtidig samfunnsutvikling og arealbruk” jf. pbl § 
11-5. 
 
Konsekvensar: 
Konsekvensar for folkehelse: 
Forslag til ny arealdel legg opp til ei heilskapleg tilnærming til folkehelseperspektivet. 
Ein har teke med seg element som td. etablering av turstiar i tilknyting til dei større 
bustadfelta og etablering av bustadar i tilknyting til kommunikasjonsaksane i 
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kommunen. Tilgang til rekreasjonsareal for nye bustadområde har også vore tema 
som har blitt vurdert ved nye utbyggingsforslag. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Planforslaget i seg sjølv har ingen negative konsekvensar for beredskap. Forslag til 
arealdel legg opp til etablering av fleire bustadar, naust og fritidsbustadar i 
kommunen som vil medføre at ein også må ha ein utvikling i forhold til beredskap 
som fyl utviklinga i lokalsamfunnet for at alle menneska som oppheld seg i kommune 
skal vere trygge. 
 
Konsekvensar for drift: 
Nokre av forslaga i planen kan medføre krav til utbygging av teknisk infrastruktur og 
vil kunne ha konsekvensar for drifta i kommunen ved auka belastning på 
driftsavdelinga.  
Viser elles til planomtalen for detaljert vurdering. 
 
Vurdering av fråsegn og merknadar til planen: 
Vurderingar gjort av arbeidsgruppa går fram av eige vedlegg. 
 
Endringar før utlegging til nytt offentleg ettersyn: 
Biologisk mangfald 
I føresegna til planen er det skildra fire område for biologisk mangfald som er fremja 
som særs viktig lokalitetar. Desse er ikkje kartfesta, men vil bli innarbeidd i temakart 
for naturvern før planen vert utlagt til 2.gongs offentleg ettersyn. 
Områda er: 

- Mulevika 
- Kalddalsbukta 
- Skorpa 
- Goksøyrbeita 

 
Fiske 
Område for fiske i plankartet (kaste og låssettingsplassar mfl.)vil bli teke ut frå 
arealplankartert og lagt over på eige temakart for fiskeriinteresser. 

Konklusjon: 
Rådmannen rår til at kommunestyret vedtek, i medhald av plan- og bygningslova § 
11-14, at forslag til Kommuneplan for Herøy 2013-2025 Arealdel skal leggast ut til 
2.gongs offentleg ettersyn i minst seks veker. 
Rådmannen får fullmakt til å gjere dei naudsynte rettingar og justeringar i plankart og 
tekst før utlegging til offentleg ettersyn. 
 
 
 
Fosnavåg, 28.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Ole Magne Rotevatn 



Side 5 av 5  

 

 
Adresseliste: 
 
 Møre og Romsdal fylkeskommune  Fylkeshuset, 6404 MOLDE  

Fylkesmannen i Møre og Romsdal  Fylkeshuset, 6404 MOLDE  

Statens vegvesen, region midt  Fylkeshuset, 6404 MOLDE  

Fiskeridirektoratet, region Møre og Romsdal  Postboks 185 sentrum, 5804 BERGEN  

Kystverket  Postboks 1502, 6025 ÅLESUND  

Noregs- vassdrags og energidirektorat, 
region vest  

Naustdalsvn. 1B, postboks 53 6801 FØRDE  

Forsvarsbygg  Postboks 405, sentrum, 0103 OSLO  

Direktoratet for mineralforvaltning  Postboks 3021 Lade, 7441 TRONDHEIM  

Statkart  Elektronisk oversending  

Søre Sunnmøre Landbrukskontor  6080 Gurskøy  

Nemnd for vilt, fiske og friluft v/ Søre sunnmøre landbrukskontor 

Søre Sunnmøre Reinhaldsverk  Smårisevadet 20, 6065 ULSTEINVIK  

Vestre Sunnmøre Bondelag v/ Per Gunnar Hjørungdal 
Liavegen 176, 6063 HJØRUNGAVÅG 

Hareid, Ulstein, Herøy og Sande Bonde og 
Småbrukarlag 

v/ Gunmar Grimstad 
Hareidsvegen 189, 6060 HAREID 

Herøy Næringsforum  Postboks 69, 6099 FOSNAVÅG  

Herøy Vasslag BA  Kvithaugsmyra, 6092 FOSNAVÅG  

Stemmedalen Vassverk  6070 TJØRVÅG  

Moltustranda Vassverk  6076 MOLTUSTRANDA  

Kvalsvik Vassverk  6098 NERLANDSØY  

Nerlandsøy Vassverk  6098 NERLANDSØY  

Runde Vassverk  6096 RUNDE  

Leikanger Vassverk  6080 GURSKØY  

Runde Miljøsenter  6096 Runde  

Ulstein kommune Postboks 143, 6067 Ulsteinvik 

Sande kommune 6084, Larsnes 

Volda kommune Stormyra 2, 6100 Volda 

Vanylven kommune Rådhuset, 6143 Fiskå 

Ungdomsrådet i Herøy  Her  

Eldrerådet i Herøy  Her  

Barnerepresentanten i Herøy  Her  

Råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne  

Her  

Alle politiske komitear i Herøy Her 

 





















































































































































































































































































































































































TEIKNFORKLARING

1:40 000 (A2)Kartmålestokk

Herøy kommune

Temakart - Beredskapstiltak

PLANEN UTARBEIDET AV: DATO SIGN SAKSBEH.

17.7.2013 HR

0 500 1000 1500 m

AF
Utviklingsavdelinga

ROS - analyse for Herøy kommune 2013

Ikkje sløkkevatn

Stor avstand til sløkkevatn

Straumavhengig vasstrykk

Privat vassforsyning, ukjent kapasitet



TEIKNFORKLARING

1:40 000 (A1)Kartmålestokk

Herøy kommune

Temakart - Naturrisiko
PLANEN UTARBEIDET AV: DATO SIGN SAKSBEH.
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ROS - analyse for Herøy kommune 2013

Marin strandavsetting

Jordartar

Steinskred

Snøskred

Lausmasseskred

Ukjent

Elveavsetting

Fareområde

Havnivå stigning

Potensiell skredfare

Historisk skredtype



TEIKNFORKLARING

1: 40 000 (A1)KartmålestokkHerøy kommune

Temakart - Sårbare objekt
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ROS - analyse for Herøy kommune 2013

Nedslagsfelt for drikkevatn
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Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: BSS Arkivsaknr: 2014/312 
    Arkiv: L12 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

82/14 Formannskapet 10.06.2014 
 
 
 
REGULERINGSENDRING FOR REGULERINGSPLAN FOR KVALSUND - TEIGE     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
I medhald av § 12-14 i plan- og bygningslova, vedtek Herøy formannskap 
reguleringsendring for Kvalsund – Teige, datert 5.5. 2014.  
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Kvalsund og Teige byggjefelt AS c/o Karstein Sund, 6098 Nerlandsøy 
- Line Konningen, Breidnesvegen 6, 6092 Fosnavåg 
- Maria Katrina Lewell og Arild Helsem Kvalsund, Teigevegen 16, 6098 

Nerlandsøy 
- Kristine Helde og Sverre Ytrebø Rødset, Koparstadvegen 61, 6098 

Nerlandsøy 
- Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde 
- Møre og Romsdal fylkeskommune, Fylkeshuset, 6404 Molde 
- Anleggs- og driftsavdelinga, her 
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Vedlegg, prenta: 

1. Reguleringsplankart, datert 5.5.2014. 
2. Notat frå anlegg- og driftsavdelinga, datert 9.4.2014. 

 
Vedlegg, ikkje prenta: 

1. Brev frå Møre og Romsdal fylkeskommune, datert 20.3.2014 og 29.4.2014. 
2. Brev frå fylkesmannen i Møre og Romsdal, datert 16.4.2014. 
3. Brev frå Herøy kommune til grunneigarar og uttaleinstansar, datert 24.3.2014. 
4. Brev frå fylkesmannen i Møre og Romsdal, datert 27.2.2014. 

 
Bakgrunn: 
Kvalsund og Teige byggjefelt AS har søkt om reguleringsendring for veg 6 i 
gjeldande reguleringsplan for Kvalsund-Teige. Utbyggingsselskapet ønskjer å snu 
vendehammaren i motsett retning på grunn av stor høgdeskilnad mellom veg og 
tilgrensande bustadtomt (4/328). Dersom vendehammaren skal liggje som i 
godkjend reguleringsplan, vil ein leggje beslag på delar av tomta med skråning 
eventuelt må det førast opp ein høg mur i bakkant av tomta. 
 
Planprosess: 
Oppstart av planarbeid vart varsla med eige brev til grunneigarar og naboar i 
området og til høyringsinstansar, med frist for å kome med innspel sett til 21.3.2014. 
 
 

 
    Avgrensing av planområdet ved oppstart av planarbeidet 

 
Innan fristen kom det inn eitt brev. Fylkesmannen har ingen merknader til varsla 
reguleringsendring. 
 
Herøy kommune utarbeidde i forslag til reguleringsendring. Forslag til 
reguleringsendring vart sendt på avgrensa høyring til grunneigarar, naboar og 
offentlege mynde 24.3.2014, med frist for å kome med merknad/uttale sett til 
30.4.2014. Innan fristen kom det inn tre uttalar. 
 
Møre og Romsdal fylkeskommune (MRF), datert 20.3. 2014 og 29.4.2014 
MRF har ingen merknader til endringa. 
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Anlegg- og driftsavdelinga (AD), datert 9.4.2014 
AD påpeikar at det manglar frisiktlinje mot veg i planforslaget. Vidare meiner 
avdelinga at det er smal vegbreidde for vegareal med omsyn til 
vegskulder/grøfter/skjering/fylling. AD godtek breidda, då det er i samsvar med 
gjeldande plan for området.  
 
Kommentar: 
Frisiktlinje (jf. gjeldande plan) er no å lagt inn på plankartet. Gjeldande 
reguleringsplan for Kvalsund – Teige er lagt til grunn for reguleringsendringa. Veg- 
og tomteareal er oppmålt og tinglyst. Utviklingsavdelinga finn det såleis urimeleg å 
endre breidda på vegen. 
 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal (FM) , datert 16.4.2014  
FM har ingen merknad til reguleringsendringa. 
 
Vurdering: 
I gjeldande reguleringsplan for Kvalsund-Teige (godkjend i kommunestyret 
11.12.2008, plan ID 1515200801), er snuplassen i enden av veg 6 vendt mot aust. 
 

 
          Utsnitt frå reg.plan for Kvalsund-Teige. Omsøkte endring er markert med raud sirkel 
 
 

Det ligg etter kommunen si vurdering godt til rette for at snuplassen kan vendast, slik 
at den vender mot vest. Tomtene på oppsida av veg 6 er oppmålte, men ikkje selde. 
Kvalsund og Teige byggjefelt AS står som eigar. Kommunen vurderer endringa til å 
vere ei mindre reguleringsendring etter § 12-14 i plan- og bygningslova. Dette med 
bakgrunn i at det ikkje vert lagt opp til endringar i planen som endrar føresetnadene 
for gjennomføring av planen. Endringa får ikkje konsekvensar for barn og unge. 
 
Saka vert å handsame i samsvar med kommunen sitt delegasjonsreglement (k-sak 
79/12 og k-sak 158/09), der formannskapet har mynde til vedtak etter plan- og 
bygningslova § 12-14. 
 
 
Konklusjon: 
Rådmannen rår formannskapet til å godkjenne reguleringsendring for delar av 
reguleringsplan for Kvalsund-Teige (sist datert 5.5.2014) 
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Fosnavåg, 5.5.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
 
Sakshandsamar: Berit Sandvik Skeide 
 
 
 
 



Y
 323900

Y
 324000

Y
 324100

Y
 324200

X 6917400

X 6917500

TEIKNFORKLARING

Kilde for basiskart:
Ekvidistanse

1:1000Kartmålestokk

Kartprodusent:

SAKSHANDSAMING ETTER PLAN- BYGNINGSLOVA

Revisjon av plankart

Handsaming i formannskapet (delegasjonsvedtak)

Avgrensa høyring. Frist for innspel: 30.4. 2014

Kunngjering av oppstart av planarbeid 19.2.2014. Frist for innspel: 21.3. 2014

Planen er utarbeidd av:

SAK

PLANNR.

DATO SIGN.

TEGNNR. SAKSBEH.

N

BSS

0 10 20 30 40 m
Koordinatsystem:     UTM sone 32 / Euref89

Arealplan-ID:

Høydegrunnlag:       NN 1954

Forslagstillar:

Kartopplysninger
Basiskartet er teikna med svak gråfarge

A
B

DATO SIGN.

C

Geovekst AS
1 meter

Bustader - frittliggjande småhus

Bygningar og anlegg (§12-5 nr.1) Reguleringsplan-Juridiske linjer og punkt PBL2008

Planen si avgrensing

Formålsgrense

Byggjegrense

Senterlinje

Avkøyrsle

Herøy kommune

Herøy kommuneHerøy kommune

Herøy kommune, Utviklingsavdelinga

Reguleringsendring for Kvalsund-Teige

Samferdselsanlegg og tekn. infr. (§12-5 nr.2)

Køyreveg

BSS

5.5.2014

BSS

FrisiktlinjeOmsynssone (§ 12-6)

Sikringsone - frisikt



       

 
 
 

NOTAT    

Til: Utviklingsavdelinga 

  
Frå: Anlegg- og driftsavdelinga 
 

     
 
 
Saksnr Arkivkode  Dato 
2014/312  L12          09.04.2014 

UTTALE TIL AVGRENSA HØYRING 
 
Viser til motteke brev datert 24.03.2014 vedrørande avgrensa høyring for 
reguleringsendring Kvalsund – Teige.  
 
Anleggs- og driftsavdelinga har følgjande merknadar: 

 Det manglar frisiktlinje mot veg 1 jmf. opprinnelig reguleringsplan. 

 Det er teikna noko smal breidde for vegareal med hensyn til 
vegskulder/veggrøfter/skjæring/fylling. Breidda vert i dette tilfellet godtatt då 
det er slik den var i opprinnleg plan, med føresetnad om at slikt areal kan 
leggast på bustadtomter. Kommunen må ha rett til å drifte og vedlikehalde 
veggrøfter. 

 Avstand vegkant til el. skap, veglys eller liknande må vere minimum 1,5m. 
Rett til plassering, drift og vedlikehald må vere tinglyst dersom det kjem 
utanfor areal regulert til veggrunn, jmf. utbyggingsavtalen mellom Kvalsund og 
Teige byggefelt AS og Herøy kommune.  

 
 
 
 
Med  helsing 
 
Lene Søvik Huldal 
 
Kopi: 
Jon Rune Våge    

 



 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2014/868 
    Arkiv: 200 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

83/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
GODKJENNING AV ÅRSREKNESKAPEN FOR 2013     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Herøy kommune sin rekneskap for 2013 vert godkjent slik det går fram av 
saksdokument og vedlegg. 
 
 
 

 

 
 
 
 
Særutskrift: 

 Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde 

 Søre Sunnmøre Kommunerevisjon, her 

 Vest Kontrollutvalssekretariat 

 Økonomiavdelinga, her 
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Vedlegg: 
- Rekneskap 2013 m/revisjonsuttale  
- Utskrift frå møteboka frå Kontrollutvalet 
 
Saksopplysningar: 
Herøy kommune fekk eit rekneskapsmessig mindreforbruk i driftsrekneskapen for 2013 med      
kr 5.388.861,74.   
 
Driftsrekneskapen 
 
Brutto driftsresultatet vart positivt med i negativt med nær 48,6 mill kr. Dette er ein reduksjon 
i høve til 2012 på om lag 60,2 mill kr.  Netto driftsresultat i 2013 var negativt med i overkant 
av 35,2 mill kr.  Dette er ein reduksjon i høve til 2012 på om lag 50,6 mill kr.  
 
Eit positivt trekk med årets rekneskap er at netto finanskostnadane vart redusert med om lag 
7,4 mill kr sett i høve til 2012.  
 
Driftsrekneskapen (og regulert budsjett 2013) kan vi sette opp i ei slik oversikt: 
 

Alle tak i 1000 kr Rekneskap Budsj. m/endring Avvik Avvik  

  2013 2013 i kroner i prosent 

Brukarbetalingar                          -28 751                              -25 301                     -3 450  13,6 

Andre sals- og leieinntekter                          -35 716                              -35 723                              7  0,0 

Overføringar med krav til motyting                          -44 616                              -32 191                   -12 425  38,6 

Rammetilskott                        -194 252                            -192 300                     -1 952  1,0 

Andre statlege overføringar                          -63 391                              -53 322                   -10 069  18,9 

Andre Overføringar                               -466                                     -65                        -401  616,9 

Inntekts- og formueskatt                        -238 668                            -243 200                       4 532  -1,9 

Sum driftsinntekter                        -605 860                            -582 102                   -23 758  4,1 

    
 

    

Lønskostnadar                         286 270                              293 955                     -7 685  -2,6 

Sosiale kostnadar                           76 126                                76 445                        -319  -0,4 

Kjøp av varer og ten. i komm. ten. prod                           81 258                                63 068                     18 190  28,8 

kjøp av varer og ten. erstatter komm. ten. prod                           79 520                                64 100                     15 420  24,1 

Overføringar                         125 329                              119 240                       6 089  5,1 

Avskrivingar                           27 534                                20 682                       6 852  33,1 

Fordelte utgifter                          -21 601                                -7 281                   -14 320  196,7 

Sum driftsutgifter                         654 436                              630 209                     24 227  3,8 

    
 

    

Brutto driftsresultat                         48 576                              48 107  
                       
469  1,0 

    
 

    

Renteinntekter og utbytte                          -14 320                              -13 850                        -470                  3,4  

Gevinst finansielle instrument                            -9 438                                -7 030                     -2 408                34,3  

Mottekne avdrag på lån                                 -15                                   -202                          187              -92,6  

Sum eksterne finansinntekter                          -23 773                              -21 082                     -2 691                12,8  

    
 

    

Rentekostnadar og lånekostnadar                           16 537                                19 880                     -3 343              -16,8  

Tap finansielle instrument                             1 141                                     200                          941              470,5  

Avdrag på lån                           20 294                                19 700                          594                  3,0  

Utlån                                    3                                     250                        -247              -98,8  

Sum eksterne finanskostnadar                           37 975                                40 030                     -2 055                -5,1  
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Motpost avskrivingar                          -27 534                              -20 740                     -6 794                32,8  

Netto driftsresultat                         35 244                              46 315                  -11 071             -23,9  

    
 

    

Bruk av disp fond                                   -                                  -2 817                       2 817            -100,0  

Bruk av bundne fond                          -62 007                              -59 228                     -2 779                  4,7  

Sum bruk av avsetnadar                          -62 007                              -62 045                            38                -0,1  

    
 

    

Overført til investeringsrekneskapen                             6 513                                       -                         6 513    

Avsett til disposisjonsfond                                   -                                       260                        -260            -100,0  

Avsett til bundne fond                           14 861                                15 470                        -609                -3,9  

Sum avsetnadar                           21 374                                15 730                       5 644                35,9  

    
 

    

Rekneskapsmessig mindreforbruk                          -5 389                                       -                      -5 389    

 
Netto finanskostnadane vart om lag 4,7 mill betre enn budsjettert. Grunnen til dette positive 
avviket var at både rente- og avdragsutgiftene vart lavare enn budsjettert ( 2,8 mill kr) og at 
vi fekk ein høgare gevinst på finansielle instrument enn det vi hadde rekna med nær 1,5 mill 
kr). 
 
Heller ikkje i 2013 vart det samsvar mellom budsjetterte og rekneskapsførte inntekter og 
utgifter. Samla driftsinntekter (inkludert skatt, ramme, momskompensasjon investeringar og 
RDA midlar) vart om lag 23,7 mill høgare enn justert budsjett.  
 
Meirinntektene har vi hatt innan fleire områder og artar. Ein kan her 
nemne bl.a. 

 Meirverdikompensasjon drift og investering med om lag 9,3 mill kr 

 Brukarbetalingar med om lag 3,1 mill kr 

 Rammetilskott med om lag 1,9 mill kr 

 Refusjon sjukeløn med om lag 1,9 mill kr 

 Andre refusjonar med om lag 1,9 mill kr 

 Statstilskott (inkludert øyremerka) med om lag 10,1 mill kr 

 
I 2013 hadde kommunen reelle driftsutgifter (eks avskrivingar, eks finans og eks fordelte 
utgifter/løner) som var om lag 24,2 mill kr høgare enn budsjettert. Dette var om lag 5,4 mill kr 
lavare enn i 2012.   
 
Meirforbruk har vi hatt innan fleire områder og artar. Ein kan her kort nemne: 

 Eigedomsavgifter med om lag 1,0 mill kr 

 Kjøp frå kommuner med om lag 6,1 mill kr 

 Kjøp frå andre (private) med om lag 6,7 mill kr 

 Kjøp frå Interkommunale selskap med om lag 2,0 mill kr 

 Overføringar til andre med om lag 4,7 mill kr. 

 Løn og sosiale kostnadar med om lag 3,8 mill kr 

 
Fordelte kostnadar/løner og fordelte utgifter hadde avvik på i overkant av 16,0 mill kr (inntekt 
og utgift). 
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(Det er sjølvsagt slik at mange andre utgiftsartar har eit meirforbruk medan andre har eit 
mindreforbruk). 
 
Meirutgifter og meirinntekter i høve til budsjettet får ein gjennom heile rekneskapsåret. Noko 
av det får ein retta opp gjennom budsjettendringssaker medan andre oppstår så seint i året 
at ein ikkje klarer å fange det opp i ei politisk sak i og med at ein i prinsippet ikkje har høve til 
å endre budsjettet etter 31.12. 
 
Det endelege rekneskapet syner eit totalt meirforbruk hjå drifts- og stabsavdelingane 
på nær 3,8 mill kr (om lag 7,8 mill betre enn i 2012). Totalt 8 av avdelingane hadde eit 
meirforbruk på totalt 9,0 mill kr, medan 11 avdelingar hadde eit samla mindreforbruk på om 
lag 12,8 mill kr.   
 
Av avdelingar med stort meirforbruk i kroner kan vi nemne Barnehageavdelinga, avdeling for 
Barn, Failie og Helse og Sosial- og flyktning (NAV) (alle over 1,0 mill kr).  Personal- og 
organisasjonsavdelinga, Grunnskuleavdelinga, Pleie- og omsorgsavdelinga og  Bu- og 
habiliteringsavdelinga hadde alle mindreforbruk på meir enn 1,0 mill kr.  
 
Investeringsrekneskapen 
 
Det vart på langt nær investert så mykje i 2013 som det ein hadde budsjettert med.  Det er 
fleire grunnar til dette.  Bl.a. at talet på investeringsprosjekt var mykje større enn det ein 
hadde kapasitet til å sette i gong og gjennomføre. 
 
Investeringsrekneskapen (og regulert budsjett 2013) kan vi sette opp i ei slik oversikt: 

Alle tak i 1000 kr Rekneskap Budsj. m/endring Avvik Avvik  

  2013 2013 i kroner i prosent 

Sal av driftsmidlar og fakst eigedom                          -12 578                                -5 000                     -7 578  151,6 

Andre salsinntekte                               -816                                       -                          -816    

Overføringar med krav til motyting                                 -80                                -3 900                       3 820  -97,9 

Statlege overføringar                            -1 728                                -1 500                        -228  15,2 

Andre Overføringar                            -2 639                              -16 500                     13 861  -84,0 

Sum inntekter                          -17 841                              -26 900                       9 059  -33,7 

    
 

    

Kjøp av varer og ten. i komm. ten. prod                           49 229                              170 465                 -121 236  -71,1 

kjøp av varer og ten. erstatter komm. ten. prod                                    5                                       -                                5    

Overføringar                           12 370                                  3 900                       8 470  217,2 

Fordelte utgifter                                 -46                                       -                            -46    

Sum utgifter                           61 558                              174 365                 -112 807  -64,7 

    
 

    

Avdrag på lån                             1 775                                       -                         1 775    

Utlån                           10 210                                       -                       10 210    

Kjøp av aksjar og andelar                             9 277                                  8 000                       1 277  16,0 

Avsett til ubundne inv. Fond                                788                                  3 900                     -3 112              -79,8  

Avsett til bundne fond                             1 731                                       -                         1 731    

Sum finansieringstransaksjonar                           23 781                                11 900                     11 881                99,8  

    
 

    

Finansieringsbehov                           67 498                              159 365                   -91 867              -57,6  

    
 

    

Bruk av lån                          -45 988                            -147 465                   101 477              -68,8  

Sal av aksjar og andelar                               -190                                       -                          -190    

Mottekne avdrag på utlån                            -3 080  
 

                   -3 080    
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Overført frå driftsrekneskapen                            -6 513  
 

                   -6 513    

Bruk av disposisjonsfond                            -3 777                                -3 900                          123                -3,2  

Bruk av ubundne investeringsfond                            -7 950                                -8 000                            50                -0,6  

Sum finansiering                          -67 498                            -159 365                     91 867              -57,6  

    
 

    

Udekka/udisponert                                   -                                         -                              -      

 
Låneopptaka vert gjort like etter årsskiftet. I og med at investeringane ikkje vart på langt nær 
så høge som ein hadde budsjettert med sat ein per 31.12.2013 med ubrukt lånemidlar på 
om lag 43,8 mill kr.  Per 01.01.2013 var dei ubrukte lånemidlane nær 32,8 mill kr (unytta 
lånemidlar forvaltningslån kjem i tillegg).  
 
I tillegg ser ein at det har kome utgifter på mange prosjekt som det ikkje har vore 
budsjettløyvingar til. Dette skuldast i første rekke at investeringsbudsjettet no er å sjå på 
som eit årsbudsjett og prosjekt som går over fleire år må ha nye løyvingar for kvart år. Vi har 
prøvd å stramma inn dette i 2013, men framleis er dette eit problem/utfordring som vi må 
jobbe vidare med i 2014.   
 
Det er også slik at investeringsrekneskapen har hatt inntekter på 17,8 mill i 2013 medan ein 
har budsjettert med inntekter på nær 26,9 mill kr. Vi har fått meirinntekter 

 Sal av fast eigedom (industri/service) med nær 7,6 mill kr 

 
Medan vi har hatt mindre inntekter knytt til 

 Overføringar med krav til motyting på 3,8 mill kr 

 Andre overføringar med nær 13,9 mill kr. 

 
Manglande inntekter nemnt ovanfor skuldast prosjekt som er forseinka i høve til budsjettet 
som t.d. bustadar unge funksjonshemma, kai ved Strandteigen, vegarm Myklebust – 
Campus, infrastruktur nytt hotell Fosnavåg (uteområde). 
 
Investeringsbudsjettet og investeringsrekneskapen gjeld for eit år og er ikkje årsuavhengig. 
Det vil seie at ein må vedta budsjettendringar i investeringsbudsjettet for etterføljande år for 
investeringsprosjekt som ikkje er avslutta eller oppstarta innan utgangen av det året 
budsjettet gjeld for. På den måten må dei uferdige prosjekta som ein har henta unytta 
lånemidlar og tidlegare finansiert opp ved bruk av ubundne kapitalfond finansierast opp på 
nytt.  
 
Salsinntekter knytt til bl.a. eigedomssal er ikkje budsjettert for 2013.  Det gjer at desse 
salsinntektene er nytta til å finansiere investeringsprosjekta.  Alternativt burde desse vore 
nytta til å styrke kapitalfonda.  Per i dag har vi ikkje ledige midlar som kan nyttast på 
ubundne kapitalfond. 
 
 
Kommunale tilskott til private barnehagar 
I Herøy kommune sitt rekneskap for 2013 er talgrunnlaget for tilskott til private barnehagar 
basert på at kommunen har tatt i bruk kommunal kapitalsats i staden for nasjonale 
kapitalsatsar.  Den kommunale kapitalsatsen er lavare enn den nasjonale satsen.  
 
 

Vurdering og konklusjon: 
 
I eit år der viktige inntektskjelder som t.d. skatt/ramme (4,5 mill kr i høve til opprinneleg 
budsjett) og momskompensasjon investeringar (1,1 mill kr i høve til opprinneleg budsjett) har 
svikta fekk kommunen større inntekter frå Tussa AS (2,9 mill kr) og frå frå finansforvaltninga.  
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I tillegg brukte avdelingane samla mindre enn det dei fekk tildelt i budsjettet.  Dette gjorde at 
vi kom rimeleg godt ut av 2013 økonomisk sett.   
 
Økonomireglementet set reglar for når budsjettendringar skal utførast. Nokre avdelingar 
har, trass i eit par tre budsjettendringssaker, likevel hatt meirinntekter som avvik frå reglane i 
økonomireglementet. Nokre av desse meirinntektene har vore kjent på eit tidleg tidspunkt, 
medan andre har kome så seint på året at ein ikkje kunne fått dei med i ei politisk sak. 
 
Økonomireglementet er gamalt og passar ikkje heilt overeins med dagens administrative 
organisering, noko som gjer at ein har som målsetjing å få dette revidert i 2014.  
 
Regelverket seier at kommunen først skal godkjenne avlagt rekneskap og deretter, i eigne 
saker, disponere meir- eller mindreforbruket i driftsrekneskapen og 
investeringsrekneskapen. 
 
Det er nye reglar for føring av investeringsrekneskapen. Det gjer at ein ikkje kjem ut med 
meirforbruk eller mindreforbruk så sant ein har unytta lånemidlar tilgjengelege. Grunnen til 
dette var at kommunen ikkje fekk satt i gang alle dei investeringsprosjekta ein hadde 
budsjettert med verken i 2011 eller i 2012.  
 
Disponeringa av mindreforbruket kjem i eiga sak. 

 
 
 
Fosnavåg, 26.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 



 

 
Økonomiavdelinga 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

84/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
DISPONERING AV DET REKNESKAPSMESSIGE MINDREFORBRUKET I 
DRIFTSREKNESKAPEN FOR 2013     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Det rekneskapsmessige mindreforbruket i driftsrekneskapen for 2013,                      
kr 5.388.861,74 vert brukt til å styrke kommunen sitt disposisjosfond. 
 
Konto 15400/9017/880 Styrking disposisjonsfond – opp NOK 5.388.861,74 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Økonomiavd. for oppføljing 
- Søre Sunnmøre kommunerevisjon 
- Vest kontrollutval 
- Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset,   Molde 
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Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommune fekk i 2013 eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 
5.388.861,74.   
 
Avdelingane si drift går fram av denne tabellen: 

    Rekneskap   Rev budsjett   Avvik  

Område Namn                       2 013                     2 013   i kroner  

      

10 Politisk leiing Utgift               4 592 259              4 515 000                 -77 259  

  Inntekt                 -211 769               -165 000                  46 769  

  Sum netto               4 380 490              4 350 000                 -30 490  

12 Administrativ leiing Utgift               5 735 163              5 262 000               -473 163  

  Inntekt              -2 556 475            -1 987 000                569 475  

  Sum netto               3 178 688              3 275 000                  96 312  

13 Servicetorget Utgift               6 045 554              3 712 500            -2 333 054  

  Inntekt              -3 455 264               -937 500             2 517 764  

  Sum netto               2 590 290              2 775 000                184 710  

14 Fellessekretariatet Utgift               2 555 513              2 490 000                 -65 513  

  Inntekt                 -245 440               -190 000                  55 440  

  Sum netto               2 310 073              2 300 000                 -10 073  

15 Økonomiavdelinga Utgift               6 369 929              6 572 500                202 571  

  Inntekt                 -805 275               -597 500                207 775  

  Sum netto               5 564 654              5 975 000                410 346  

16 Personal og org. avdelinga Utgift               9 350 646            10 169 000                818 354  

  Inntekt              -2 213 899            -1 769 000                444 899  

  Sum netto               7 136 747              8 400 000             1 263 253  

17 IKT - informasjonsteknologi Utgift               5 591 037              5 725 000                133 963  

  Inntekt              -1 760 799            -1 500 000                260 799  

  Sum netto               3 830 238              4 225 000                394 762  

18 Overføringar Utgift           104 615 450          103 057 500            -1 557 950  

  Inntekt            -96 263 256          -94 457 500             1 805 756  

  Sum netto               8 352 194              8 600 000                247 806  

21 Barnehageavdelinga Utgift             64 197 220            61 607 900            -2 589 320  

  Inntekt              -4 778 718            -4 757 900                  20 818  

  Sum netto             59 418 502            56 850 000            -2 568 502  

22 Grunnskuleavdelinga Utgift           121 292 815          121 387 000                  94 185  

  Inntekt            -18 028 033          -15 169 500             2 858 533  

  Sum netto           103 264 782          106 217 500             2 952 718  

31 Avd. for barn, familie og helse Utgift             49 707 381            42 647 400            -7 059 981  

  Inntekt            -16 222 857          -10 467 400             5 755 457  

  Sum netto             33 484 524            32 180 000            -1 304 524  

32 Pleie- og omsorgsavdelinga Utgift           118 753 296          118 302 500               -450 796  
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  Inntekt            -25 331 356          -23 302 500             2 028 856  

  Sum netto             93 421 940            95 000 000             1 578 060  

33 Bu- og habiliteringsavdelinga Utgift             46 126 362            47 762 700             1 636 338  

  Inntekt            -15 094 549          -13 062 700             2 031 849  

  Sum netto             31 031 813            34 700 000             3 668 187  

38 Nav (sosial og flyktning) Utgift             22 049 282            14 172 800            -7 876 482  

  Inntekt              -9 650 656            -5 072 800             4 577 856  

  Sum netto             12 398 626              9 100 000            -3 298 626  

40 Kulturavdelinga Utgift             12 040 397            12 097 300                  56 903  

  Inntekt              -4 079 190            -4 564 800               -485 610  

  Sum netto               7 961 207              7 532 500               -428 707  

50 Utviklingsavdelinga Utgift               7 736 007              7 702 600                 -33 407  

  Inntekt              -2 986 160            -2 102 600                883 560  

  Sum netto               4 749 847              5 600 000                850 153  

51 Anleggs- og driftsavdelinga Utgift             39 577 925            37 187 000            -2 390 925  

  Inntekt            -23 483 365          -22 077 000             1 406 365  

  Sum netto             16 094 560            15 110 000               -984 560  

60 Eigedomsavdelinga Utgift             36 811 878            30 122 000            -6 689 878  

  Inntekt            -20 541 748          -14 222 000             6 319 748  

  Sum netto             16 270 130            15 900 000               -370 130  

70 Samhandlingsreforma Utgift             12 300 878            12 400 000                  99 122  

  Inntekt              -1 041 421                          -               1 041 421  

  Sum netto             11 259 457            12 400 000             1 140 543  

Sum  Utgift           675 448 992          646 892 700          -28 556 292  

  Inntekt          -248 750 230        -216 402 700           32 347 530  

  Sum netto           426 698 762          430 490 000             3 791 238  

 
Som ein ser av tabellen ovanfor er det stor skilnad områda imellom om dei har hatt 
mindreforbruk/meirforbruk.  Totalt sett har avdelingane hatt eit mindreforbruk i høve 
til justert budsjett på 3,8 mill kr.  Det må ein seie er bra.  Det som ikkje er så bra er at 
avdelingane har hatt store meirinntekter utan at ein har foretatt budsjettendringar 
(32,4 mill kr).  Sjølv om mykje av dette skuldast interne overføringsinntekter (11,9 
mill kr) og momskompensasjon (2,1 mill kr) er det klart at områda har feila når det 
gjeld budsjettkorrigeringar på meirinntektene sine. Spesielt gjeld dette salsinntekter 
(3,5 mill kr), statstilskott (3,0 mill kr) og øyremerka statstilskott (6,7 mill kr). 
 
Kommunen sine ulike fonds har minka mykje i løpet av 2013.  Totalt er 
fondskapitalen redusert med 56,3 mill kr.  Av dette utgjer fonda knytt til RDA midlar 
om lag 48,9 mill kr. 
 
Kommunen sine ulike disposisjonsfond utgjorde om lag 12,0 mill kr per 31.12.2013.  
Gjennom vedtak gjort i/for 2014 har desse fonda blitt redusert med om lag 3,8 mill kr 
og det er difor viktig at ein får styrka desse fonda ved å setje av årets mindreforbruk.  
Ved ein slik avsetjing vil disposisjonsfondet utgjere totalt 14,0 mill kr. 
 
Rådmannen sitt framlegg er altså at kommunestyret avset mindreforbruket i 2013 til 
disposisjonsfondet.  Spørsmål om løyving til nye tiltak bør i hovudsak handsamast i 
samband med budsjettet og økonomiplanen og ikkje lausrivast frå andre 
prioriteringar midt i budsjettåret.  Trass i ei budsjettendring i 2014 der 
rammetilskottet er justert ned er det fare for at ein må gjere nye reduksjonar av 
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budsjetterte skatteinntekter/rammetilskott i løpet av 2014.  I tillegg til dette treng 
kommunestyret å ha ein buffer i høve til dei utfordringane kommunen står overfor i 
tida som kjem. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Konsekvensar for drift: 
 
 
Fosnavåg, 28.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 



 

 
Skatteavdelinga 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

85/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
SKATTEREKNESKAPEN 2013     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
Herøy kommunestyre tek skatterekneskapen 2013 til vitande. 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 
Skatteoppkrevjaren i Herøy 
Kontrollutvalet i Herøy 
Skatt Midt-Norge, Postboks 2060, 6402 Molde 
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Vedlegg: 
 
1 Herøy kommune, kontrollutvalet. Uttale i sak 14.2014 
2 Skatt Midt-Norge. Kontrollrapport 2013 vedkomande skatteoppkrevjarfunksjonen 

i Herøy kommune. 
3 Skatteoppkrevjaren i Herøy. Årsmelding 2013 og årsrekneskap 2013. 
4 Nordre Sunnmøre kemnerkontor. Årsmelding interkommunal 

arbeidsgjevarkontroll 2013 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Skatterekneskapen for 2013 syner ein total skatteinngang i Herøy kr 1 381 293 694. 
Dette er ein reduksjon med kr 138 871 606 samanlikna med 2012.  
 
Det vart innbetalt skatt frå personlege skattytarar kr 787 160 678. Dette er ein 
reduksjon med kr 13 355 264 eller 1,7 % samanlikna med 2012.  
Skatt frå upersonlege skattytarar (selskapsskatten) vart kr 233 130 515, ein 
reduksjon med kr 146 650 971 eller 38,6 % samanlikna med 2012.  
Det vart innkravd arbeidsgjevaravgift kr 359 026 961, ei auke med kr 22 408 457 
eller 6,7 % frå 2012.  
 
Herøy kommune sin del av skatteinngangen i 2013 er kr 238 667 775. Dette er ein 
reduksjon med kr 3 473 688 eller 1,4 % frå 2012. 
 
Skatteinngangen vart i 2013 lågare enn kommunen hadde budsjettert med i sitt 
budsjett for 2013. Kommunen hadde i utgangspunktet budsjettert med ein 
skatteinngang på 253,2 mill.kr, men budsjettet vart seinare korrigert til 243,2 mill.kr i 
desember 2013. 
 
Restanseutviklinga er svært negativ pr 31.12.2013. Samla restanse er kr 
30.699.184. Dette er ei auke kr 15.826.703 samanlikna med 2012. Årsaka til dette 
var eit enkeltkrav som vart betalt i januar 2014. Utanom dette enkeltkravet er 
restnasenivået litt høgare enn ved førre årsskiftet.  
 
Det er i 2013 halde arbeidsgjevarkontroll hjå 2,0 % av arbeidsgjevarane i 
kommunen. Dette er vesentleg dårlegare enn i 2012, då 3,4 % av arbeidsgjevarane 
vart kontrollert. Kravet til kontrollfrekvens er sett til 5,0 %. 
 
Det vert synt til årsmelding 2013 for meir detaljerte opplysningar. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Skatterekneskapen er ført og framlagt etter gjeldande regelverk. Skatteinngangen til 
kommunen i 2013 er god, men litt lågare enn toppåret 2012.  
 
Skatteinngangen syner ein vekst i innbetalinga av arbeidsgjevaravgift, medan ein 
opplever ein reduksjon på dei andre store skatteartane; skatt frå personlege 
skattytarar, og skatt frå upersonlege skattytarar (selskapsskatten). For kommunen er 
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det utviklinga i skatteinnbetalingane frå personlege skattytarar som er viktig, då det 
er frå denne skattearten at kommunen får det aller meste av sine skatteinntekter. 
 
Ettersom innbetalingane av arbeidsgjevaravgift syner ei auke, så verkar det 
sannsynleg at nedgangen i innbetaling av skatt frå personlege skattytarar må finnast 
i næringar som er fritekne frå arbeidsgjevaravgift. Dette er i hovudsak fiske og 
fangst, og ein reknar derfor med at nedgangen i skatteinntekter i 2013 er relatert til 
fiske og fangstnæringa.    
 
Restanseutviklinga er svært negativ, men dette er relatert til ei enkeltsak, og denne 
saka er løyst januar 2014. Skatteoppkrevjaren i Herøy hadde ved årsskiftet 
uteståande krav kr 30 699 184.  
Når det gjeld effektiviteten i innkrevjinga, så er resultatkrava som er sett av Skatt 
Midt-Norge oppfylt med unntak for forskotstrekket. Her oppnådde ein 99,9 % medan 
kravet var 100 %. 
 
Arbeidet med arbeidsgjevarkontrollen oppfyller heller ikkje i 2013 kravet til kontroll av 
5,0 % av arbeidsgjevarane i kommunen. Det vart i 2013 halde kontroll hjå 2,0 % av 
arbeidsgjevarane i kommunen, ein reduksjon samanlikna med 2012, då resultatet 
vart 3,4 %. I 2011 var resultatet 0,9 %. 
 
Arbeidsgjevarkontrollen vert utført av ei interkommunal kontrollordning administrert 
av Nordre Sunnmøre kemnerkontor i Ålesund. Herøy kommune kjøper 
kontrolltenester tilsvarande 0,5 årsverk frå denne kontrollordninga. Ein har som ei  
målsetjing å klare kravet med dei ressursar ein er tildelt, men knappe ressursar gjer 
ein sårbar for fråvær grunna sjukdom og andre vakansar.   
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Ingen. 
 
 
Fosnavåg, 28.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jan Driveklepp 
Rådmann Skatteoppkrevjar 
 
Sakshandsamar: Jan Driveklepp 
 
 
 
 





























































 

 
Assisterande rådmann 
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Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2014/847 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

 Komite for Helse og omsorg  

 Komite for oppvekst  

 Maritim og teknisk komite  

27/14 Komite for næring, kultur og idrett 02.06.2014 

86/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
ÅRSRAPPORT 2013.     
 

Møtebehandling: 

 
Saka går ut. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Årsrapporten for 2013 vert godkjend. 
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Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Revisjonen 
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Vedlegg: 
Vedlegg 
1 Årsrapport 2013 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Årsrapporten er også lagt fram for revisor og kontrollutvalet. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Eg rår til at årsrapporten vert godkjend. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen. 
 
 
Fosnavåg, 23.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
 
 
 
 







































































































































































 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2012/381 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

87/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Komite for Helse og omsorg  

 Komite for næring, kultur og idrett  

 Komite for oppvekst  

 Maritim og teknisk komite  

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
TERTIALRAPPORT PER 01.05.2014.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Revisjonen 
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Vedlegg: 
 
Vedlegg:  
- Planoversikt  
 
Saksopplysningar:  
I K-sak 53/02 vart det vedteke reglement for rapportering av løpande drift og prosjekt. Etter 
dette skal det rapporterast kvart tertial på sjukefråvær, teneste, vedtak og prosjekt.  
 
Sjukefråvær  
Kommunestyret har i K-sak 17/03 vedteke:  
"Herøy kommune teiknar samarbeidsavtale med trygdeetaten for eit meir inkluderande 
arbeidsliv. Samarbeidsavtalen skal gjelde frå 1 april 2003."Eit av føremåla med 
samarbeidsavtalen er å få ned sjukefråværet. For å følgje med utviklinga i sjukefråværet skal 
det rapporterast for dette kvart tertial.  
IA- avtalen vart resignert i desember 2010. Partane er NAV Arbeidslivssenter, 
arbeidstakarorganisasjonane ved Fagforbundet lokalt og arbeidsgjevar ved rådmannen. Ny 
avtale gjeld til 31.12.2013.  
 
Vedtaksrapportering  
Vedtaksrapportering omfattar oppfølging av vedtak fatta i politiske organ. På denne måten 
skal formannskapet og kommunestyret kvart tertial få ei oppdatering på kor langt ein har 
kome i oppfølginga.  
 
Tenesterapportering  
Denne rapportering omfattar avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine rettar 
etter lovverk, lokale vedtekter, retningsliner og vedtak. Avviket kan vere registrert i form av 
avviksrapportar frå medarbeidarar, rapport frå tilsynsorgan, revisjonsrapportar eller som 
klage frå innbyggarane.  
 
Prosjektrapportering  
Det er utarbeidd prosedyrar for planlegging og gjennomføring av anlegg og byggeprosjekt 
frå eit prosjekt vert planlagt, finansiert, lagt ut på tilbod/innhenta tilbod, gjennomført og til det 
er avslutta (inklusive sluttrekneskap). Status for dei ulike prosjekta skal rapporterast. Når det 
gjeld rapporteringa elles, har eg merka meg følgjande hovudpunkt:  
 

Vurderingar:  
 
Organisasjon  
Sjukefråveret har hatt ei positiv utvikling.  
 
Vedtak  
Det er arbeidd med oppdatering av vedtaksloggen, men han er likevel ikkje tilfredsstillande 
oppdatert. Dette bør vere ei prioritert oppgåve ved neste rapportering.  
 
Teneste  
Anlegg og drift  

 Avdelinga har ikkje tilstrekkeleg ressursar til å yte tilfredsstillande tenester på dei 
ulike områda.  

 Avdelinga har ikkje kapasitet til å følgje opp alle bygge- og anleggsprosjekt i 
budsjettet.  

 
Barnehage  

 Kommunen har ikkje tilfredsstillande barnehagedekning i indre delen av kommunen.  

 Det er avsett midlar til planlegging av ny barnehage i 2014.  
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Barn, familie og helse   

 Barnevernet opplever at saker vert rapportert  tidlegare, og tilskriv dette mellom anna 
eit godt tverrfagleg arbeid blant barn og unge.  

 Skulehelsetenesta satsar på eit enda meir aktivt arbeid med ungdomsgruppa.  

 Innan psykisk helsevern er det særskilt fokus på unge brukarar. 

 Samhandlingsreformen har tildels skapt ufordringar i forhold til pasientar med større 
behov for helsehjelp. Stor pågang på opptrening etter sjukehusopphald og lange 
ventelister for mange pasientgrupper hos fysioterapeutane er fortsatt utfordrande.  

 Ø-hjelp døgntilbodet vart starta opp midt i september.Det har vore relativt få 
pasientar innlagt så langt.  

 Legesituasjonen ved Herøy legesenter har vore utfordrande med mange vikarar.  

 
Eigedom  

Ikkje noko rapportert. 
 
NAV Herøy  

 Stillinga som Bustadkonsulent og oppgåver knytt til Startlån er overført frå NAV til 
Eigedomsavdelinga.  

 
Bu og habilitering  

 Bu og habiliteringsavdeling opplever ein auke i brukarar innan 
autismespekterforstyrringar og anna problematikk som trafikkskada og barn som har 
vore utsett for omsorgsvikt.  

 Fleire brukarar, særskilt med autismespekterdiagnosar kjem no frå vidaregåande 
skule og over i vaksenlivet. Vi ser at desse fell utanfor arbeidslivet med dei tiltak som 
er mogleg gjennom NAV-systemet. Herøy kommune har per i dag ikkje fysiske 
fasilitetar til å utvikle ei breiare aktivitetstilbod for ei slik målgruppe. Ein prosess for å 
utvikle dagtilbodet for betre å kunne legge til rette for ulike behov er satt i verk av 
rådmannen.  

 Vi har ikkje fysiske fasilitetar til dei brukarane som er multifunksjonshandicappa, og 
er i kommunal regi på dagtid. Per i dag nyttar vi avlastinga på dagtid, men det er 
trangt og ikkje hensiktsmessig når andre brukarar er inne på avlasting. I bygging av 
nytt dagtilbod vert det essensielt å skape ein god kvardag også til dei som treng mest 
hjelp.  

 
Kultur  

 Kulturavdelinga nyttar aukande mengde ressursar i planlegging, utforming og innhald 
knytt til Fosnavåg kulturhus og kino. Dette har konskvensar for den daglege drifta 
ved kulturhuset.  

 
Pleie og omsorg  

 Avdelinga tek tilbake utskrivingsklare pasientar fortløpande, og arbeidspresset har 
auka som følge av fleire og meir komplekse pasientar. Dette har hatt ein vedvarande 
auke, og nokre av leiarane rapporterer at det er slitasje blant dei tilsette. Vi må setje 
inn meir folk der det er nødvendig for å ivareta fagleg forsvarleg drift. Vi har langt 
fleire pasientar enn vi har stillingar for å dekke behovet, og det vart difor bedt om nye 
stillingar til heimetenestene i budsjettframlegget som vart lagt fram for 2014. 

 Der er mange kreftsjuke som får hjelp i heimen, nokre med avansert behandling. 
Sjukepleiarane våre har god erfaringskompetanse, men kommunen manglar 
kreftsjukepleiar.  

 Kommunen etablerte døgntilbod for øyblikkeleg hjelp i to senger ved Myrvåg 
omsorgssenter avdeling A frå september 2013. 6 personar har til saman representert 
22 liggedøgn. Dette viser at det er ein “mjuk start” på det nye tilbodet, men det er ei 
erfaring vi deler med dei fleste andre.  
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Skule  

 Talet på minoritetsspråklege elevar med særskild norskopplæring aukar.  

 Det er ei dobling i talet på born med spesialpedagogisk hjelp i barnehage.  

 Det er stor auke i spesialundervisning i grunnskulen.  

 
Utvikling  

 Sakshandsamingstida i bygge- og delesaker har gått ned.  
 
Prosjekt  

 Ein del eldre prosjekt kan no avsluttast også økonomisk.  
 
Lokalsamfunn  

 Kommunen er inne i ei positiv utvikling i forhold til utvikling av lokalsamfunnet på 
mange område.  

 Kommuneplanen vert ein viktig planreiskap  

 
 
 
 
Fosnavåg, 30.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
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Organisasjon 
 
Sjukefråvær 

 

Avdeling Fråvær 1. 

tertial 2014 

Korttid 1. 

tertial 2014 

Langtid 1. 

tertial 2014 

Personal- og org. inkl.  HTV, HVO og 

lærlingar (<20) 

9,83 2,46 7,37 

Økonomi (>10) 3,55 1,75 1,80 

Fellessekr. (<5) 0,46 0,46 0 

Rådm./ ass.rådm. (<5) 1,05 1,05 0 

IKT(<5) 21,49 0,30 21,19 

Servicetorget (<10) 0,67 0,27 0,40 

Utviklingsavd. (<10) 4,88 0,30 4,58 

Barnehageavdelinga (< 40) 10,30 3,17 7,13 

Skuleavdelinga (< 250) 5,78 1,54 4,24 

Anl. og drift (<15) 2,41 2,41 0 

Brannvern 3,68 2,33 1,35 

Helse (< 40) 7,25 1,21 6,07 

Pleie og oms. (< 300) 11,04 2,36 8,67 

Bu og hab. (< 75) 9,04 2,09 6,85 

Barnevern (<10) 5,83 2,26 3,57 

Kultur (>10) 4,51 0,63 3,87 

Eigedom (< 40) 13,68 2,32 11,36 

NAV kommune (10) 21,10 3,58 17,52 

Totalt fråvær 8,56 2,01 6,55 

 

Talet på tilsette er delt i bolkar på fem, bortsett frå der det er over hundre tilsette, 
desse er det delt i bolkar på femti. (< = mindre enn, > = meir enn) 
Sjukefråværet for fyrste tertial viser ein nedgang frå tidlegare år.  
 

 1. tertial      2.tertial      3.tertial      Totalt 

2007 10,7             8,4               9,7                9,7 

2008 10,3             7,3               8,3                8,6 

2009 -                   8,6              9,4                  - * 
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2010 10,6             9,0              9,5                 9,7 

2011 9,86             7,17            7,91               8,4 

2012 9,40             6,93            8,62               8,3 

2013 9,47             6,55            5,86               7,45    

2014 8,56 

* 1. tertial 2009 og total 2009 er ikkje tilgjengeleg grunna overgang til nytt økonomi- og lønnssystem det året. 
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Stab og støtteavdelingane 
 
Servicetorget 
 
Organisasjon 
F.o.m 01.01.2014 mista Servicetorget 50% stilling ved omorganisering/flytting av 
barnevernet.  I samband med budsjettbehandlinga for 2014 fikk ST tilført ny stilling f.o.m 
01.07.2014. Tilsetting i denne stillinga er gjort. 
I 6 mnd. er bemanninga i ST redusert utan endring i arbeidsoppgåvene. Ein kjenner at tor 
belasting over tid er slitande for dei tilsette. 
 

Vedtaksrapportering  
Ingen ting å rapportere 
 

Tenesterapportering  
Servicetorget hadde i denne perioden 2 avvik meldt inn som hadde konsekvensar for 
publikum.  
Dette var: 

 Manglande tilbakemelding 

 Feil dato sett i søknadskjema for ledig stilling gjorde at skjema ikkje var tilgjengeleg for 
søkjarar inntil feilen vart oppdaga.  

 
Det er i tillegg kome ei skrifteleg klage på forskjellsbehandling av kommunen i samband med 
avslag på kjøp av tomt i område som ikkje er bygd ut for sal. 
 
 I same periode har Servicetorget meldt 8 avvik til andre avdelingar 
 

Prosjektrapportering  
Tomtesal: 
Det er selt 12 tomter dei fyrste 4 mnd. 8 av desse var på Leine der tildeling vart gjort 
ved loddtrekning. 

 
Lokalsamfunn 
Servicetorget er kommunen si informasjonseining og det er her mange av innbyggarane 
møter kommunen for fyrste gong. I denne samanhengen har servicetorget fokus på: 

 God service og oppfølging av kvar enkelt kunde – vi held det vi lovar 

 Tatt del i fleire språklunsjar ved frivilligsentralen for å informere og vere i dialog med 
tilflyttarar frå andre land. 

 Sakshandsaming skjer utan nødig opphald. 

 Informasjon på nettsida i den grad organisasjonen eller gir ST informasjon. 

 Oppdatert kriseplan 

 
Fellessekretariatet 
Organisasjon 
Organisasjonen er stabil med lite sjukefråver. 
 

Teneste 
Det er ikkje rapportert om avvik på tenestene. 
 

Økonomi 
Eg har gått gjennom den informasjonen eg har og kan ikkje sjå at eg har noko å rapportere 
på dette området per 30.04.2014 med unntak av det som gjeld økonomi og fråvær. 
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Personal- og organisasjonsavdelinga 
 
Organisasjon 
Tilsettingssaker i fyrste tertial:  
34 stillingar utlyst, 2 internt og 33 eksternt utlyst. To av utlysingane gjaldt ferievikarar. 
          
Samhandling med arbeidstakarorganisasjonane: 
Det har vore 4 kontaktmøte (samarbeidsmøter med arbeidstakarorganisasjonane) i fyrste 
tertial  
 
Arbeidsgjevarpolitisk arbeid: 
1 møte i administrasjonsutvalget  
Retningsliner for uønska deltid er vedteke 
Reglement for arbeidsgjevarfinansierte elektroniske kommunikasjonstenester er vedteke 
 
Helse miljø og sikkerheitsarbeid (HMS): 
1 møte i IA-utvalet 
1 møte i arbeidsmiljøutvalget 
 
Kurs/seminar: 
Kurs for verneomboda 
Permisjonsreglementet 
Arbeidsmiljølova - utvalgte tema i arbeidsrett 
«På saklista» - kurs i språk og dokumentlære 
Seminar med Statens pensjonskasse  
Seminar med Kommunal pensjonskasse 

 
Vedtaksrapportering  
 

Saksnr. Møtedato Sakstittel Framdriftsplan Tiltak Ansvar 

K- sak 

189/10 
16.12 Kompensasjon 

for bruk av 

eigen bil i 

teneste, 

retningsliner. 

2014 Retnings-
linene vert 
evaluert og 
revidert i 
administra-
sjons- 
utvalet når 

endringar i 

SGS 1001 § 

4 ligg føre 

Personal- og 

organisasjonsavdelinga 

 
 

Tenesterapportering  
6 meldte avvik i KvalitetsLosen frå oss til andre avdelingar, alle er lukka. Tre med middels og 
tre med låg alvorsgrad. Avvika går mest på brot på interne rutinar, eit var tekniskrelatert. 
Ingen varslingar. 

 
Prosjektrapportering  
Prosjekt «Likestilte kommunar», med fokus på lønspolitikk nærmar seg sluttfasen. 
Jobbrotasjonsprosjektet saman med pleie- og omsorgsavdelinga og bu og 
habiliteringsavdelinga, sjå eventuell rapportering der. 
 

Lokalsamfunn 
Ingen ting å rapportere. 
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IKT 
 
Organisasjon 
Siste tertial har det vore uro i organisasjonen og høgt sjukefråver. 

 
Teneste 
Sjukefråver har hatt konsekvensar for framdrifta på prosjekt og support. 
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Tenesteavdelingane 
 
Barnehage 
 
Organisasjon 
Alle tilsette i både kommunale og private  barnehagar hadde felles kurs om IKT i 
barnehagen 31. mars 2014. Temaet er i samsvar med satsingsområda i lokal rammeplan, 
og vart gjennomført utan ekstra kostnad med interne krefter. 
 
Alle barnehagane har HMS plan der  tiltak vert sett i verk i samsvar med planen. 
 
Det er meldt eitt avvik i Kvalitetslosen 1 tertial 2014. Avviket gjeld manglande reinhald. 
Avviket er lukka. 
 

Vedtaksrapportering 
 Oversikt delegert vedtak 1. tertial 2014: 
 
Vedtak om ekstraressurs til barn med særlege behov: 
Grønmyr barnehage Myklebust: 20 t/v frå 1.april til 31. juli 2014, 30t/v  frå 01.01 til 
31.07.2014 
Sirlihaugen barnehage: 3t/v frå 24.03 til 31.07. 2014 

 
Vedtak om dispensasjon frå utdanningskravet: 

Myrsnipa barnehage: 120 % stilling, 2 personar frå 01.02 til 31.07.2014.                               
  

Tenesterapportering 
Det er gjennomført tilsyn etter barnehagelova i Myrsnipa og Bergslia barnehage 
(februar/april 2014). Tilsynet fann ingen avvik etter dei granska paragrafane. Det vil bli 
gjennomført tilsyn ved Moltu og Leikanger barnehage i juni 2014. 
 
Samordna barnehageopptak vart gjennomført 7. mars 2014. Alle søkjarar med rett til plass 
og som ønska plass frå august 2014, fekk tildelt plass. Dei som vart sett på venteliste etter 
hovudopptaket,  er søkjarar som ynskjer plass seinare. 
 
Herøy kommune har etter departementet sin definisjon full barnehagedekning (alle som har 
fylt 1 år innan 1. sept. og som har søkt innan søknadsfristen 1. mars har rett til plass. Alle 
desse har fått tilbod om plass i barnehage i kommunen). Det kjem  inn nye søknader 
kontinuerleg, og dei vert sett på venteliste til aktuell barnehage kan tilby plass. Grønmyr 
barnehage Myklebust har framleis ledige plassar. 
 
Det kom ingen klage på barnehageopptaket 2014. 
 
Det blir i mai 2014 gjennomført brukarundersøking i kommunale og private barnehagar. 
Resultatet frå denne vert lagt fram i barnehagane, til dei tilsette og foreldregruppa,  samt til 
administrativt og politisk nivå. 
 

Prosjektrapportering  
Ikkje noko å rapportere. 

Lokalsamfunn 
Barnehagane ynskjer framstå med god kvalitet slik at dei kan bidra til vekst og utvikling for 
den oppveksande slekt. Dei ynskjer vere synlege i nærmiljøet og slik bidra til trivsel for alle i 
lokalsamfunnet. Dette bidreg barnehagane med ved å ferdast så ofte dei kan i nærmiljøet 
samt synleggjere noko av aktivitetane sine i media. 
Barnehagane bidreg på sin måte til dei gjennomgåande perspektiva i samfunnsdelen av 
kommuneplanen ved å ha  fokus på folkehelse, likestilling, miljø og klima. 
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Skule 
 
Organisasjon 
 
Rekruttering 
Fleire lærarar har meldt at dei ønskjer å gå av med pensjon frå august 2014, i tillegg er det 
fleire som skal ut i ulike permisjonar eller skifte arbeidsplass internt.   
 
Ved utlysing av stillingane vart det særleg søkt etter lærarar med minimum nivå grunnfag i 
engelsk, matematikk, spansk, tysk eller spesialpedagogikk. Vi fekk inn 54 søknader frå 
lærarar med godkjend utdanning.  
 
Vi har pr.dato tilsett godt kvalifiserte lærarar til alle stillingar. 
 
Tilrådingane frå PPT og behova ute i skulane, tilseier ein vesentleg reduksjon av assistentar 
i skulen for komande skuleår. Fleire assistentar vil dermed bli flytta til andre skular internt i 
skuleavdelinga for å stette behova for kapasitet og kompetanse. Dei som går ut i pensjon 
eller i permisjon, vert ikkje erstatta.  

 
Vedtaksrapportering  
Skuleavdelinga har ikkje hatt vedtak for oppfølgjing dette tertialet. Årsrapporten for 
avdelinga, som vanlegvis har vore handsama i kommunestyret i februar, vart utsett. Dette på 
grunn av tekniske problem i Utdanningsdirektoratet, jfr. utarbeiding av statistikk som 
grunnlag for rapporten. 
 
Rapporten vil verte lagd fram for Komitè for oppvekst i juni. 
 

Tenesterapportering  
Det er ikkje registrert avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine rettar etter 
lovverk, lokale vedtekter, retningsliner eller vedtak i dette tertialet. Det har heller ikkje vore 
gjennomført tilsyn. 
 

Prosjektrapportering  
Planlegging av ny skule på Bergsøy har starta, i tråd med vedtak i Plan- og byggenemnda. 
Etter framdriftsplanen skal funksjons- og arealanalyse leggast fram for kommunestyret i 
oktober/november. 

 
Lokalsamfunn 
Fleire tiltak i Herøyskulen bygg opp under målsetjinga om at barn og unge skal 
utvikle ein lokal identitet gjennom kunnskap om næringsliv og lokalsamfunn. Det kan 
nemnast Bergsøy skule sitt samarbeid med lokale rederi, i prosjektet «Frå padleåre 
til joystick», og Moltu skule sitt prosjekt «Moltu skule siste 100 åra», eit omfattande 
prosjekt der heile bygda var involvert. 

Internasjonal skule arbeider målretta med elevane sine i forhold til inkludering og 
trivsel, i tillegg til norskopplæringa. 

Med tanke på mengda med søknader til ledige lærarstillingar, og samtalane i 
samband med dette, opplever vi at kommunen og skulane våre er attraktive 
arbeidsplassar. Dette er ei bevisst satsing, som berre må halde fram. 

Det vert arbeidd målretta med tidleg intervensjon, gjennom tverrfagleg dialog og 
samarbeid. Kommunen har lagt til rette for styrking av dette gjennom 
samlokaliseringa av PPT, barnevern, helse, skule og barnehage ved helsesenteret. 
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Herøyskulen arbeider målretta med å auke læringa og styrke kunnskapsnivået både 
mellom elevar og tilsette, gjennom definerte pedagogiske satsingar. 

 
Barn, familie og helse 
 
Organisasjon 
Innflyttinga i dei nye lokala tok til heilt i starten av året. Etter at nybygget vart teke i bruk har 
helsestasjonen vorte ombygd. Dette har vore eit omfattande arbeid som har skapt 
utfordringar for drifta av helsestasjon og skulehelsetenesta. Deler av drifta har vore drive frå 
helsestasjonen og legevakta i Myrvåg. Nå er lokala på Eggesbønes teke i bruk og vi ser 
fram til å kome i ordinær drift i heile avdelinga. 
 
Nybygget var offisielt opna heilt i slutten av tertialet. Det er først no ein verkeleg kan ta i bruk 
og få full effekt av samlokaliseringa og med det dei uformelle samhandlingsarenaene. 
Pauserommet er også nå teke i bruk og vil kunne verte ein møteplass for alle tilsette ved 
Helsesenteret. Arbeidet med å få full effekt av integreringa og  samlokaliseringa vil også 
fortsette framover.   
 
Også i dette tertialet har situasjonen ved Herøy legesenter vore utfordrande. Kommunen 
fekk to nye heimlar og tre leger vil slutt i løpet av andre tertial. To av desse legane vert 
pensjonistar. Det er tilsett ny fastlege i Myrvåg, mens det enda  ikkje har lukkast å få tilsett 
nye fastlegar i Herøy. Vikarbruken vil derfor måtte fortsette noko framover. Situasjonen har 
heller ikkje på nokon måte vore optimal for pasientane utan at det har kome konkrete klager.  
 

Vedtaksrapportering  
Kommunedelplan for helse og omsorg var vedteke i kommunestyret i februar (sak 21/14). 
Arbeidet med å operasjonalisere tiltaka i planen har starta opp. 
 

Tenesterapportering  
 
Situasjonen innan rehabilitering er fortsatt krevjande då det er eit stort behov for opptrening 
etter behandling i sjukehus. Pasientane kjem raskare tilbake til heimen og opptrening må 
starte raskt. 
 
Det tverrfaglege arbeidet med bla barnevern, PPT og skule/barnehage har også no vore 
prioritert, og ein ser at det er ein fordel at skule og barnehage er samlokalisert med Barn-, 
familie- og helseavdelinga.  
 
Innan psykisk helsevern har det og vore utfordringar i 1. tertial. Det arbeidast særleg med å 
få dei unge brukarane inn i gode opplegg. Solheim vert brukt i stadig større grad. Det er og 
gode erfaringar med bruk av treningssenter som ein del av tilbodet for pasientane.  
 
Barnevernstenesta har i denne perioden motteke 19 meldinga,( jfr. Eigen rapport). Vi 
registrerer ei meir bevisst haldning på ansvaret som offentleg tilsette  og privatpersonar har 
for å melde ifrå om uro for barn og unge. Vi undrar oss over samfunnsutviklinga, kva skje 
når fleire og fleire barn vert utsett for omsorgssvikt.  
  
For tida arbeider barnevernet med: 
- 88 barn med hjelpetiltak 
-  8 barn/unge under omsorg 
-  7 ungdomar på ettervern 

 
I tillegg har vi tilsynsansvar for 12 born, dvs. born som andre kommunar har plassert i 
fosterheim i Herøy. 
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Fylkesmanneni Møre og Romsdal  har hatt tilsyn med oppfølging av barn i fosterheim ved 
barneverntenesta i kommunen. Rapporten kjem i andre tertial, men tilbakemeldingane ved 
tilsynet var særs positive, sjølv om det alltid vil vere forbetringsområde. 
  
Det er svært viktig at  kommunen har sterkt fokus på forpliktande samhandling rundt barn i 
risiko på tvers av fag, einingar og nivå i offentleg sektor, at dette vert ei prioritert satsing i 
kommunen. Det er også viktig at Herøy kommune har sterk fokus på tidleg intervensjon. 
 
Det har ikkje vore meldt avvik i Kvalitetslosen i 1. tertial. Årsaken til  dette er nok i større 
grad ei noko manglande aktiv bruk av Kvalitetslosen enn at det ikkje har vore avvik som 
kunne ha vore meldt. 
  

Prosjektrapportering  
Geriatrikompetanseprosjektet er eit samarbeidsprosjekt mellom Helse Møre og Romsdal, 
Helse Midt, Sande og Herøy kommunar. Frå kommunen er det og deltaking frå Pleie og 
Omsorg. Prosjektet er i ein avslutningsfase og det har vore arbeidd aktivt for å få vidareført 
mellom anna fagdagen i regi av Sju-stjerna helse og omsorg. Sluttrapport frå prosjektet vil  
kome i løpet av året. 

 
Lokalsamfunn 
I samband med den offisielle opninga av nybygget vart det invitert til ein ope dag for 
innbyggarane i kommunen. Det var nokre som nytta seg av tilbodet. 
 
Tilsette i avdelinga deltek og informerar om avdelinga i ulike lag og foreningar. Det har og 
vore aktiv deltaking frå avdelinga i Bulystprosjektet, ikkje minst ved bedriftsbesøk.  

 
Pleie og omsorg 
 
Organisasjon 
Av organisatoriske utfordringar/endringar kan nemnast: 

- Det har over ei lengre periode vore høgt sjukefråvær ved avdeling B. Det har i denne 
perioden vore leigt inn ekstra personale i samband med behov knytt til 
enkeltbrukarar.  

- Det er første sommaren med ansvar for øyeblikkelig hjelp døgnplass i sjukeheim. 
Ferieavvikling kombinert med fleire svangerskapspermisjonar ved avdelinga gjer at 
ein alt no ser at vi ikkje kjem i mål med ei forsvarleg dekning av sjukepleieressursar. 
Vi planlegg difor for bruk av vikarbyrå ved avdeling A. Avdelinga vil som vanleg 
samarbeide med avdeling B slik at ressursen vil i praksis kome begge avdelingane til 
gode.  

- Samhandlingsreforma har vorte gjennomført uten å styrke bemanninga i pleie- og 
omsorg. Alle opplever vedvarande press, og spesielt personalet i heimesjukepleien 
melder frå at dei er slitne. Dette går på mange oppdrag på vakter, og auka 
kompleksitet hos den enkelte pasient. Leiarane ber om meir personalressursar, og 
seier at det ikkje er godt nok å leige inn ekstra frå vakt til vakt fordi dei då ikkje får tak 
i fagfolk. Ein intern gjennomgang der ein ser distrikta sine rutiner opp mot kvarandre, 
vil nok resultere i ei sak der ein må be om faste stillingar. 

- Mange seniorar skal snart erstattast, og det er eit spenningsmoment korleis ein skal 
greie å rekruttere fordi der er lite reelle søkjarar på stillingar. Studentane og 
lærlingane gir god evaluering av praksisen dei får, og det er viktig for framtidig 
rekruttering. 

Vedtaksrapportering  
Avdelinga er sentral i arbeidet med oppfølging av helse- og omsorgsplanen. Vidare i saka 
om gul avdelinga, der eigedomsavdelinga er saksansvarleg.  
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Tenesterapportering  
Avvik meldt i kvalitetslosen:  

 
 
Rapportering av avvik handlar om å arbeide systematisk med forbetring, sjå ting i 
samanheng over tid. Avvika frå pleie- og omsorgsavdelinga er fordelt med 42 avvik på 
teneste, 14 på organisasjon og 17 på Helse, miljø og tryggleik. Avvika som er meldt inn som 
HMS-avvik er ei blanding av hendingar knytt til teneste og organisasjon. Andre handlar om 
feil manglar ved utstyr eller rutinar. Elles handlar mange av avvika som er registrert under 
organisasjon om medikamenthandtering, og burde kanskje vore registrert under teneste. På 
den andre side kan ein tenkje at dette er knytt til organisering av arbeidet, og at den enkelte 
meldar difor har valt  denne måten å gjere det på. Konklusjonen er at ein ikkje kan legge så 
stor vekt på fordelinga av avvika, men heller sjå på type avvik samla sett. Det går fram av 
statistikken at dei fleste avvika handlar om medikamenthandtering. Sjukeheimsavdelingane 
var med på den nasjonale Pasientsikkerhetskampanjen om dette temaet i fjor, og 
heimetenestene er med no i vår. Det er venta at det vil gi positiv effekt, men det er klart at 
dette må ha framleis fokus. 
 
Tenestekapasitet: 
Beleggsprosenten i sjukeheim er på  99,78 %. Dette er uvanleg høgt, og viser at det no er 
press på institusjonsplassane. 
 
Beleggsprosenten på dei to øyeblikkeleg hjelp plassane er på 16,5 %. Belegget er aukande. 
Samanlikna med andre er dette normale tal. Det viser seg at tilbodet jamt over har ein 
«trong fødsel». Avdelinga vil delta på ei nasjonal evaluering av ordninga i Oslo i juni. 
 
Viser til kommentar under organisasjon når det gjeld heimetenestene. 
 

Avslag / klage 
Det er gitt eit avslag på teneste. Der er motteke ei klage som ligg til behandling hos 
fylkesmann. I denne perioden fekk vi stadfesta ei klage hos fylkesmannen frå forige tertial. 

 
Prosjektrapportering  
Avdelinga er med i eit fleirårig interkommunalt velferdsteknologiprosjekt. Der er lagt fram ein 

delrapport som ligg med som vedlegg. 

Lokalsamfunn 
Eldrebølgen med gåturar frå begge omsorgssentra er eit svært positivt tiltak som fremjer 
folkehelse.  
Verdas aktivitetsdag vart markert ved omsorgssentra, og dette vart svært godt motteke frå 
pasientane si side. Ynskje om tradisjon vart meldt frå mange hald. 
 

 
Bu og habilitering 
 
Vedtaksrapportering  
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K-sak 36/14 
 

Utlysing av konsesjon på 
BPA 

Ikkje satt i verk per d.d. 

 
 

Tenesterapportering  
 
Avvik 
 
Det er meldt 29 avvik i kvalitetsslosen i perioden. Dette er fleire enn vi normalt har hatt, og i 
tråd med målsetinga i årsplanen der alle tilsette i 2014 er pålagt å melde minst 3 avvik. Dette 
er viktig for å lære seg å vere kritisk til eigne rutinar og betre kvaliteten i tenesta. 
 
Avvika som er meldt går i hovudsak på avvik knytt til medisinrutinar, eller brukarrelaterte 
hendingar. Tiltak og forbetringar vert sett i verk lokalt, og er lukka av mellomleiarane. 
 
 
Enkeltvedtak handsama i perioden 01.01.14 – 30.04.14: 60 saker 
 
Sakene er fordelt slik: 
 
Avlastning i institusjon: 1sak 
Avlastning utanfor institusjon: 3 saker 
Praktisk bistand; daglege gjeremål: 14 saker 
Praktisk bistand; opplæring daglege gjeremål: 17 saker 
Praktisk bistand; dagtilbod: 7 saker 
Støttekontakt: 10 saker 
Anna bustad: 0 saker 
Omsorgsløn: 3 saker 
Individuell plan: 4 saker 
Vaksenopplæring: 0 saker 
 
Avslag: 
Omsorgsløn: 1 avslag 
 
Klage:  
0 klager i perioden. 

 
 
Øvrig: 
Ingen tilsyn i perioden. Revisjon av økonomiske berekningar for ressurskrevjande tenester 
vart godkjent. 
 
 

Prosjektrapportering  
Ikkje noko å melde. 

 
 
Lokalsamfunn 
Rådmannen og bu- og habiliteringsleiar følgjer opp behovet for utviding av dagtilbodet til 
fleire unge og eldre innbyggjarar i Herøy kommune. Vi har per i dag ein dialog både med 
Furene og Herøy vidaregåande skule om framtidig samarbeid for å legge til rette for eit meir 
heilskapleg og framtidsretta tilbod. 
 
NAV – sosial og flyktning 
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Vedtaksrapportering  
 
Vedtak 2013/1318: Mottak av flyktningar i perioden 2014-2016 
Det blei vedtatt å busette 10 flyktningar årleg i denne perioden. Herøy kommune har ikkje 
busett flyktningar i 1. tertial. Det er ei målsetting at ein fordeler busettinga over året, slik at 
ein får til ei god velkomst med gode tenester. Flyktningkonsulenten er i dialog med Imdi om 
den første busettinga, som mest truleg blir overføringsflyktningar. Det vil seie at dei kjem 
direkte frå ein flyktningeleir i utlandet, og ikkje frå eit asylmottak i Noreg. 
 

Tenesterapportering  
Det er ikkje rapportert avvik i 1. tertial. Det er ikkje kome klager på tenestene i 1. tertial. 
 

Prosjektrapportering  
NAV Herøy har ikkje noko å rapportere i 1. tertial 
 

Lokalsamfunn 
NAV Herøy har i snitt 20-30 treffpunkt med ulike arbeidsgjevarar kvar månad i 1. tertial. 
Dette omhandlar både bedriftsbesøk, oppfølging av arbeidstakarar ute i praksis, hjelp til 
rekruttering og formidling av arbeidskraft, samt informasjon og rettleiing om ulike tiltak og 
tilskot. NAV har eit stort samfunnsmandat i å bidra til ein vel fungerande arbeidsmarknad, og 
kontakt med arbeidsgjevarar er ein prioritert oppgåve.  

  
Kultur 
 
Organisasjon 
Herøy kulturhus og Herøyhallen 
 
Bakgrunn: 
Tilsynsvaktene ved Kulturhuset og Herøyhallen, samt aktivitetsparken, har som oppgåve å 
legge til rette for dei aktivitetar, arrangement, ansvars- og tenesteområder som er lokalisert 
der. Dette inneber, i tillegg til drift av kulturhuset og idrettshallen, også tilrettelegging for 
interne/eksterne leigetakarar, samt frivillige lag og organisasjonar.  
 
Leiing og drift: 
I 2013 gjorde kommunen ei endring i organisasjonen ved kulturhuset som innebar at 
ordninga med dagleg leiar i 100 % stilling, vart endra til 100 % stilling som 
arrangementsleiar. For nødvendig nærleik til oppgåver og samarbeidspartar har 
arrangementsleiar hatt kontor ved Rådhuset i 2014. 
 
Den primære grunnen til etablering av stilling som arrangementsleiar er å sikre god fagleg 
kompetanse til framtidig drift av Fosnavåg konserthus, samt til generell utvikling av 
kulturtilboda for å gjere kommunen til ein trivelig og attraktiv stad å bu. 
Endringa har allereie ført med seg ein oppsving i kulturtilbod, spesielt i form av konsertar og 
kino. Frå oktober -14 vil tilsvarande tilbod bli å finne i Fosnavåg konserthus.  
 
Driftsutfordringar: 
Endring i leiing og drift har òg gitt utfordringar, og då knytt til den daglege drifta ved 
kulturhuset. Ei viktig årsak er at arrangementsleiar i tillegg til (dagleg leiar oppgåver) tilsyn, 
koordinering og drift av kulturhuset i tida mellom 08:00-16:00 (kvardagar), har ansvar for å 
ivareta kulturfaglege interesser i.f.m bygging av konserthus og kino, samt ei mengde 
oppgåver knytt til komande drift og utvikling av Fosnavåg konserthus. 
Tilsynsvaktene arbeider primært i tidsrommet 16:00-22:30 (kvardagar). Arbeidstida er 
samanfallande med når frivillige lag og foreiningar utøver sin aktivitet på huset. 
 
Konsekvensen av dette er at kulturavdelinga ikkje har tilgjengelege ressursar ved 
kulturhuset i heile opningstida, samt i.f.m mottak av varer, koordinering, vedlikehald, 
evakueringsansvar, oppfølging av tekniske anlegg, publikumsmottak m.m. 
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I løpet av vinteren 2014 har vi erfart at mangel på nærvær dagtid viser ai auke i rot og 
hærverk. I tillegg registrerer vi noko misnøye hos samarbeidspartar og publikum. 
 
Kulturavdelinga har prøvd ut, samt er i ferd med å vurdere, ulike løysingar for å legge til rette 
for at dei daglege driftsoppgåvene blir ivaretatt. Vi erfarer at dette viser seg vanskeleg 
innafor gjeldande rammer, då god drift krev dedikerte ressursar, meir enn at «nokon kan 
svare på spørsmål frå publikum og ta i mot varer». I tillegg gjer situasjonen at utgiftene til 
ekstrahjelp og overtid aukar. 
 
Nyttegrad: 
 Kvardag, 

dagtid 
Kvardag, 
kveld 

Helg Merknad 

Festsalen Variabelt 
 
(primært den 
kulturelle 
skulesekken) 

Variabelt 
 
(bl.a. kino) 

Variabelt 
 
bl.a. kino: 
Lør: 50 % 
Søn: 93 % 
(1.1-7.4.14) 

Nyttegraden vil gå noko 
ned når kino og større 
kultur-arrangement vert 
flytta til konserthuset. 
Kulturskulen har 
signalisert at dei vil auke 
bruk av salen når det 
som er nemnt over vert 
flytta. 

Idrettshallen 85 % 
 
(YHU, HVS, 
barnehagar) 

100 % 70 % 
(1.1-7.4.14) 

 

Kafeen 100 % 100 % 100 % Leigd ut til IKT-avdelinga 

Ungdomsklubben Sjeldan Alle dagar Sjeldan  

Fellesareal 14:00-16:00 Variabelt Variabelt Elevar ved 
ungdomsskulen nyttar 
kulturhuset i mens dei 
venter på aktivitet i 
kulturskulen og 
idrettshallen. Erfaring 
viser at ventetida bør ha 
tilsynsvakter til stades. 

 
Kommentarar til nyttegrad: 

- Interne leigetakarar betalar halv leigepris pr. mai 2014.  
Leigesatsane er under revidering. 

- Lag og foreiningar betalar ikkje leige for øving/trening 
- Handball betalar leige ved kampar i idrettshallen 
- Herøy vidaregåande skule betalar leige for gymtimar i idrettshallen 

 

Opningstid vs. arbeidstid: 
 Kvardag Helg  

Opningstid 08:00-22:30 10:00-23:00  

Arbeidstid 16:00-22:30 10:00-17:30 Tilsynsvaktene 

 
 

 
 
Vedtaksrapportering  
 

- Markering av Grunnlovsjubileet 2014 i Herøy kommune 
Status: 

  
Dato: Arrangement: Kommunal deltaking: Status: 

14.1- Utstillinga Kaldt Hav – heite Ordførar deltek. Gjennomført. 



Side 18 av 38  

 

14.2 spørsmål Formannskap og Ungdomsråd er 
invitert til den offisielle opninga. 

23.2 el. 
3.3 

Gudsteneste i Herøy kyrkje 
med markering av 
Grunnlovsjubileet 

Ordførar deltek. Gjennomført 
23. februar. 

17.5 Grunnlovsdagen Politikarar deltek ved ransenedlegging 
m.v. 
 
Gjere kjend jubileumssongen, utarbeide 
notat om demokrati-utviklinga i Herøy til 
bruk i ulike arrangement. 

Gjennomført. 
 
 
Gjennomført. 
 
 

Oktober Off. opning av Fosnavåg 
konserthus og kino 

Politikarar deltek. Planlagt til 23. 
oktober. 

 
- Søknad om tilskot frå Herøy Frivilligsentral til Frivilligprisen 2013 

Status:  
Vedteke. Prisen vart tildelt Alf Rune Lervik. 
 

- Tilskot til Landskonferanse Tjukkasgjengen 2014 
Status: 
Vedteke. Tjukkasgjengen Chapter Fosnavåg blei tildelt prisen som landets beste 
tjukkasgjeng grunna: hyppige og daglige tjukkasturer, at aktiviteten er sosial og 
inkluderande, at dei tek vare på medlemmane på ein god måte og har god tilflyt på 
nye medlemmar, samt fordi dei er ein viktig brikke i lokalsamfunnet. 
 

- Retningsliner for tilskot til merking og skilting av turstiar i Herøy 
Status: 
Kommunen har sett av inntil kr 100 000 i investeringsmidlar til merking av turstiar for 
2014. Det er gjennomført møte med lag og foreiningar for å motivere til etablering av 
– og merking av turstiar. 
 

- Svar på høyring – Regional delplan for kulturminner av regional og nasjonal verdi 
Status: 
Svar på høyring politisk vedteke og sendt fylkeskommunen. 

 
 

Tenesterapportering  
Ingen. 

 
Prosjektrapportering  
 

- Bygging av kinokiosk i Fosnavåg konserthus 
Status:  
Det er sett av kr 600 000 i investerinsmidlar for bygging av kinokiosk. Kulturavdelinga 
har gjort avtale med leverandør om levering av modular og lys. Deler av 
investeringane er gjort i 1. kvartal for å sikre eit godt kiosktilbod ved kulturhuset mens 
kinoframsyningane skjer der. 
 

- Forarbeid til drift av kulturarrangement i Fosnavåg konserthus 
Status:  
Kulturavdelinga har blant anna arbeidd med å: fylgje opp byggearbeidet knytt til 
kommunen sitt komande driftsansvar, fylgje opp avtalar for å sikre god drift og 
samhandling med andre involverte aktørar, forberede tilsettingar, planlegge og booke 
arrangement, utarbeide visuell profil. 
 

 
Lokalsamfunn 
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Heilskapleg sentrum- og samfunnsutvikling 
- 6: Det skal leggjast til rette for næringsverksemd retta mot turisme i Fosnavåg 

Status: 
Planlegg tiltak med mål å legge til rette for at potensielle tilbydarar av lokale 
kulturtilbod kan selje sine tenester. 

- 18: Vidareutvikle Heid tursti og område rundt 
Status: 
Kommunen har sett av kr 100 000 i investeringsmidlar til byggetrinn 3 av Heid tursti. 
Arbeidet er forventa å starte opp sommaren 2014. 

 
Kompetanse og næringsutvikling 

- 1: Herøy kommune skal byggje sterke fagmiljø i organisasjonen. 
Status: 
Kulturavdelinga har, med støtte frå servicetorget, sett fokus på informasjon og 
kommunikasjon av kulturaktivitetar på sosiale medier og websider. 

- 17: God drift og vedlikehald av kommunal bygningsmasse. 
Status: 
Kulturavdelinga gjennomfører ein gjennomgang av drifta ved kulturhuset, inkludert ei 
omfattande rydding av heile bygget. 

- 19: Kulturhuset skal utviklast til eit «kompetansesenter» for kreative krefter. 
Status: 
Saman med styret for kulturhuset og eigedomsavdelinga har kulturavdelinga starta 
drøfting og planlegging av framtidig drift og innhaldsproduksjon ved kulturhuset. 
Etablerte og potensielt nye aktørar skal involverast i arbeidet. 

 
Infrastruktur 

- 16: Herøy kommune skal leggje til rette for at bygdelag kan etablere gangstiar og 
helseløyper for å fremje folkehelsa. 
Status: 
(Sjå vedtaksrapportering) 

 
Rekruttering, busetting og inkludering 

- 2: Nytte den kompetansen som arbeidsinnvandrarar har med seg frå heimlandet. 
Status: 
Månadleg «mat og prat» aktivitet. Møtestad med utveksling av matkultur i regi av 
frivilligsentralen. 

 
Barn, unge og identitetsbygging 

- Målsetjingar: Kommunen skal sikre gode oppvekstvilkår med fem haldepunkt: 
tryggleik, mangfald, kvalitet, førebygging og kompetanse. 
Status: 
Folkebiblioteket, frivilligsentralen og kulturavdelinga legg til rette for - og tilbyr eit 
mangfald av aktivitetar for barn og unge kvar veke. 

 
 
 
 
Utvikling 
 
Teneste 
 
Byggesaker 

 
Frå og med 2004 starta utviklingsavdelinga med føring av ein relativ komplett statistikk for 
bygge-, dele og dispensasjonssaker både når det galdt innkomne og behandla saker.   
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SAKSOVERSIKT 2013 
 

 Innk.sak. Beh.sak.     SUM 

År  Disp.sak Delesak Byggesak** Klagesak Andre *  

1.tert. 164 12 16 78 3 17 126 

2.tert. 184 14 23 102 1 8 148 

3.tert. 185 12 22 151 0 21 206 

Sum 13 533 38 61 331 4 46 480 

 

SAKSOVERSIKT 2014 
 
 Innk.sak. Beh.sak.     SUM 

År  Disp.sak Delesak Byggesak** Klagesak Andre *  

1.tert. 214 10 19 128 4 17 178 

2.tert.        

3.tert.        

Sum 12 214 10 19 128 4 17 178 

 
* Konsesjonssaker, seksjoneringar, bruksendringar, høyringsuttalar, forhandskonferanse 
m.v. 
 
**Pbl §20-1, Pbl §20-2, Rammeløyve, Ferdigattest, Mellombels bruksløyve, 
igangsetjingsløyve, dispensasjon_byggesak 
 
Statistikken viser at ein i 1. tertsial 2014 har behandla 178 saker og det har kome inn 214 
saker i same periode.   
 
Behandlingstider 

Den førte statistikken for 1. tertsial viser elles at (3 tertsial -13 i parentes): 
 

·        95% (82 %)av delesakene har vore behandla innanfor 1-4 veker. 
·        84% (72%) av byggesakene har vore behandla innanfor 1-4 veker. 
·        gjennomsnittleg behandlingstid for dispensasjonssakene har vore på 13 veker 
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Oppmåling 
 
Oversikten nedanfor viser oppmålingsforretningar frå 2002 og fram til i dag. 
 
 1. tertial 2. tertial 3. tertial Heile året 

Forretningar  2002 24 36 30 90 

Forretningar  2003 32 28 18 78 

Forretningar  2004 19 19 17 55 

Forretningar  2005 33 22 36 91 

Forretningar  2006 34 42 56 132 

Forretningar  2007 44 31 35 110 

Forretningar  2008  33 61 31 125 

Forretningar  2009 54 29 27 110 

Forretningar  2010 25 29 27 81 

Forretningar  2011 25 25 48 98 

Forretningar  2012 28 52 35 115 

Forretningar  2013 36 38 36 110 

Forretningar  2014 27    

 

Pr 01.05.2014 er der 16 saker (25 i tredje tertsial 2013), levert til oppmåling, som ikkje er 
fullført. 13 av sakene er under arbeid. Gjennomsnittleg behandlingstid i 1. tertsial 2014  er 
18 veker (16 veker i 3. tertsial 2013).     

 

Anlegg og drift 
 

Teneste 
 
Generelt: 
Alle tenestene innan drifta som Anleggs- og driftsavdelinga er tillagt ansvaret for er tenester 
som opptek folk flest, næringsliv, lag og organisasjonar. I mange høve vil kvaliteten på 
desse tenestene vere det desse forbind med god eller dårleg service frå kommunen si side. 
Sjølv om fleire av tenestene har vorte vesentleg forbetra dei siste åra, er det langt igjen før 
ein kan seie at servicenivået er på eit akseptabelt godt nivå. Bakgrunnen er i hovudsak at 
aktiviteten må prioriterast innanfor avgrensa ressursar. 
 
Drift: 
Førebygging av brann og ulykke (5061) (TL) 
Kommunen har om lag 65 brannobjekt med lovpålagt årleg brannsyn. Pr. d.d. har ein ei 
100%  stilling til å gjennomføre tilsyna. Stillinga har imidlertid vore vakant nær sagt heile 
2013. Stillinga har vore lyst ut og ein førset at ny medarbeidar tek til i stillinga i juni 2014. 
Utanom lovpålagde tilsyn med brannobjekt vert det gjort eit godt førebyggande arbeid. M.a. 
kan nemnast: 

 årlege sløkkeøvingar/brannopplæring for 6. klassene i kommunen  

 opplæring og øving i brannsløkking for pleie- og omsorgspersonell (institusjonane)og 
personell i Eigedomsavdelinga 

 “Brannvernveka” med open brannstasjon  

 deltaking på Redningsselskapet sitt arrangement “Forebyggande seilas” – eit 
arrangement for å gi 6. klassingar (ca. 120 elevar + lærarar) opplæring om brann, 
politi, førstehjelp og redningsskøyta 

  

Hausten 2011 vart det starta forebyggande forum på Ytre Søre. Det er ein samarbeid 
mellom kommunane Hareid, Ulstein, Herøy, Sande, Ørsta, Volda og Vanylven på brannsida. 
Her vil ein standardisere dokument og måten å gjennomføre branntilsyn på slik at praksisen 
vert lik i heile regionen. Ein har også faglig utveksling av kunnskap mellom kommunane. 
Forumet har hatt omlag 2 årlege samlingar. 
 
Avvik/manglar: 
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Lovpålagt krav om årleg tilsyn i særskilde brannobjekt er ikkje oppfylt pr. i dag. 
Løysing av avvik/mangel: Det er no gjort tilsetjing i tilsynsstillinga og ein reknar med å kunne 
oppfylle lovkravet innan rimeleg kort tid.  
 
Brann- og ulukkesberedskap (5061) (TL) 
Tenesta omfattar brann- og ulukkesberedskap i vid forstand. Brannvernet har 
hovudbrannstasjon i Fosnavåg med mannskapsbil (brannbil) og 20 deltids brannmannskap 
tilknytt. Bistasjon med tankbil er plassert i Myrvåg og er oppsett med tankbil og omlag 10 
brannmannskap. Sjølv om det er enkelte manglar i den totale oppbygginga av brannvernet 
etter gjeldande brannordning vurderer ein brann- og ulukkesberedskapen å vere rimeleg 
god. I 2013 har brannvernet fått hjartestartar i beredskapen. Den seinare tida har redning 
kome sterkare inn i brannberedskapen og ein har gjennomført fleire oppdrag saman med 
helse (ambulanse). Dette vert det ikkje mindre av framover og brannvernet vil også kunne 
gjennomføre oppdrag på hjartestans (hjarte/lungeredning). Herøy brannvern har fått 2 
oljeverntilhengarar som er stasjonert ved Myrvåg stasjon. På den eine hengaren er det ein 
boombag med 150 meter havlenser og på den andre oljevernhengaren er det 175 meter 
hamnelenser. Herøy brannvern er mellomdepot og skal via vår oljevernlager i Myrvåg også 
serve nabokommunene på Søre Sunmøre. Revidering av gjeldande brannordning vart 
politisk handsama i Herøy kommunestyre i K-sak 31/14 den 27.03.14. Ny brannordning legg 
opp til 5 delt brannvakt både på vaktlaget ved Fosnavåg stasjon og på tankbilsjåførane ved 
Myrvåg stasjon. Herøy brannvern har fått tilsett 4 nye sjåførar i 2013/2014. 3 
brannbilsjåførar og 1 tankbilsjåfør. Dei nye sjåførane er under opplæring. 
 
Avvik/manglar: 
Brannvernet har dei siste åra slite med meirforbruk grunna underbudsjettering. Gammal 
tankbil og brannbil har medført auka kostnader til reparasjonar. Kontrakt på kjøp av 
tankbil/brannbil vert skriven i løpet av mai månad. Ulik lovpålagd kursing samt kursing av 
nye mannskap pga. at mannskap har slutta har også vore kostnadsdrivande. Når det gjeld 
rekruttering, og då spesielt 2 befal som ein må pårekne vert pensjonert i løpet av ein 1-2 års 
periode, må ein i hovudsak satse på rekruttering/opplæring internt. Krava til utdanning av 
befal er rimeleg omfattande og det er på landsbasis stor mangel på utdanna personell. 
 

Løysing av avvik/mangel: 
Utskifting av brannbil og tankbil i 2015 forventar ein vil medføre reduksjon av 
reparasjonskostnadene. Det må tilførast meir midlar for å oppfylle brannordninga/utvide 
beredskapen og til opplæring av mannskap og befal dei næraste åra. 
 
Feiing (5062) (TL) 
Generelt:Løysing av avvik/mangel: 
Tenesta omfattar feiing og tilsyn med eldstader og fyringsanlegg i private bustadar. I 
kommunen er det om lag 2800 piper. Det er omlag 800 abonnentar som ikkje har lagt 
forskriftsmessig til rette for feiing. Talet på abonnentar som ikkje får feiing pga. manglande 
tilrettelegging går ned kvart år. Feietenesta vert kjøpt frå Ulstein kommune som har tilsett 
feiar. Det har dei siste åra vore svært få klager på feietenesta. Ein vurderer det slik at 
tenesta fungerer svært godt. 
 

Dei som enno ikkje har lagt til rette for feiing, vil få nytt skriftleg pålegg i 2014 om å ordne 
forholdet. Dei som innan ein nærare angitt frist ikkje rapporterer tilbake at dei har 
gjennomført pålegget vil måtte få fyringsforbod. Dei som ikkje har lagt til rette for feiing får 
ikkje tilbod om feiing.  
 
Idrett (Ansvar 5125) (JRG) 
Tenesta omfattar ulike friområde, Havila stadion, Bergsøy kunstgrasbane, Tjørvåg 
kunstgrasbane, Leikongsætra turlysløype, Leikong kunstgrasbane og Munkvoll stadion på 
Moldtustranda. 
 
Generelt: 
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Kommunen eig dei ulike anlegga og har det overordna ansvaret for drift og vedlikehald dei 
ulike anlegga. Brorparten av daglege drifts- og vedlikehaldsoppgåver kjøper imidlertid 
kommunen frå dei ulike idrettslaga. Godtgjersle og oppgåvefordeling er regulert i eigen 
avtale mellom kommunen og dei enkelte idrettslaga. Kommunen har overordna tilsyn og har 
ansvar for leveransar av gjødsel, frø, sand, gummigranulat etc. Større drifts- og 
vedlikehaldsoppgåver vert utført i regi av kommunen med evt. dugnad frå idrettslaga. Ein 
har nyleg inngått driftsavtale med Gurskøy idrettslag om kjøp av daglege drifts- og 
vedlikehaldsoppgåver for Leikong kunstgrasbane. Denne bana er ei 7-ar bane. 
Løpebaner på Havila stadion er i rimeleg god stand etter at nytt banedekke vart lagt for ein 
del år sidan. 
 
Avvik: 
Kommunen har dei siste åra etablert fleire nye anlegg utan at dette har medført budsjettauke 
bortsett frå kostnaden med kjøp av tenester frå idrettslaga. Dette har medført at det er 
minimalt med midlar til det kommunen skal bidra med elles til drift og vedlikehald av tenesta. 
  
Av økonomiske og kapasitetsmessige årsaker vert det innan denne tenesta berre utført eit 
minimum av drift og vedlikehald.  
 
Sentrum og grøntanlegg (ansvar 5126) (JRG) 
Sidan midt på 90-talet er det bygt ei rekke park- og grøntanlegg i sentrum av Fosnavåg. For 
å ivareta dei investeringane som er gjorde og oppretthalde ein akseptabel standard på 
desse anlegga, har ein m.a. behov for anleggsgartnartenester. Desse må ein i dag 
leige/kjøpe. Behovet for slike tenester vil vere kontinuerleg. Anlegga i sentrum har etter kvart 
behov for auka vedlikehald og oppgradering. Mellom anna er det trong for utskifting og 
reparasjon av dreneringsrenner, gatestein og heller.  
 
Avvik: 
Behovet for anleggsgartnartenester er aukande og vil måtte leigast/ kjøpast inn. Av 
økonomiske og kapasitetsmessige årsaker vert det innan denne tenesta berre utført eit 
minimum av drift og vedlikehald. 
 
Hamner (5123) (JRG) 
Tenesta omfattar alle kommunale kaier og hamneareal. 
 
Generelt: 
Manglande løyvingar har over tid ført til at ein ikkje har fått utført nødvendig vedlikehald. 
Inspeksjon av undervasskonstruksjonar/tilstandsoversikt for kaiene manglar. Lovpålagde 
innretningar som leiderar manglar nokre stadar. Skilting av kaiene er ufullstendig. I 2013 vart 
det kjøpt og installert nytt system for straumlevering ved fiskerikaia i Fosnavåg. Ein ser føre 
seg at system for straumlevering også vert oppdatert/utskifta på dei andre kaiene. For å 
kunne tilby og yte kundeservice på Mjølstadneset, har ein ein inngått ein formell driftsavtale 
med privat firma. Avtalen omfattar også tenester relaterte til ISPS. Ein ser føre seg at ein 
ved oppretting av eige hamnevesen vil måtte ta ein full gjennomgang og kontroll/ 
oppjustering av kaier og hamneareal. Vidare ser ein føre seg ein gjennomgang av kva 
service som skal tilbydast i form av straumleveransar, vassforsyning og avfallshandtering 
m.m. Grunna stort arbeidspress vil dette tidlegast kunne skje i løpet av 2014. 
 
ISPS: 
I samsvar med tidlegare vedtak i Maritimt Utval/Hamnestyret skal berre Mjølstadneset 
hamneterminal tilretteleggast for anløp av ISPS skip. Mjølstadneset havneterminal mottok i 
2012 ISPS-godkjenning for ein periode på fem år gjeldande til 14.09.2017. 
 
Hamneavgifter: 
Hamnestyret/Maritimt utval har gjort vedtak om at prosessen med innføring av 
hamneavgifter skal startast opp og dette har vorte annonsert. Ein målset seg å legge fram 
sak om hamneavgifter og organisering i løpet av første halvår 2014. 
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Avvik: 
1. Lovpålagde innretningar er mangelfulle. 
2. Gjennomføring av inspeksjon av kaier/kaikonstruksjonar berre delvis gjennomført. 
3. Utarbeiding av tilstandsrapportar for oppsetting av vedlikehaldsplan. 
4. Manglar ved straumforsyningsanlegga. 
5. Manglar vedteken hamneadministrasjon. 
 
Vegvedlikehald (5122) (JRG) 
Tenesta omfattar sommar- og vintervedlikehald av kommunale vegar. 
 
Generelt: 
Det kommunale vegnettet har enno mange vegar med dårleg dekke og bereevne. Vegane 
som framleis har grusdekke, er holete og har lite grus. I periodar med store 
nedbørsmengder er det vanskeleg å få til eit tilfredsstillande vedlikehald av grusvegane. 
Med det krafttaket som er gjort siste åra er resterande veglengde for grusvegar no omlag 
10 km. Det bør gjerast ei  kost/nytte vurdering av evt. vidare asfaltering av resterande 
grusvegar. Ut frå ei fagleg vurdering er største utfordringa på vedlikehaldssida 
reasfaltering av vegar med fast dekke som har raskt tiltakande spordanning og 
krakelering. Noko som igjen medfører vanskar for vintervedlikehaldet. Det er derfor eit 
aukande behov for midlar til reasfaltering. Veggrøfter manglar i stor utstrekning. 
 
Vintervedlikehald: 
Vegbudsjettet har over fleire år vist seg å vere for lite. Usikkerheita ein har m.o.t. 
vinterkostnader gjer at ein har vore nøydd til å ha ei nøktern vurdering ved prioritering av 
vedlikehaldsasfaltering, kantslått, grusing, grøfting samt anna generelt vegvedlikehald. 
Konsekvensen har vore at desse tenestene har vore begrensa til det ein vurderer å vere eit 
minimumsbehov. 
 
Avvik: 
1.      Grøfting/drenering 
2.      Reasfaltering inkl. naudsynte forsterkingar 
3.      Faste dekker på grusvegar 
 
Avlaup (kloakk) (5131) (FA) 
Tenesta omfattar arbeid og tenester i samband med avlaupsreinsing/ slambehandling, 
leidningsnett og pumpestasjonar på kommunalt avlaup/kloakkanlegg. 
 

Generelt: 
Ein har i dag 26 pumpestasjonar i drift på det kommunale avlaupsnettet. Nokre av desse er 
gamle, noko som no etter kvart gjev seg utslag i auka drifts- og vedlikehaldskostnader. I 
tillegg til silanlegget på Kleiva, så vart det starta bygging av silanlegg(RA 2) i Grønhaugen i 
april 2013, dette silanlegget vart sett i drift torsdag 24 april 2014. Sjølv om mykje er gjort, så 
er det framleis eit stort behov for rehabiliteringar/utskiftingar av det kommunale 
avlaupsnettet. I tillegg til utbygging av avlaupsnettet etter kloakkrammeplanen skjer ei viss 
oppgradering av leidningsnettet ved bruk av driftsmidlar. Dei kommunale slamavskiljarane 
verte tømde etter faste intervall som sikrar mot utslepp/ forureining. 
 

Tekniske/utstyrsmessige føresetnader for å betre tenesta: 
Driftsovervaking/driftskontroll er etablert på silanlegget på Kleivaneset og 13 
pumpestasjonar pr. 30.04.2014. Restarande pumpestasjonane målset ein seg å få instalert 
overvåking på i løpet av 2014. Etter den sentrale avlaupsforskrifta er det lagt opp til eit 
system for prøvetaking / dokumentering av gjeldande reinsekrav for alle utslepp. 
Gjennomføring av prøvetaking / dokumentasjon vil medføre auka kostnader og behov for 
meir personell og opplæring både på ingeniørsida og i uteseksjonen. 
 

Rehabilitering av leidningsnett: 
Separering av nedre delen av dagens fellesleidning i Pettervågen målset ein å gjere i 2014. 
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Slamavskiljarar (private tankar) (5132/354) (FA) 
Tenesta omfattar slamtøming av private slamavskiljarar (tankar). Ordninga vart oppstarta i 
1999. Sjølve tøminga har sidan starten vorte utført i regi av SSR for kommunen ved hjelp av 
innleigd slamentreprenør. Tenesta fungerer rimeleg bra pr. i dag. Tømerunda 2012/2013 er 
fullført. Ny tømerunde vert då i slutten av 2014 for heile kommunen.  
 

Avvik: 
Oppstart av tømerunde 2012/2013 kom litt seint i gong, men er no ferdig. Grunnen til at 
tømerunda vart forseinka er at  SSR har hatt utfordringar med val av ny slamentreprenør. 
Kontrakt med ny slamentreprenør (Miljøservice AS frå Stryn) vart skriven i desember 2012 
og slamtøminga i Herøy kommune starta då omgåande.  
 

Veg- og gatelys (5121) (FA) 
Tenesta omfattar veg- og gatelys langs alle kommunale vegar, fylkesvegar, kommunale 
parkeringsplassar for allmenn bruk samt ein del parkbelysning. Totalt om lag 2700 lys. 
 

Generelt: 
Straumkostnaden har auka vesentleg dei siste åra. For ein del strekningar på fylkesvegane 
får kommunen tilskot frå fylket til driftinga etter særskilde reglar. Dette tilskotet dekkjer 
imidlertid berre omlag halvparten av kostnaden med desse lysa. Samferdselsutvalget i Møre 
og Romsdal fylkeskommune gjorde i møte den 25. april 2012 eit prinsippvedtak om å overta 
veglysanlegg langs fylkesvegane der dei fram til nå har gitt eit tilskudd til drift og vedlikehold. 
Dette vil medføre at kommunene vil site at med dei mest kostnadskrevjande veglysa 
langs fylkesvegane, utan å få ei krone i tilskudd for å drifte dei. Der er løyvd 350 tusen 
til utbetring av veglysanlegg på Nerlandsøya i 2014. Evt. andren søknadar må settast på 
vent, inntil det ligg føre nye løyvingar. Tussa utfører all nybygging, drift- og vedlikehald 
av veglys for kommunen. Firmaet har over tid hatt dårleg kapasitet og dette har 
medført forseinkingar av både utbygging, drift- og vedlikehald. Dette har igjen 
medført auka klager på sløkkte veglys. 
 

Det viser seg og at ein i enkelte områder har tildels dårlege veglyslinjer, som igjen resulterer 
i auka vedlikeholdskostnadar ved bruk av resurser til m.a. feilsøking for å finne feil.   
 

Avvik / manglar: 
 Sein utføring av nybygging, drift- og vedlikehaldsarbeid frå Tussa 
 Behov for skogrydding rundt/inntil enkelte veglys 
 Behov for oppgradering av nettet i enkelte områder.   

 

Løysing av avvik / mangel: 

 vurdere om anna firma enn Tussa kan utføre kommunen sitt behov for 
veglystenster 

 høgare prioritering av skogrydding  

 det er løyvd kr. 350.000,- til utskifting av dårlige veglyslinjer i 2014.  
 
 
ANLEGGSPROSJEKT: 
 
Prosjektnummer/namn: 51937/Leine bustadfelt, skuletomta 
Prosjektleiar/ansvarleg: Ida Marie Herre 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Planarbeidet starta opp i 2009, men pga manglande løyving stansa arbeidet opp. I F-sak 
139/12 den 11.04.2012 vart det imidlertid vedteke at 4,1 mill. kroner skulle nyttast til 
opparbeiding av Leine bustadfelt, skuletomta. 
 
Løyving/storleik på løyving: Løyving på 4,1 mill. kroner vedteke i F-sak 139/12. 
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Status pr. dato 
Anleggsstatus: Under avslutning. 
 

Total løyving kr. 4.100.000,- 

Forbruk 2009 kr.      45.001,- 

Forbruk 2010 kr.      85.926,- 

Forbruk 2011 kr.               0,- 

Forbruk 2012 kr.      19.412,- 

Forbruk 2013 kr.  2.236.310,- 

Forbruk 2014 kr.      426.979,- 

Rest løyving kr. 1.286.372,- 

 

Anleggsarbeid oppstarta: 10. april 2013 
Forventa ferdigstilling: Ferdigstilt våren 2014 bortsett frå mindre avslutningsarbeid og 
økonomisk avslutning. Tomtene lagt ut for salg. 
Forventa totalkostnad: 4 mill. kroner inkl. riving av skulen 
Behov for ekstraløyving: Ingen. 
Andre avklaringar/tiltak som må iverksetjast: Anleggsarbeidet er ferdig. Økonomisk 
avslutning kan gjerast når alle fakturaene frå rivinga er betalt.  
Avvik: Ingen. 
 
Prosjektnummer/namn: 51320/Avløpsanlegg Berge 
Prosjektleiar/ansvarleg: Fred Arnesen 
 
Grunnlagsdokumentasjon:  
Vedtak om at kommunen skal sørge for utbygging av kommunalt avlaupsanlegg på Nedre 
Berge vart gjort i F-sak 235/12. 
 
Løyving/storleik på løyving: Ved bruk av tidlegare løyvde midlar til gjennomføring av 
kloakkrammeplanen.  
 
Status pr.dato: 
Anleggsstatus: Prosjektering starta opp i 2012. Arkeologisk registrering utført i april 
2013.Det meste av leidningsanlegget er no utbygd. Det er for det meste tilstellingsarbeid 
som gjenstår.  
 
Anbud: 
Pumpestasjon:          kr.    476.075,- 
Rør og deler:             kr.    501.948,- 
Maskinentreprenør:   kr. 2.199.204,- 
Sum                          kr.  3.177.227,- 
 
Forbruk: 
2013       kr.     81.365,- 
2014       kr. 2.599.000,- 
Sum       kr. 2.680.365,- 
 
Avvik: Ingen 
 
Kommentarar: 
Anleggsarbeid oppstarta: Februar 2014 
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Forventa ferdigstilling:  Juni 2014 
Forventa totalkostnad:  Ca 3.100.000,- 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnr./namn: 51119/ Rassikring Vikane 

Etter nedfall av fjellblokk i 2007 vart det av konsulent gjort ei vurdering av skredfare/ 
sikringsbehov med forslag til tiltak. Sikring vart anbefalt løyst ved opparbeiding av fanggrøft. 
Arbeidet med opparbeiding av fanggrøft  langs fjellfoten vart lyst ut på anbud. Utfrå 
kostnadene i motteke anbud og nærmare vurdering av tekniske utfordringar som anbefalt 
løysing innebar, fann ein det nødvendig å foreta ny vurdering av geologar m.t.p. om det 
kunne vere andre eigna sikringsmetoder. I denne samanheng har fjellsikringsteam gått over 
det aktuelle fjellområdet og kartlagt tilstanden på fjellet/ sikringsbehovet. Tilhøva viser seg å 
vere langt verre enn det ein tidlegare hadde grunn til å tru.  
 

Det er løyvd 2 mill. kr til sikringsarbeidet. Kostnadene med ei sikring slik tilhøva no framstår, 
vil bli svært store og er no estimert til ein kostnad på minst 4 mill. Denne saka har blitt mykje 
meir omfattande og komplisert enn det ein hadde føresetnader til å sjå føre seg i 
utgangspunktet. M.a. ved at geologar og anna ekspertise ikkje kan gi noko garantiar på at 
gjennomføring av planlagt sikringsarbeid vil medføre sikre tilhøve for fleire eigedomar i 
området. Det er gjennomført møte med grunneigarane og Kommunenens 
sentralforbund(KS) har hatt saka til juridisk vurdering av kva ansvar kommunen evt. har i 
saka.  
 

Prosjektnr./namn: Sikring av Myrabekken på Moltustranda 

NVE utarbeidde i sin tid planer for sikring av Myrabekken på Moltustranda. NVE har vedteke 
å dekke inntil 80% av kostnadene medan Herøy kommune har forplikta seg til ein 
eigenandel på 20%. NVE har på førespurnad opplyst at dette prosjektet no ligg i budsjettkø. 
Ein kan ikkje seie med sikkerheit kva tid det kjem til utføring. 
 
Prosjektnummer/namn: 3305/Ny bru til Herøy gard 

Prosjektleiar/ansvarleg: John Normann Pettersen 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: Inne i økonomiplanen for 2005 – 2008. Løyving/storleik 
på løyving: kr 350.000. Prosjektet stoppa opp m.a. pga. motsegn frå Riksantikvaren. Ny 
løyving i budsjett 2012: 3 mill. kroner.  
 

Status pr. dato 

Som følgje av usemje med Statens vegvesen, i tillegg dårleg tilstand på brukonstruksjonen 
så har ein beslutta å skrinlegge planane med gjenbruk av gamle VAD bru. Statens vegvesen 
fjerner konstruksjonen som er lagra på Mjølstadneset for eiga rekning.  
 

Ein lyt vidare sjå på alternative løysningar med ny bru-konstruksjon. Prosjektert 
vegtrase lyt behaldast i vidare planlegging og prosjektering.  
 

Saka blir følgt opp av ny prosjektleiar.  
 

Økonomi: 

Løyving 2012 3 mill 

Forbruk 2005-2012 30.000,- 

Restløyving 2.970.000,- 

 

Kommentarar 
Avvik:     Uklårt.  
Forventa ferdigstilling:  Uklårt.  
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Forventa totalkostnad:       Omlag 3 mill kroner (kostnadsanslag) 
Behov for ekstraløyving:  Blir evt synleggjort ved tilbodsinnhenting. 
 

Prosjektnummer/namn: 51901/Infrastruktur Myklebustvatnet vest. 
Prosjektleiar/ansvarleg: John Normann Pettersen 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: Inne i økonomiplanen for 2008 – 2011. 
 

Løyving/storleik på løyving: 
I F-sak 285/08 vart det med bakgrunn i ein totalkostnad på 3.808.445 kroner vedteke ei 
løyving på 2.550.000 kroner pluss at kostnaden med kommunalt avløp på 1.258.445 kroner 
skal takast av tidlegare løyvingar til gjennomføring av kloakkrammeplanen. 
 

Status pr. dato 

Veglys blir montert i løpet av våren 2014, iflg Tussa.   
 

Økonomi: 

Løyving kr. 2.550.000,- 

Forbruk 2005-2011: kr. 2.460.000,- 

Restløyving: kr.      90.000,- 

 

Økonomisk avslutning blir utført når anlegget er overteke/gatelys montert. 
 

Kommentarar 
- Avvik:    Det er utført noko tilleggsarbeider. 
- Forventa ferdigstilling: Ferdigstilling etter levering og montering av gatelys.  
- Forventa totalkostnad:   kr 2.550.000 kr (3.808.445 kr inkludert avløp) 
- Behov for ekstraløyving:  Som følgje av ekstra tiltak gangveg/ forstøtningsmur mot Auto 
Marine, samt tilstelling mot tilstøytande eigedomar. 
 
 
Prosjektnummer/-namn: 51922/Veg 7, Bergslia 

Prosjektleiar/-ansvarleg: Tore Langvatn 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: K-sak 39/07. 
Løyving/storleik på løyving: kr 2.800.000,- 
                                                                

Status pr. dato 

Anleggsstatus: Anleggsarbeida ferdig. Det manglar ein støttemur/innsynskjerm i enden av 
vegen, på snuplassen og overføring av skøyte frå 3 grunneigarar til Herøy kommune. 
Framdrift for prosjektet: Anleggsprosjektet er ferdig. 
Forbruk pr. dato: 
Totalt budsjett: kr    2.800.000,- 
Forbruk til no     kr -2.539.644,-                     
Rest budsjett   kr       260.356,- 
Avvik 

Reklamasjon på private eigedomar må ferdigstillast og skøyte på eigedomsoverdraging må 
skrivast/underskrivast. 
 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling: 2014. 
Forventa totalkostnad: 2.800.000,- 
Behov for ekstraløyving: Ingen 
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Andre avklaringar/tiltak som må iverksettast: Sak om økonomisk avslutning må leggast fram 
for godkjenning. 
                                       
Prosjektnummer/namn: 51007/Tjørvåg kunstgrasbane 

Prosjektleiar/ansvarleg: Tore Langvatn 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedtak om oppstart/gjennomføring: K-sak 27/10 

Løyving/storleik på løyving: Finansieringsplan på 4 mill 
Status pr. dato 

Anleggsstatus: Ferdig. Offisiell opning av Tjørvåg kunstgrasbane var laurdag 28. mai 2011. 
Total løyving:  kr   4.000.000,- 
Totalt forbruk:  kr  -4.000.000,- 
Rest løyving:  kr                 0,- 
 
Avvik: Ingen 

Kommentarar 
Ferdigstilt: 28. mai 2011. Økonomisk avslutning på saka er oppstarta, men det har ikkje 
kome inn alle tippemidlar til prosjektet. Sluttrekneskap for oversending til Fylket, grunnlag for 
utbetaling av tippemidlar, er under arbeid. Før det er avklara kan ein ikkje sende saka til 
politisk handsaming. 
Forventa totalkostnad: Som i finansieringsplanen. 
Behov for ekstraløyving: Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnr./namn: 51003 og 51011/Parkeringsareal bak rådhuset/Næringstiltak 

Prosjektleiar-/ansvarleg: Jon Rune Våge 
 

Grunnlagsdokumentasjon 

Vedteken reguleringsplan for Rådhusområdet. Arbeida omfattar i første omgang planering 
av parkeringsareal/areal for parkerings-/kontorbygg. 
 

Løyving/storleik på løyving: 
Løyving på 1 mill. kroner vart gjort i budsjett 2011 under Næringstiltak. Løyving vidareført til 
2012 då prosjektet ikkje vart oppstarta i 2011. Rest løyving på omlag 0,5 mill. kroner vart 
overført til 2013.  
 

Status pr. dato 

Arealet er planert og oppgrusa.  Undersprenging er også gjort slik at det er klart for 
fundamentgrøfter for innregulert parkerings-/kontorbygg.Det er ikkje formålstenleg å 
asfaltere arealet då det er innregulert bygg på området.  
 

Løyving /Forbruk: 

Løyving 2011(overført til 2012) kr. 1.000.000,- 

Forbruk 2012 kr. 506.171,- 

Forbruk 2013 kr. 513.354,- 

Meirforbruk kr. 19.525,- 

 

Alle beløp inkl. mva. 
 

Avvik: Prosjektet har vore gjennomført på rammeavtale med entreprenør. Kostnaden har 
vorte høgare enn forventa og høgare enn det som kjem inn under reglane for bruk av 
rammeavtale. Bruk av rammeavtale tilseier at totalkostnad kan vere inntil 500.000 kroner 
eks. mva. I dette tilfellet vart summen omlag 800.000 kroner eks.mva. Meirforbruk ut over 
løyving etter at alle arbeid er gjort er kr. 19.525,-. 
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Kommentarar 
Det er beklageleg at kostanden vart høgre enn føresett og at reglane for rammeavtalen vart 
overskriden med omlag 300.000 kroner. Ein vil innskjerpe rutinane med sikte på å unngå 
dette for ettertida.  
 
Prosjektnummer/namn: 51923/Leidningsanlegg Moltu 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Bakgrunn 
Delprosjekt i kloakkrammeplanen og består av separering av avlaups- og overvassleidningar 
i Moltubakkane og ny avskjærande leidning for å samle det pr. i dag ureinsa utsleppa i ein 
slamskillar med ny sjøleidning. Tiltaket er særs viktig for å reinske opp i både kommunale og 
private utslepp frå den tettast befolka delen av Moltu. 
 
Løyving/storleik på løyving: Løyving i kloakkrammeplanen. 
 
Status pr. dato 

 Separering i Moltubakkane er utført. 

 Ny avskjærande leidning ved sentrum på Moltu er planlagt. 

 Avtalar med grunneigarane langs planlagd trasé er no inngått. 

 Prosjektet stoppa så opp pga. kapasitetsmangel/prioritering av andre prosjekt.  

 I F-sak 215/11 vart det vedteke at Moltu I skal prioriterast på førsteplass. 

 Då framdrifta for liknande grunnavtalar i Grønhaugen gjekk raskare vart prosjektet 
med reinseanlegg RA2 der satt i gong først for og ikkje stoppe arbeida med 
kloakkrammeplanen. 

 
Framdrift for prosjektet: 
Sidan førre rapportering har no grunnavtalane kome på plass.  
 
Prosjektregnskap 

Sum forbruk kr    949.736,- 

 
Avvik: 
Uføresett store utfordringar med grunnavtalar som har ført til omprosjektering av delar av 
tiltaket og forsinka oppstart. 
Kommentarar 
Planlagt oppstart:   August 2014 
Forventa totalkostnad:  Om lag  6 mill. 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
 
Prosjektnummer/-namn: 51925/Silanlegg Grønhaug 
Prosjektleiar/-ansvarleg: Lene Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Delprosjekt i kloakkrammeplanen. Gjeld bygging av silanlegg for avlaup i Grønhaugen på 
Bergsøya. Alt avlaupsvatn frå sørsida av Bergsøya frå Herøy kyrkje til Berge bedehus og 
Bergshaugen, skal samlast og førast til anlegget for reinsing. 
 
Løyving/storleik på løyving: 
Løyving i kloakkrammeplanen. 
Status pr. dato 
Anlegget er satt i drift og det gjenstår mindre arbeid for ferdigstilling.  
 

Totalt forbruk kr 15 162 525 

 
Avvik:Grunnarbeida var noko forsinkande for prosjektet.  



Side 31 av 38  

 

 
Kommentarar: 
Oppstart:    Grunnarbeid vart oppstarta 2. april 2013.  
Forventa ferdigstilling:  Andre kvartal 2014 
Forventa totalkostnad:  Omlag 17,5 mill.  
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksettast:   Ingen pr. dags dato 
 
Prosjektnummer/namn: 51004/Kunstgras på Bergsøy stadion 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon: 
Grasbana på Bergsøy stadion har vore prega av dårlig drenering og dermed avgrensa bruk. 
I samband med vurdering av rehabilitering vart det vedteke at det skulle leggast kunstgras 
på grasbana. 
 
I K-sak 149/10 vart det godkjent følgjande finansieringsplan: 

Spelemidlar kr   2.500.000 

RDA-midlar kr   1.000.000 

Dugnad kr        50.000 

Bergsøy IL kr   5.226.000 

Refusjon mva. til prosjektet kr   2.194.000 

Totalt kr 10.970.000 

 
Status pr. dagsdato: 
Kunstgrasdekket er ferdig og teke i bruk. Lysanlegg er ferdig innstallert og teke i bruk. Det 
gjenstår noko opprettingsarbeid. 
 
Prosjektregnskap 

Forventa totalkostnad 

(eks mva) 
  kr  8.776.000 

Sum forbruk  kr     7.567.904 

Rest  kr     1.208.096 

 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling:  2014 
Forventa totalkostnad:    10.970.000 kr 
Behov for ekstraløyving:  Ingen pr. d.d. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksetjast:   Ingen pr. d.d. 
                       
                                                
Prosjektnummer/namn:51200 Kunstgrasbane Leikong 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
   
Grunnlagsdokumentasjon: 
  Prosjektet omfattar bygging av 7-ar kunstgrasbane på eksisterande grusbane ved 
Leikanger skule. I K-sak 186/11 vart det gjort vedtak om kommunal utbygging av prosjektet 
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og det vart sendt inn søknad om spelemidlar. Prosjektet er delt i tre entreprisar, grunn-, 
kunstgras- og lysentreprise. Opparbeiding starta hausten 2012. 
 

Forventa totalkostnad (eks. mva) kr   2.686.300 

Forbruk 2011 kr        10.000 

Forbruk 2012   kr       719.398 

Forbruk 2013 kr   1.569.667 

Totalt forbruk kr    2.234.558 

Rest kr       451.742 

 
Kommentarar 
Framdrift:Arbeida er avslutta og banen er teken i bruk, restutbetalingar og økonomisk 
avslutning gjenstår. 
Forventa totalkostnad: 2.686.300 kr eks. mva 
Behov for ekstraløyving: Ingen pr. d.d: Grunnarbeidet ligg an til å overskride med 50.000kr. 
Dette grunna vanskeligare grunnforhold enn forutsatt. Sidan oppgjør for lys- og 
kunstgrasentreprise ikkje er gjort endå er ein usikker på om det kan sparast inn på andre 
område. 
Andre avklaringar/tiltak som må iverksetjast: ingen 
 
Prosjektnr/namn: 51350/Vegarm Myklebust-Campus 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet omfattar bygging av komplett veg frå Myklebust til Campus. Det er gjort vedtak i 
samferdselsutvalet ved fylket 5.9.2012 om at prosjektet kan realiserast i samråd med Møre 
og Romsdal fylke og Statens vegvesen og at kostnadane vert å rekne som del av 
kommunen sitt bidrag til realisering av ny innfartsveg til Fosnavåg.  
 
Status pr. dato 
Det er signert samarbeidsavtale med Statens vegvesen og vegen er prosjektert. Utarbeidde 
teikningar mm. er oversendt til Statens vegvesen for uttale før utlysing på anbod. Vidare er 
grunnkjøp/grunnavtalar gjennomført. 
 

Løyving (RDA) 10.000.000 kr 

Forbruk   4.247.608 kr 

Rest løying   5.752.392 kr 

 
Kommentarar 
Forventa ferdigstilling:  2015 
Forventa totalkostnad:   16 mill kr   
Behov for ekstraløyving:  Ja, vert å handsame politisk.. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksetjast:  Det er vedtatt at administrasjonen skal ha opp ny sak når anbod er 
henta inn.  
 
Prosjektnr/namn: 51361/Avlaup Almenningskaia 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
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Det må byggast ut avlaupsnett på Almenningskaia i Fosnavåg som mellom anna nytt hotell 
skap koplast til. 
 
Status 
Det er gjennomført konkurranse på pumpestasjon og kontrakt er inngått. 
 
Løyving/storleik på løyving: 
Løyving i kloakkrammeplanen. 
 

Forbruk 45.237kr 

 

Prosjektet er oppstarta veke 20 2014. 

Forventa ferdigstilling: 3. kvartal 2014. 

Forventa totalkostnad: 3 mill kr 

Prosjektnr/namn: 51304/Kai i Fosnavåg 
Prosjektleiar/ansvarleg: Lene S. Huldal 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet omfattar riving av eksisterande kai foran “Strandteigen”, fylling i sjø og bygging av 
ny kai på omlag 5x39m. Kai skal fungere som trasè for utrykkingskjøretøy og er ein del av 
promenaden langs sjøkanten i Fosnavåg. 
 
Status pr. dato 
Kontrakt er inngått og arbeida starta veke 20 2014. 
 
Avvik: 
Det er avdekka større djupner enn først anteke som fører til konsekvensar for økonomi og 
framdrift. Dei uforutsette kostnadane er pr. d.d. inndekt gjennom uforutsetposten. 
 

Løyving 3.884.000 kr 

Forbruk     126.737 kr 

Rest løyving 3.757.263 kr 

 
Kommentarar: 
Forventa ferdigstilling:  Tredje kvartal 2014 
Forventa totalkostnad:   3.884.000kr 
Behov for ekstraløyving:  Ikkje pr. dag dato. 
Andre avklaringar/tiltak  
som må iverksettast:  Ingen pr. d.d. 
 
 
Utbyggingsavtalar 
Nedanfor er ein tabell som syner dei ulike utbyggingsavtalane som kommunen har lyst ut 
oppstart på. Tabellen syner status på dei ulike avtalane. 
 

Nr Part Område Utlyst 

oppstart 

Starta 

forhandling 

Off.ettersyn Vedteken 

avtale 

Anlegg 

overteke 

1 Kvalsund og 

Teige 

Kvalsund og 

Teige byggefelt 

x x Juni 2009 22.10.2009  
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Byggefelt AS 

2 Nordic Resort 

Holding AS 

Torvik resort x     

3 Havutsikta AS Havutsikta - 

Koparstad 

x x    

4 Herøy 

byggsenter + 

Direktehandel 

AS 

Myrvåg x     

5 Myklebuståse

n utbygging 

AS 

Myklebuståsen x x    

6 Tømrer 

Prosjekt AS 

Hjelmeset 4 x  feb-mars 
2014 

  

7 Fosnavåg 

Vekst AS 

Uteområde/ 

infrastruktur 

ved nyehotellet 

x x juni-aug 2013 30.1.2014  

8 Vågsholmen 

Utvikling 

Vågshomen x x    

9 BT Utbygging 

AS 

Tovågen x x  24.4.2014  

 

BYGGEPROSJEKT: 
 
Prosjektnr/namn: 51102/Toftestøvegen 11, Bustadar for unge funksjonshemma 
(totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
K-sak : 179/10 750.000  (2011 budsjettet) 
9.250.000  (2012 økonomiplan)       
9.150.000  (2013 budsjettet)        
k-sak: 115/13 6.150.000 (tilleggsløyving 2013) 
 
I 2011-budsjettet vart det løyvd 750.000 kroner til planlegging. Forbruket i 2011 var 70.000 
kroner. I 2012-budsjettet vart det løyvd 9,25 mill. kroner til prosjektet. Av dette vart det brukt 
240.000 kroner til planlegging. Resterande del av løyvingane i 2011 og 2012 vart ikkje 
vidareførte/overførte til nytt budsjettår. Det er i budsjettet for 2013 avsett 9,15 mill. kroner til 
prosjektet. I tillegg kjem ekstraløyving i 2013 på 6.150.000,-. 
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Status pr. dato 
Hausten 2013 vart brukt til utarbeiding av 
funksjonsbeskrivelsar for dei ulike faga. 
Anbodskonkurransen vart avslutta 3.2.2014. Det kom 
inn tre anbod, der Meisterbygg Møre as var den 
tilbydaren som hadde det mest økonomisk fordelaktige 
anbodet. 
Kontrakt vart underskreven 26.3.2014, og 
grunnarbeidet vart oppstarta 2.5.2014. 

 
Framdrift 
Kontraktsfesta ferdigstillelsesdato 1.4.2015 
Kontraktsfesta totalsum: 13.880.000,- 
 
Prosjektnr/namn: 51402/Myrvåg omsorgssenter, ombygging av tak (totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
På oppdrag frå Eigendomsavdelinga skal taket på Myrvåg omsorgssenter ombyggast. Dette 
på grunn av vasslekkasjer, kondensproblemer og påfølgjande ising i vinterhalvåret. 
 
Løyving/storleik på løyving:  Budsjettet for 2014: 3.000.000,- 
 
Total løyving Kr 3.000.000,- 

Forbruk til d.d Kr 0,- 

Rest løyving Kr 3.000.000,- 

 
Status pr. dato 
Planleggingsarbeid starta mars 2014 
Det er oppretta samarbeid med Spostøl arkitekter, for å lage 
funksjonsbeskrivelse/tilstandsrapport. Det var Sporstøl som var RIB under 
påbygginga/ombygginga i 2006, derfor kjenner dei bygget godt og kjenner til utfordringane 
med det. 
 
Framdrift 
Forventa Doffin utlysing:  juni 2014 
Forventa totalkostnad:  3.000.000,- 
Forventa oppstart:   juli/august 2014 
Forventa ferdigstilling:  oktober 2014 
 
 
 Prosjektnr/namn: 51312/Tribuneoverbygg Havila Stadion Fosnavåg (totalentreprise) 
Prosjektleiar/ansvarleg: Trond Sellereite 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Funksjonsbeskrivelse er produsert av Bergsøy IL Fotball, og kvalitetssikra av Mulvik as etter 
oppdrag frå Herøy kommune. 
 
Løyving/storleik på løyving:  2.500.000,- Budsjettet for 2014 
 
Total løyving Kr 2.500.000,- 

Total løyving Kr 15.610.000,- 

Forbruk 2011 Kr 70.000,- 

Forbruk 2012 Kr 240.000,- 

Forbruk 2013 Kr 690.649,- 

Forbruk til d.d Kr 50.697,- 

Rest løyving Kr 14.609.351 
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Forbruk til d.d Kr 0,- 

Rest løyving  Kr 2.500.000,- 

 
Status pr. dato 
Forventa totalkostnad:  2.500.000,- 
Utlysing på Doffin:   8.4.2014 
Anbodskonkurransen skulle opprinnelig verte avslutta 19.5.2014, men på bakgrunn av 
tilbakemeldingar frå entreprenørar vart fristen forlenga til 2.6.2014.  
 
Framdrift 
Forventa oppstart:   juli/august 2014 
Forventa ferdigstilling:  november 2014 
 
Prosjektnummer/namn: 50911/Tilbygg Helsesenter. 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon: 
Kommunestyret handsama sak vedr prosjektrammer i K-sak 155/10. Nye kostnadsrammer 
knytt til prosjektet er pålydande kr. 10,8 mill, og omfattar både tilbygg og ombygging.   
 
Status pr. dato: 
TIlbygget vart overlevert til Herøy kommune den 27.11.2013. Av bygningsmessige arbeider 
så står det att maling av elementer utvendig samt tilsåing av plenarealer. Dette skal utførast 
på vårparten 2014.  
 
Uforutsette tiltak med ombygging av helsesenteret er påløpt prosjektet. Bygningsmessige og 
tekniske tiltak er utført på del tilhøyrande helsesøster. Noko ombygging av del i tilknytning til 
PO blir utført våren 2014. Dette er naudsynte tiltak for tilrettelegging etter omstrukturering av 
tjenestene.   
 
TIlbod/Prosjektkostnad: 
Basert på tilbodet frå Prosjektbygg AS, blir nye kostnadsrammer som følgjer: 
 

Tilbodssum inkl mva: 19.849.130,- 

Inventar og utstyr: 00.750.000,- 

Prosjektoppfølging: 00.400.000,- 

Reservepost: 00.600.000,- 

Til saman: 21.600.000,- 

 
Tillegsløyvingar vart gjeve i K-sak 160/12. 
 
Forbruk pr dato: 

 

Prosjektløyvingar: 21,6 mill 

Forbruk: 21,8  mill 

Overforbruk: 0,2 mill 

 
Kommentarar 
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-Avvik:  Det er signalisert behov for full utnytting av ledig areal i 2 etg. Dette er 
omprosjektert til fleire cellekontor. Dertil auka kostnadar knytt til bygningsmessig, teknisk og 
møblering.  
- Forventa totalkostnad:    Det må påreknast tilleggsløyving pga fleire kontor og utstyr mm i 
tilbygg, samt meir omfattande ombygging av helsesenteret.  
- Behov for ekstraløyving:  
- Forventa ferdigstilling:  November 2013. Ombygging våren 2014 
 

Prosjektnummer/namn: 51903/Omsorgsbustadar på Myklebust (Tidlegare 
bustader psykiatri Eggesbønes). 
 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon 
Prosjektet vart vedteke oppstarta og med nye kostnadsrammer i K-sak 55/08. Opsjon for 
bygging av hus D (2 bueiningar) vart handsama i K-sak 69/08, og med vedtak om bygging 
og finansiering. Godkjent kostnadsramme for prosjektet samla er: 24,7 mill. 
 
Status pr. dato: 
Herøy kommune stemna ansvarleg utførande for Søre Sunnmøre Tingrett, etter tvist i 
regressak. Hovedforhandling vart holdt den 21.03.2014, og domsavgjerdsle låg føre 
02.04.2014. Herøy kommune fekk fult ut medhald i saka, og motparten vart dømd til å betale 
erstatningskrav inkl saksomkostningar. Saka vart/blir ikkje anka av motparten. Advokatfirma 
Steenstrup Stordrange bistod Herøy kommune i saka.  
 
Økonomi pr. dato: 
Økonomisk avslutning vil bli utført innan juni mnd 2014.  
 
Prosjektnr. -namn:  Base funksjonshemma barn i barneskulen 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Grunnlagsdokumentasjon 

 

Startløyving (K-sak 179/10) kr.   200.000 

Løyving i 2012 budsjettet kr. 2.500.000 

Total løyving pr. 01.01.2012 kr. 2.700.000 *) 

 
*)I øk.plan 2013 er det føresett ei løyving på 2.5 mill. kroner til fullfinansiering.  
 
Status pr. dato: 
Økonomisk avslutta.  
 
Prosjektkostnadar: 
 

Bygningsmessige arbeder: 1.537.500,- 

Grunn/maskinarbeider: 0.250.000,- 

Tekniske fag: 0.457.500,- 

Sum: 2.245.000,- 

 
Restløyving på kr 255.000,- går til inndekking av lønskostnadar, inventar og uforutsett.  
 
Forbruk pr dato: 
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Prosjektløyvingar: 2,5 mill 

Forbruk: 2,423 mill 

Restløyving: 77.000,- 

 
Økonomisk avslutning blir utført våren 2014.  
 
Kommentarar: 
Avvik: Arealmessige avvik ift vedtak. Innanfor økonomiske rammer for tiltaket.  
 
 
Prosjektnr. -namn:  51305 / Ny barnehage - Indre Herøy 
Prosjektleiar/-ansvarleg: John Normann Pettersen 
 
Status pr dato: 
Arbeid med forprosjekt pågår, og blir overført til ny prosjektleiar etter at tiltaket er 
realitetshandsama politisk.  
 

Eigedom 
 
Ikkje noko rapportert. 





























































 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2012/1014 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

88/14 Formannskapet 10.06.2014 
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BUDSJETTKONTROLL 1. TERTIAL 2014     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Budsjettkontrollrapporten per 31.04.2014 vert tatt til vitande. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

- Avdelingane, her 
- Vest Kontrollutval  
- Søre Sunnmøre kommunerevisjon 
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Vedlegg: 
- Budsjettkommentarar frå avdelingane per 30.04.2014 

 
 
 
Saksopplysningar: 
Målet med budsjettkontrollane er at dei stadig skal bli betre og syne at kommunen har god 
kontroll både på inntekts- og utgiftssida og kan varsle avvik så snart dei oppstår.  På den 
måten vil politikarar og administrasjon få ei oversikt over dagens drift og kva resultat denne 
drifta har å seie på rekneskapsresultatet ved utgangen av året. 
 
Lønn er den viktigaste og største posten i rekneskapen.  Den er vanlegvis meir à jour enn 
enn dei andre utgifts- og inntektspostane.  Til orientering kan ein nemne at ein til ei kvar tid 
har mellom 50 og 100 fakturaer som ligg i avdelingane for kontering og tilvising.  Desse er 
ikkje med i grunnlaget budsjettkontrollen er bygd på. 
 
Det har vist seg, sist i 2013, at rekneskapsresultatet til slutt blir betre enn dei prognosene ein 
har kome med både i rapporteringa per 30.04 og 31.08.  Grunnen til dette er mange usikre 
faktorar som først blir kjent seint på året eller at avdelingane er litt for forsiktige i sine 
tilbakemeldingar dersom det går mot eit rekneskapsmessig mindreforbruk. 
 
 
1. Tabell som syner situasjonen slik den einskilde leiar skildrar  
 
I denne tabellen tek ein for seg rekneskapen per 30.04.2014 og samanliknar dette med 
budsjettet for 2014. 
 

Nettotal i 1000 kr. 

Avdeling/område Rekneskap 
per 

30.04.2014 

Rev budsjett 
2014 

Forbruk 
i % 

Meldt 
avvik 

Rekneskap 
per 

31.12.14 

Folkevalde 1.442 3.695 39,0  3.695 

Adm. Leiing 1.794 3.320 54,0  3.320 

Servicetorget 842 3.000 28,1  3.000 

Fellessekretariatet 899 2.190 41,0  2.190 

Økonomiavdelinga 2.342 6.160 38,0  6.160 

Pers- og org. Avd. 3.919 8.240 47,6  8.240 

IKT 1.685 4.550 37,0  4.550 

Overføringar 9.871 8.800 112,2  8.800 

Barnehagar 28.604 61.675 46,4  61.675 

Grunnskular m.m 39.597 109.300 36,2  109.300 

Barn, familie og helse 11.629 34.545 33,7  34.545 

Pleie- og omsorg 34.564 101.730 34,0  101.730 

Bu- og habilitering 11.995 36.285 33,1  36.285 

Barnevern      

Sosial og flyktning 2.846 9.520 29,9  9.520 

Kulturavdelinga 2.665 8.020 33,2  8.020 

Utviklingsavdeling 1.798 6.330 28,4  6.330 

Anlegg og drift 2.507 16.240 15,4  16.240 

Eigedomsavd. 6.378 15.140 42,1  15.140 

Samhandlingsreforma 4.372 12.400 35,3  12.400 

Skatt, ramme, fin. - 154.400 -451.130 34,2 2.600 - 448.530 

Sum 15.300     

(normalt forbruk etter 4 mnd bør ligge på om lag 33,0%.  Lønskostnadane bør ligge på om 
lag 33,3 % og forbrukspostane på om lag 28,0 %). 
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Det er registrert eit stort underskott per 30.04.2014.  Noko av grunnen til dette er 
utbetalingar av tilskott private barnehagar (utbetalt 1. halvår) og at ein ikkje har regulert bruk 
av RDA midlar ved å hente inn tilsvarande sum frå bundne fond.   
 
Inntektene frå skatt og ramme og utbytte Tussa ser ut til å bli om lag 2,6 mill kr lavare enn 
budsjettert i 1 tertial.  I første kvartal er det utgiftsført ein del eingongskostnadar som gjer at 
belastninga på utgiftssida er noko skeiv. 

 
 
2.     Usikre punkt 
 

1. Skatteinntektene har ikkje vist den veksten hittil i 2014 som vi har budsjettert med.  
Grunnane til det kan vere mange.  Noko av det skuldast at  kommunenes del av 
skatteinntektene noko redusert i og med at skattøret er redusert frå 11,6 til 11,4 
(utgjer om lag 1,8%). Reduksjonen har staten nytta til å auke avsetnadane til 
Folketrygdfondet.  Elles kan reduksjonen skuldast at kommunen har færre 
skattepliktige no enn for eit par år sidan. Ved utgangen av 1 tertial er 
rekneskapstala om lag 4,6 mill lavare enn budsjettert, men om lag 2,0 mill av dette 
er kompensert gjennom høgare rammetilskott.  Vi er ikkje optimistiske for 
inngangen resten av året, slik at det budsjetterte inntektstapet kan vekse.  Vi kan 
kome litt heldigare ut om skatteveksten på landsbasis blir høgare enn regjeringa 
har forutsett i statsbudsjettet for 2014, men ikkje mykje tyder på det akkurat no.. 

2. Utbyttet frå Tussa AS blir om lag 1,0 mill lavare enn budsjettert.  
3. Utbetalingar til private barnehagar.  Med dei reglane staten har lagt for dette vil det 

alltid herske uro kring dette og dei totale kostnadane kjenner ein ikkje til før etter at 
rekneskapen for 2014 er klar. 

4. Personar med store individuelle behov.  Dette kan gjelde fleire avdelingar 
(Barnehage, grunnskule, barnevern, pleie- og omsorg, Bu- og habilitering, NAV 
(sosial/flyktning) og ein har ikkje alltid den oversikta ein treng her når budsjettet for 
det einskilde året vert lagt. 

5. Sjukefråvær.   
6. Samhandlingsreforma.  Vi betalar månadlege akontosummar og det tek lang tid før 

vi får avrekninga for det einskilde år. 
 
Litt for tidleg å seie korleis den økonomiske stoda vil bli i 2014.  Her er nokre teikn som er 
eigna for bekymring.  I tillegg til det som er nemnt ovanfor kjem usikkerheit knytt til 
lønsoppgjeret for 2014 og kva den endelege pensjonskostnaden vil bli for kommunen dette 
året. Eit par andre ting som vil bli avgjerande for resultatet er utviklinga på aksjemarknaden 
og på lånerentene.  For begge dei sistnemnde faktorane håper og trur vi på ein positiv trend.  
Her er også positive faktorar.  Eit par avdelingar melder om små positive avvik mellom 
rekneskap og budsjett og Bu- og habiliteringsavdelinga ser ut til å sett inn effektive tiltak som 
gjer at overtidsutbetalingane vert redusert. 
 
 
4. Rådmannen sine kommentarar   

 
Hittil ser det ut til at skatteinntektene ikkje vil kome på det nivået vi har budsjettert med for 
2014.  Utbyttet frå Tussa AS blir om lag 1,0 mill kr mindre enn budsjettert. Avtaler som er 
gjort i samband med refinansieringar av lån har vore positive totalt sett og kan føre til litt 
lavare renteutgifter enn budsjettert.  Utviklinga på Oslo Børs har vore god så langt i 2014 og 
ein voner sjølvsagt at den trenden held fram. Samla sett kan det også sjå ut til at dei 
budsjetterte lønskostnadane vil halde for 2014.   
 
Vi har prøvd å tilpasse rammene til den einskilde avdeling etter deira ynskjer kombinert med 
dei midlane vi har til rådvelde.  Likevel er det klart at avdelingane sine behov på mange 
områder er større enn det budsjettet gjev opning for.  Arbeidspresset er aukande bl.a. på 
grunn av endra regelverk, nye og utvida oppgåver og større etterspurnad frå publikum.   
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Kommunen sine ulike disposisjonsfond er på om lag 12,1 mill kr per 01.01.2014 og blir 
ytterlegare redusert gjennom budsjettdisposisjonar for 2014 og vedtekne budsjettendringar 
gjort i 2014.  Rekneskapsresultatet for 2013 er positivt og kan føre til at ein kan få påfyll av 
midlar her.   

 
 

5. Om avvika kan dekkast inn 
 

Kommunene har stadig fått tilført nye og kompliserte oppgåver der ein ikkje kjenner heile 
utgiftsbildet før rekneskapsåret er omme.  Dømer her er barnehagereforma og 
samhandlingsreforma.  I tillegg er mange viktige faktorar som pensjonskostnadar etc 
vanskelege å budsjettere i forkant då det er store differansar mellom pensjonsselskapa sine 
prognoser og det endelege resultatet.   
 
Herøy kommune må kontinuerleg jobbe med tiltak som ikkje får konsekvensar for drifta og 
tenestene.   
 
Konklusjonen er såleis at alle endringar staten gjennomfører påverkar den kommunale 
økonomien i negativ lei.  Dette kan bli ytterlegare forsterka dersom staten vel å sette ned 
grunnlagsrenta frå 2,5% til 2,0% som finansdepartementet har foreslått.  Dette vil kunne føre 
til at kommunen sine pensjonskostnadar vil auke med ytterlegare eit par prosent i 2014.  Og 
eit par prosent utgjer store summar for Herøy kommune. 
 

 
Tabell som syner stoda per dato samanlikna med tilsvarande periode i 2013 
 

Område Rekneskap 
per 

30.04.2014 

Rev 
budsjett 

2014 

Rekneskap 
per 

30.04.2013 

Rev. 
Budsjett 

2013 

Avvik 
rekneskap 

i kr 

Folkevalde 1.442 3.695 1.103 4.350 339 

Administrativ leiing 1.794 3.320 1.170 3.275 624 

Servicetorget 842 3.000 993 2.775 -151 

Fellessekretariatet 899 2.190 966 2.300 -67 

Økonomiavdelinga 2.342 6.160 2.076 5.975 266 

Personal- og org. 3.919 8.240 3.497 8.400 422 

IKT 1.685 4.550 1.328 4.225 357 

Overføringar 9.871 8.800 2.740 8.600 7.131 

Barnehagar 28.604 61.675 26.681 56.850 1.923 

Grunnskular m.m 39.597 109.300 37.295 106.215 2.302 

Barn,familie og 
helse 

11.629 34.545 11.233 32.180 396 

Pleie- og omsorg 34.564 101.730 34.197 95.000 367 

Bu- og habilitering 11.995 36.285 11.858 34.700 137 

Barnevern      

Sosial og flyktning 2.846 9.520 4.339 9.100 - 1.493 

Kulturavdelinga 2.665 8.020 2.983 7.535 - 318 

Utviklingsavdeling 1.798 6.330 1.903 5.600 - 105 

Anlegg og drift 2.507 16.240 5.834 15.110 - 3.327 

Eigedomsavd. 6.378 15.140 5.478 15.900 900 

Samhandlingsref. 4.372 12.400 4.079 12.400 293 

Skatt, ramme, fin. - 154.400 -451.130 -154.886 -430.490 486 

Sum 15.300  4.869  10.431 
 
 

Av tabellen ser ein at det er store ulikskapar mellom rekneskap 2014 og rekneskap 2013 per 
30.04  på fleire av avdelingane. Dette kan skuldast ulik periodisering i høve til når inntekter 
og utgifter er ført dei ulike åra.   
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Tabell som syner utgifter og inntekter på dei ulike hovudpostane 
(Alle tal i heile 1.000) 

 Rekneskap per  
30.04.2014 

Budsjett  
2014 

Forbruk i % 

Lønn inkl sosiale utgifter 131.433 372.800 35,3 

Kjøp av varer og tenester 23.048 67.975 33,9 

Kjøp av varer og tenester som 
erstattar komm eigenprod. 

 
31.121 

 
71.570 

 
43,5 

Overføring til andre 61.263 64.505 95,0 

Finansieringsutgifter 9.843 61.295 16,0 

Sum utgifter 256.707 638.145 40,2 

Salsinntekter - 22.249 - 70.585 31,5 

Refusjonar - 8.261 - 31.300 26,4 

Overføringar frå andre - 208.123 - 477.130 43,6 

Finansieringsinntekter - 2.775 - 59.130 4,7 

Sum inntekter - 241.407 - 638.145 37,8 

Netto 15.300   
 

Lønskostnadane for 1 tertial 2014 er om lag 1,1 mill høgare (0,85%) enn i tilsvarande 
periode i 2013.  Ser ein det i høve til budsjettet ser det ut til at ein har høgde for ein 
lønsvekst nær det budsjetterte for 2014. Sjukepengerefusjonane er om lag 3,0 mill høgare 
enn i tilsvarande periode i 2013 slik at den reelle auken i lønsrelaterte kostnadar er om lag 
3,1%.  Posten overføringar til andre (utgift) er høg.  Noko av dette skuldast utbetalingar av 
RDA midlar.  
 

Vurdering og konklusjon: 
 

Det har ikkje skjedd dei store endringane frå rapporteringa 28.02.2014 og fram til 
rapporteringa per 30.04.2014.  Ingen av avdelingane varslar meirforbruk på det noverande 
tidspunkt, men eit par gir uttrykk for at det er lite som skal til for slikt meirforbruk vert ein 
realitet.  No har det tidlegare synt seg at det ikkje har vore lett å rapportere økonomiske 
avvik og at realitetane til slutt har blitt annaleis enn prognosene.  
 

Vi har dei siste åra hatt god kontroll på drifta og våre budsjett har synt godt samsvar med 
rekneskapen.  Vi voner denne trenden også held fram i 2014.  Vi kan forbetre oss på fleire 
områder.  Dømer her er budsjettkorrigeringar, bruk av avsette midlar, avsetjing av midlar 
osb. 
 
Rådmannen fokuserer på budsjettdisiplin og viktigheita av mindreforbruk i avdelingane på 
sine leiarmøter, og leiarane har også dette som tema på sine avdelingsmøter.  Situasjonen i 
kommuneøkonomien er utfordrande og i endring og åra framover vil sannsynlegvis bli prega 
av sentrale tiltak for å få redusert talet på kommunar.   
 
I denne rapporteringa har ein ikkje fokusert på fråværet då dette blir eit sentralt tema i ei 
anna tertialrapporteringssak. 

 
 
 
 
Fosnavåg, 15.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
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FINANSRAPPORT FOR 1 TERTIAL 2014     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Finansrapporten per 30.04.2014 blir teken til vitande. 
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Vedlegg: 
- Finansrapport Herøy kommune.  Forvaltning av kommunens gjeldsportefølje 

og finansieringsavtaler per 30.04.2014 
- Finansrapport Herøy kommune.  Langsiktige finansielle aktiva per 30.04.2014 

 
 

Saksopplysningar: 
Kommunal- og regionaldepartementet fastsette 9. juni 2009 ny forskrift om kommuners og 
fylkeskommuners finansforvaltning.  I denne forskrifta vert det slått fast at administrasjonen 
skal legge fram rapportar for politisk handsaming 30.04. og 31.08 kvart år.  I tillegg ei 
”årsmelding” per 31.12.   
 

Kommunen sitt noverande Finansforvaltningsreglement vart handsama i kommunestyret i K-
sak 128/13 den 24.10.2013.     
 

I dette reglementet kan ein plassere inntil 30% av likviditeten i aksjemarknaden og inntil 
100% i rentemarknaden. 
 

Vi vel å rapportere den finansielle risikoen etter same mal som tidlegare.  Det vil seie: 
 

På plasseringssida: 
Aksjar: 

 Kva skje dersom den norske aksjemarknaden vert endra med +/- 30%? 

 Kva skjer dersom den utanlandske aksjemarknaden vert endra med +/- 20% 

 Eksponering i derivat 
 

Renter: 

 Kva kredittrisiko har kommunen tatt, dvs andel stat, kommune, bank, industri osb ? 

 Renterisiko:  Kva skjer dersom renta vert endra med +/- 1,0% ? 

 Eksponering i derivat  
 

På lånesida: 

 Renterisiko:  Kva skjer dersom renta vert endra med +/- 1,0% 

 Refinansieringsrisiko:  Kor stor del av låneporteføljen må refinansierast i år ? 

 Eksponering i derivat 
 

Alle tal vert presentert på einskildområder og samla. 
 

Portefølje per 30.04.14 som er under Aktiv Forvaltning: 

 Bankinnskot    Kr   5.592.645,-  (    6%) 

 Sertifikat/obligasjonar  Kr 64.185.925,-  (  70%) 

 Aksjar    Kr 22.196.044,-  (  24%) 

Totalt    Kr 91.975.044,-  (100%) 

 

Porteføljen sin verdi har auka med i overkant av 1,2 sett i høve til saldoen per 31.12.2013.  
Ser ein det i høve til rapporteringa per 30.04.2013 har verdiauken vore på om lag 6,2 mill kr.   
 

Herøy kommune sin aksjeportefølje. 
Herøy kommune har per 30.04.2014 investert i 33 ulike selskap på Oslo Børs. Opprinneleg 
har investeringane i dei ulike selskapa variert mellom kr 244.383,- (Renewable Energy 
corporation) og  kr 1.475.318.300,- (Statoil ASA).  Totalt har Herøy kommune investert nær 
20,36 mill i einskildaksjar.  Marknadsverdien per 30.04.2014 er på omlag 22,17 mill kr.  Den 
tidsvekta avkastninga i perioden 01.01.14 – 30.04.2014 er positiv med omlag 1,53 %. Dette 
er om lag 2,4 % lavare enn benchmark (samanlikningsindeksen).   
 

Avkastninga på aksjesida har vore positiv med om lag 0,37 mill kr for 1 tertial 2014.   
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Budsjetterte inntekter (netto) knytt til verdiauke og utbytte på denne aksjeporteføljen er på 
om lag 1,33 mill kr for 2014. Det vil seie at vi ligg om lag Det vil seie at vi hittil i år manglar 
om lag kr 75.000,- for å få samsvar mellom reell og budsjettert avkastning for 1 tertial.  
 
  

Finansiell risiko Norske aksjar 
Alle kommunen sine aksjar er i selskap notert på Oslo Børs.  Dersom ein skulle få eit nytt 
kursfall i den norske marknaden på t.d. 30% i perioden 01.05.2014 - 31.12.2014 vil det 
representere ein verdireduksjon på nær 6,7 mill kr.  Dersom verdiauken i same tidsrom vert 
på 30% vil det utgjere ein vinst på 6,7 mill kr.  Erfaringar frå hausten 2008 (og også hausten 
2011) har synt oss at det er fullt mogeleg å få ein finansiell risiko som overstig 30%. 
  

Herøy kommune sin obligasjonsportefølje 
Herøy kommune har per 30.04.2014 i alt 9 ulike einskildobligasjonar/sertifikat (bl.a. i 
Sparebanken Møre).  Pålydande verdi varierer frå 3,0 mill kr til 12,0 mill kr og er pålydande 
totalt 63,0 mill kr.  Investert sum  er om lag 63,17 mill kr.  Tidsvekta avkastninga i perioden 
01.01.14 – 30.04.14 er om lag 1,18 %. Dette er om lag 0,2% betre enn benchmark 
(samanlikningsindeksen). 
  

Totalt budsjetterte netto renteinntekter på obligasjonssida for 1 tertial 2014 er 0,9 mill kr.  
Rekneskapsmessig fekk vi ei total avkastning på nær 0,8 mill kr slik at differanse mellom 
budsjettert og reell avkastning for 1 tertial er negativ med om lag 0,1 mill kr. 
  

Finansiell risiko 
Dersom ein får eit renteskift på + 2% vil det representere ei meir- eller ei mindreinntekt på 
nær 1,25 mill kr for 2014.  
 
 

Bankinnskot aktiv forvaltning 
Herøy kommune sine bankinnskot i Sparebanken Vest (Dette gjeld det som ligg under aktiv 
forvaltning gjennom Bergen Capital Management AS). 
  

Herøy kommune hadde per 30.04.2014 inneståande nær 5,4 mill kr.  Midlane vert forrenta 
med 1,73% for innskott inntil NOK 5,0 og 2,18% for innskott over 5,0 mill kr.  Berekna 
bankrenter per 30.04.14 er om lag kr 31.000,-.   
  

Finansiell risiko 
Dersom ein får ein reduksjon i rentenivået på 1% for 2014 vil det føre til at kommunen sine 
renteinntekter vil bli redusert med om lag kr 33.300,- for dei 8 siste månadane i 2014.   
Tilsvarande vil ein auke i rentenivået med 1% føre til meirinntekter i 2014 på kr 33.300,-. 
  

Det er ingen avvik mellom faktisk forvaltning og risikorammene i finansreglementet.  Det 
potensielle tapet på finansporteføljen vurderes per dato som middels sett i høve til 
kommunens risikoberande evne.  
 
 

Andre Bankinnskott 
Etter ei anbodskonkuranse valde Herøy kommune ny hovudbank for 3+1 år.  Danske Bank 
ASA vart vald ut i frå kriteria i anbodsdokumenet og avtalen gjeld frå 28. mars 2012.  Det 
gjer at dei fleste kontiane per 30.04.2014 er i Danske Bank ASA, men vi har framleis dei 
gamle driftskontiane i Nordea og Sparebanken Møre operative. 
 

I Sparebanken Møre har vi per 30.04.2014 samla bankinnskot på om lag kr 92.000,-.  
Rentesatsen er Nibor 3 mnd (1,79%) og opptente renter i 2014 er på om lag 500,-.  
 

I Danske Bank ASA hadde vi per 30.04.2014 nær inneståande 107,6 mill kr.  Om lag 56,1 
mill av dette er frie midlar.  Dei resterande om lag 51,5 mill kr er bundne midlar (RDA og 
Skattetrekk).  For førstnemnde (RDA midlane) skal renteinntektene godskrivaste dei 
respektive konti.  Dei kjem såleis ikkje drifta av Herøy kommune til gode.  Oppsparte renter i 



Side 4 av 5  

 

2014 er omlag 0,40 mill kr,- (Renter som gjeld RDA midlane kjem i tillegg til summen over og 
utgjer om lag 0,35 mill kr).  Rentesatsen er om lag 2,45% 
 

I Nordea AS har kommunen innskott på om lag 3,85 mill kr per 30.04.2014.   
 

Netto opparbeidde renteinntekter per 30.04.2014 (eks RDA og Sparebanken Vest) var om 
lag kr 460.000,-. Vi har budsjettert med renteinntekter på totalt kr 410.000,- for 1 tertial 2014 
og vi er såleis i rute i høve til budsjettet. Kontoane og innskota nemnt ovanfor er kommunen 
sin driftskapital.  Storleiken på innskota vil variere ein god del frå månad til månad, Per 
30.04.2014 hadde vi driftskapital på nær 60,0 mill kr.  Alt dette og endå litt til er nok unytta 
lånemidlar. Ved årsskiftet utgjorde desse nær 44,0 mill kr og sidan det har vi lånt om lag 
50,7 mill kr som er vedtekne låneopptak for 2014.  Litt av dette har ein brukt i 1. tertial 2014.  
  

Finansiell risiko 
Då storleiken på innskota varierer frå månad til månad er det vanskeleg å seie noko om den 
finansielle risikoen.  Dersom vi går ut frå at vi i snitt har inneståande 30,0 mill kr vil ei endring 
i rentenivået på 1,0% representere ei meirinntekt/mindreinntekt på om lag kr 200.000,- for 
dei 8 siste månadane i 2014.    
 
  

Herøy kommune sin låneportefølje (iflg oversikt Bergen Capital Management) 
Per 30.04.2014 hadde Herøy kommune i alt 27 lån.  I Husbanken (16 lån – 58,34 mill kr), 
KLP/Kommunekreditt (1 lån – 54,13 mill kr), Kommunalbanken (8 lån – 385,97 mill kr) og 
Swedbank (2 lån – 155,0 mill kr).   Total gjeld per 30.04.2014 var om lag 653,44 mill kr (om 
lag 620,60 per 31.08.2013, omlag 607,05 per 30.04.2013 og om lag 562,25 mill kr per 
31.12.2012) eller om lag kr 73.890,- per innbyggjar (kr 68.600,- per 31.08.2013, kr 69.960 
per 31.08.2013 og kr 63.530,- per 31.12.2012).  I desse tala ligg alt av lån kommunene har 
per dato – også vidareutlån gjennom husbanken, lån til VAR området og lån som staten 
betaler rentekompensasjon for. 
  

Rentevilkåra varierer. Lån med fast rente varierer frå 1,62% til 4,03%.  Lån med flytande 
rente varierer frå 1,49% til 2,49%.  Vekta gjennomsnittsrente per 30.04.2014 er på 2,44%. . 
Snittrenta har endra seg ein del siste tertial.  Frå 2,98% per 31.01.13, via 2,82% 28.02.2013 
og 2,78% per 31.03.13, 2,85 per 30.04.2013 og 2,69 per 31.08.2013.  Grunnnen til at 
snittrenta har blitt litt redusert i 1 tertial er refinansiering av 3 sertifikatlån av lån samt opptak 
av nytt lån knytt til 2014 investeringane.    
  

Av Herøy kommune sine lån er 9,62% av porteføljen lån med flytande rente (p.t. rente), 
63,90 %  av porteføljen har rentebinding som går ut innan 1 år og 26,48% av låneporteføljen 
har fast rente ut over 1 år.  Balansen mellom det å ligge kort og dra nytte av lave 
marknadsrenter  samstundes som ein har valgt å sikre noko på lengre sikt når nivåa har 
vore attraktive vert reflektert i forfallsstrukturen.  Vi har refinansiert 3 lån i første tertial 2014.  
Det gjeld eit lån i Sweedbank med 4 års fastrente og ytterlegare eit lån i Swedbank med 3 
mnd løpetid.   

  
Finansiell risiko 
Den finansielle risikoen kan henførast til refinansieringsrisiko (lån med fast rente der 
fastrenteperioda er ute) og renterisiko.  Renterisikoen er moderat framover, men erfaringane 
dei siste par åra har synt at verknadane av renteauken denne perioda har vore stor. Vi har 

då tatt opp dei budsjetterte låna for 2014.    
 
 

Samandrag/Stresstest 
  

Ved å sette opp slik tabell kan ein sjå slik finansiell risiko for 2014: 
Aktiva-
/passivaklasse 

Marknadsverdi i kr Endringsparameter Resultat i kr  

Bank/likviditet 30.000.000 0  

Obligasjonar **) 64.200.000 -2% renteskift - 170.000 

Aksjar og grunnfond 22.200.000 -30% verdiendring - 6.660.000 
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Lån *) -653.400.000 0,5% - 1.090.000 

Samla 537.000.000  - 7.920.000 

*) Her tek vi ein snittauke på 0,25% for heile låneporteføljen – både den som har fast rente og den 
som har p.t rente. 

**) Mykje av obligasjonsporteføljen ligg med fast rente – difor blir utslaget i kr lite.  
 
       

Vurdering og konklusjon: 
  

Per 30.04.2014 var Herøy kommune sin investeringsportefølje allokert med 6%  i bank, 70% 
i obligasjoner og 24,0 prosent i aksjar og eigenkapitalbevis.  
 

Kommunen si gjeldsbyrde er høg.  Investeringsbehovet er framleis høgt og i økonomiplanen 
for åra 2015-2017 er det planlagt låneopptak på ytterlegare 120,5 mill kr (i tillgg kjem 
vidareutlån samt evt einskildsaker).  Føreset ein betalte avdrag på om lag 20,5 mill kr per år 
vil restgjelda ved utgangen av økonomiplanperioden vere om lag 690,0 mill kr.  ( i tillegg til 
dette kjem lån til vidareutlån gjort i perioden 2014-2017. 
 

Den økonomiske situasjonen globalt syner framleis ein moderat vekst.  Det er teikn til 
betreing både i USA og i Europa sjølv om den for sistnemnde geografiske område er svak. 
Styringsrenta er nær 0 i mange land og ein forventar at den ikkje vil auke vesentleg i tida 
som kjem.  Veksten i Norsk økonomi er moderat, men ein voner at den vil ta seg litt opp på 
sikt.  Veksten i bustad og petroleumsinvesteringane er lavare enn forventa. 
 

Styringsrenta i Norge er framleis på 1,5% - eit nivå den har hatt sidan mars 2012.   
 

Grunna den siste tids uro rundt europeisk statsgjeld, sviktande global vekst og høg 
arbeidsløyse globalt er portefølja sin del av aksjar og eigenkapitalbevis no på 23% 
samanlikna med makimal ramme på 30%. 
 

I porteføljen som vår forvaltar har hand om er det ikkje funne avvik frå Herøy kommune sitt 
Finansreglement vedteke i Herøy kommunestyre 24. oktober 2013. 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 

Liten 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 

Liten 
 
Konsekvensar for drift: 
 

Liten per dato, men aukande avkastning kan gi meir midlar inn i drifta, medan 
redusert avkastning gir tilsvarande reduksjon i drifta. 
 
 
 
 
Fosnavåg, 15.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 



































































 

 
Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GDV Arkivsaknr: 2014/254 
    Arkiv: 243 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

90/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
GODKJENNING AV LÅNEOPPTAK I HUSBANKEN – STARTLÅN 2014 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Kommunestyret godkjenner låneopptak i Husbanken, stort kr. 5 mill., til vidare 
utlån til startlån på dei vilkår som går fram av tilsagnsbrev og låneavtale frå 
Husbanken.  

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Husbanken 
Økonomiavdelinga, her 
Eigedomsavdelinga, her  
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Vedlegg:  
1. Kopi av lånetilsagn frå Husbanken 

 
  
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld låneopptak i Husbanken for vidareutlån som startlån.  
 
Bakgrunn 
Herøy kommune har søkt Husbanken om lånemidlar til startlån for 2014, og fått 
innvilga kr. 5 mill. Låneopptak føreset kommunestyrets etterfylgjande godkjenning. 
Godkjenning må ligge føre innan juni 2014.  
 
Ansvaret for startlån 
Eigedomsavdelinga tok over ansvaret for startlån i Herøy kommune frå februar 2014.  
 
Lov og regelverk 
Frå 1.4.2014 kom det nye forskrifter om tildeling av startlån. Ordninga med startlån 
har blitt stramma inn og er i større grad enn tidlegare retta inn mot personar som er 
varig vanskelegstilte på bustadmarknaden. Det er også opna for at ein kan formidle 
startlån med ei nedbetalingstid på opptil 50 år. 
 
Retningsliner for tildeling 
Etter at den reviderte forskrifta om startlån vart gjeldande, har eigedomsavdelinga 
teke initiativ til felles retningsliner for tildeling av startlån i  Hareid, Ulstein, Volda, 
Ørsta, Sande, Vanylven og Herøy. Arbeidet avventar førebels ny veiledar frå 
Husbanken.  
 
Søknadar 
Frå februar til mai i år har det våre 24 søknadar om startlån, fordelt slik: 

 
Søknad er trekt tilbake:    6 
Avslag på søknad:     9 
Førehandsgodkjenning:     6 
Fullfinansiering:                  1  
Under behandling, full finansiering   2 

 
Eigedomsavdelinga legg til grunn at talet på søknadsgruppa til startlån vil endre seg 
noko etter innstramminga i sentrale forskrifter. Antall søknadar om fullfinansiering vil 
også truleg auke.  
 
Økonomi 
Porteføljeoversikta pr. 31.12.2013 er som fylgjer: 
 

Type lån Aktive lån Til utlån 

Etableringslån 9 Kr.                  279 372,- 

Startlån 47 Kr.             36 334 935,- 

Utbetringslån 2 Kr.                    36 930,- 

Lån til inkasso  4 Kr.                1 693 404 

Lån til overvaking 1 Kr.                    97 766,- 

Totalt 63 Kr.             38 442 407,- 
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Pr 1. juni 2014 har ikkje Herøy kommune meir midlar igjen til vidarefordeling av 
startlån. Godkjenning av låneopptak er difor ein føresetnad for å nytte startlån i 
2014. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Husbankens ordning med startlån er eit av regjeringas velferdspolitiske verkemiddel. 
Startlån skal bidra til at personar med langvarig boligfinansieringsproblem kan skaffe 
seg ein egna bustad og behalde den. Visjonen for bustadpolitikken er at «alle skal 
kunne bu trygt». Bustadens betyding for generell velferd og samfunnsdeltaking har 
dei siste åra fått større fokus.  
 
Startlån er eit viktig bustadsosialt verkemiddel. Bruken av startån vert vurdert i det 
pågåande planarbeidet for kommunedelplan for bustadsosialt arbeid.  
 
Rådmannen vurderer risikoen knytt til startlånordninga som lav. Det er pr i dag ikkje 
dokumentert noko tap på ordninga for Herøy kommune.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Startlån kan medverke til at personar som fell utanfor dei ordinære 
finansieringsordningane, kan få seg ein eigen plass å bu. Utan bustad er det 
vanskeleg å delta i samfunnet, i arbeidslivet og i sosiale relasjonar, bustad er difor 
eit av fundamenta i den norske velferdspolitikken.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen særskilde konsekvensar.  
 
Konsekvensar for drift: 
Startlånordninga kan frigjere kommunale bustadar til alternativ utleige.  
 
 
 
Fosnavåg, 14.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
Sakshandsamar: Gry Dragsund Vike 
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Husbanken
Retur: Husbanken

Postboks 1404, 8002 BODØ

Deres datoDeres referanse
07.02.2014
Vår datoVår referanse
19.03.20142014/3983- 5

610/14635335

cit

HERØY KOMMUNE.

RADMANNEN

rsakbeh.

12)

Herøy kommune
Postboks 274
6099 Fosnavåg

Bevilgning av startlån for videretildeling i 2014

Husbanken har stor etterspørsel etter startlån. Dette medfører at vi må gjøre prioriteringer
innenfor årets låneramme. Kommunen kan ikke påregne å få innvilget hele beløpet som
det søkes om.
Beløpet reduseres i forhold til det beløpet som det søkes om fordi etterspørselen etter
startlånet er større enn Husbankens avsatte ramme for startlån i 2014. Beløpet kan også
være ytterligere redusert pga rapporterte restmidler.

Husbanken bevilger kommunen

Kr 5.000.000,-.

Kommunen oppfordres til å prioritere de mest vanskeligstilte husstander i tildeling av
startlån.
Forslag til ny forskrift om startlånsordningen har vært på høring. Kommunal- og
moderniseringsdepartementet vurderer innretningen av ordningen på bakgrunn av
høringsrunden. Dersom dette fører til endringer i ordningen vil Husbanken informere om
dette.

Rente- og avdragsvilkår

Rente- og avdragsvilkårene fremgår av vedlagte simulerte betalingsplan. Lånet er gitt med
flytende rente som serielån med totalt 30 års løpetid hvorav ingen er avdragsfrie.

Hvis kommunen ønsker fastrente, må de ta kontakt med Husbanken etter at lånet er
utbetalt, slik at vi kan sende tilleggsavtalen for fast rente. Når Husbanken mottar
fastrenteavtalen i retur, vil rentevilkårene på lånet bli endret i henhold til avtalen.

Utbetaling av lånet

Lånet vil bli utbetalt når Husbanken har mottatt undertegnet låneavtale og bekreftelse på
kommunestyrets lånevedtak. Hvis kommunen er oppført i registeret for godkjenning og

Vår kontaktperson Besøksadresse Sentralbord Kontonr.
Vigdis Ulleberg Peter Egges plass 2, Trondheim 815 33 370 6345.05.03624
Tlf. 73 89 23 04




Org.nr.
vigdis.ulleberg@husbanken.no firmapost.trondheim@husbanken.no www.husbanken.no 942 114 184



hi Husbanken Vår dato Vår referanse Side 2 av 3
19.03.2014 2014/3983 5

610/14635335

kontroll, må også Fylkesmannens godkjenning være mottatt før utbetaling. Dette i henhold
til kommuneloven
§ 60 nr. 1 (bokstav a-d).

Dokumentene sendes til:

Husbanken, Postboks 1404, 8002 BODØ.

Bevilgningen er gyldig i tre måneder fra bevilgningsdatoen. Dersom undertegnet
låneavtale, bekreftelse på kommunestyrets lånevedtak og eventuelt Fylkesmannens
godkjenning ikke er mottatt i Husbanken innen tre måneder, vil retten til lånet falle bort. I
særlige tilfelle kan det søkes om utsettelse innen fristens utløp.

Regelverk

Det forutsettes at midlene videretildeles i samsvar med forskrift (HB 7.A.10) og
retningslinjer (HB 7.B.13) for startlån.
Kommunen kan vedta utfyllende retningslinjer for hvordan ordningen praktiseres.
Kommunale retningslinjer skal sendes Husbanken til orientering.
Dersom kommunen tar rentemargin og/eller gebyr, skal ikke disse overstige
kommunens reelle kostnader.
Rente- og avdragsvilkårene er regulert i forskrift om rente- og avdragsvilkår for lån i
Husbanken (HB 4.A.2) og utfyllende bestemmelser i retningslinjer om rente- og
avdragsvilkår (HB 4.B.5).
Vi gjør oppmerksom på presiseringene i retningslinjene for startlån punkt 9.3.1 som
gjelder dekning av tap og pkt. 9.3.2 om avkastning på tapsfond.

Rapportering og kontroll

Kommunen skal rapportere om bruken av startlånet på følgende måte:

Kommuner som bruker StartSak: Alle søknader som behandles i StartSak og som
får status utbetalt eller avslag, blir automatisk rapportert til Husbanken.

Kommuner som ikke bruker StartSak: Alle søknader som blir utbetalt eller avslått,

skal rapporteres forløpende som enkeltsaker i rapporteringsmodulen StartRap.

Kommunen må sende inn årsrapportering for 2014 i StartRap i januar 2015. Det
skal rapporteres på tap, tapsfond, rentepåslag og gebyrer.
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Husbanken og Kommunal- og moderniseringsdepartementet kan iverksette kontroll med at
midlene tildeles og forvaltes i henhold til retningslinjene. Dette i henhold til Statens
bevilgningsreglement
§ 10.

Vi ønsker kommunen lykke til med bruken av startlånet og det boligsosiale arbeidet.

Ta gjerne kontakt med vårt regionkontor dersom dere ønsker ytterligere informasjon. Vi
viser også til våre nettsider www.husbanken.no 


Med hilsen
HUSBANKEN

)

Vigdis Ulleberg
Rådgiver

en
vdelingsd ektør

Vedlegg:
Låneavtale
Betalingsplan



Husbanken Låneavtale - Alminnelige vilkår
Kornmune - Videretildeling

Saksnr.: 14635335 Utskriftsdato: 19.03.2014

Undertegnede Herøy kommune, org.nr. 964978840,
erkjenner å skylde Husbanken, org.nr. 942114184,

kr 5 000 000 femmillionerkroner.

RETUR:

HUSBANKEN


Forvaltningskontoret

Postboks 1404

8002 BODØ

Rente- og avdragsvilkårene fastsettes av Kommunal- og regionaldepartementet og Husbanken etter retningslinjer vedtatt av
Stortinget. For tiden fastsettes renten på grunnlag av renteutviklingen i markedet. Stortinget kan endre retningslinjene.

Rentevilkår
Flytende rente - nominell rente 2,485 % pr. år. - effektiv rente 2,503 % pr. år.

Den oppgitte renten er gyldig fram til neste justering. Den flytende renten i Husbanken kan endres inntil seks ganger i året.
Renten beregnes og forfaller til betaling etterskuddsvis. I beregning av effektiv rente inngår for tiden termingebyr. Effektiv
rente beregnes i samsvar med Forskrift om låneavtaler.

Husbanken kan ensidig endre renten på grunnlag av renteutviklingen i markedet og/eller etter vedtak av departementet eller
Stortinget. Ved renteendringer reguleres terminbeløpet slik at avtalt løpetid opprettholdes. Renteendringer varsles minst 6
uker før iverksettelse. Renteendringer, som skjer før lånet er utbetalt, må låntaker selv holde seg orientert om på
www.husbanken.no eller ved å kontakte Husbanken.

Nedbetalingsvilkår
Lånet gis som serielån uten avdragsfri periode og med en total løpetid på 30 år. Etter avtale med Husbanken kan
nedbetalingsvilkårene eventuelt endres. Ytterligere opplysninger om nedbetaling av lånet framgår av vedlagte
betalingsplan.

Renter og avdrag betales uoppfordret innen forfallsdager som banken bestemmer. Lån med flytende rente kan til enhver tid
innfris helt eller delvis uten at det påløper ekstra kostnader.

Gebyrer
Hver termin belastes med et gebyr. Gebyret er for tiden kr 30,-.

Husbanken kan ensidig endre og innføre nye gebyrer når endringen er saklig begrunnet ut fra endringer i bankens kostnader
eller i omlegging av bankens gebyrstruktur. Endringer varsles minst 6 uker før iverksettelse.

Forsinket betaling
Innbetalinger anses først å være skjedd når beløpet er godskrevet Husbankens konto. Betales ikke renter og avdrag i rett tid,
skal det fra forfall svares forsinkelsesrente fastsatt med hjemmel i forsinkelsesrenteloven av 17. desember 1976.

Låntakerens plikter
Låntakeren forplikter seg til å oppfylle de vilkår som fremgår av bevilgningsbrev og låneavtale.

Husbankens rett til å kreve full innfrielse
Husbanken har rett til å kreve full innfrielse straks hvis

låntaker vesentlig misligholder låneavtalen
det er gitt uriktige eller ufullstendige opplysninger til Husbanken som låntaker forsto eller burde ha forstått kunne ha
vesentlig betydning for Husbanken

Dersom låntaker ikke straks betaler Husbankens kostnader, herunder gebyrer ved eventuell inndrivelse av gjelden
(purregebyr og lignende), kan banken belaste lånekontoen for utgiftene eller kreve utgiftene dekket på annen måte.

Utbetalingsfullmakt
Husbanken har ugjenkallelig fullmakt til å utbetale lånet til kommunen på konto nr. 8647. 11. 04800.

Aksept av lånevilkår
Vedlagt betalingsplan er en del av låneavtalen. Undertegnede bekrefter å ha mottatt betalingsplan.

Postadresse Org.nr.
Postboks 1404 942 114 184
8002 BODØ
post(iffiusbanken.no www.husbanken.no



Denne låneavtalen er utferdiget i to eksemplarer hvorav låntaker beholder det ene. Undertegnede aksepterer med dette
vilkårene i denne avtalen.

(Sted) (Dato)

(Stempel og underskrift av ordforer) (Gjentas med blokkbokstaver)

Dersom andre enn ordføreren undertegner avtalen, skal det legges ved dokumentasjon som viser at vedkommende kan forplikte
kommunen.

Ved retur av låneavtalen skal kommunen legge ved:
Utskrift av kommunestyrets lånevedtak datert 	, sak nr 

Kopi av Fylkesmannens godkjenning datert    hvis kommunen i henhold til kommuneloven §60 nr. 1 er
oppført i registeret om betinget godkjenning og kontroll.

Vedlegg: Betalingsplan



Dato: 18.03.2014 HTVU

Herøy kommune
Postboks E

6099 FOSNAVÅG

STARTLÅN VIDEREUTLÅN - SERIELÅN - FLYT

Lånebeløp i kr5,000,000

Saksnr

14635335 4

Effektiv rente i % 2.503
Løpetid i år 30 Gebyr pr. termin i kr 30.00
Avdragsfri periode i år 0 Totalkostnad 6,901,500.54
Terminer pr år 2 Herav renter og gebyrer 1,901,500.54

For tiden er den flytende renten 2,485%. Fra 01.05.2014 er renten
fastsatt til 2,485%. Denne betalingsplanen forutsetter uendret rente
resten av lånets løpetid. Rente- og avdragsvilkårene fastsettes av
departementet og Husbanken etter retningslinjer vedtatt av Stortinget.
For tiden fastsettes renten på grunnlag av renteutviklingen i markedet.

Betalingsplanen viser terminbeløp/årlige beløp for et lån som blir
utbetalt inneværende måned. Endelig betalingsplan utstedes først ved
utbetaling av lånet.

Tabellen nedenfor viser hva som må betales i renter, avdrag og evt.
gebyrer for hver termin i hele lånets løpetid.

TERMIN/ÅRRENTER/GEBYRAVDRAGÅ BETALERESTGJELD

01.10.2014 67,090 83,334 150,424 4,916,666
01.04.2015 60,952 83,334 144,286 4,833,332
01.10.2015 60,248 83,334 143,582 4,749,998
01.04.2016 59,129 83,334 142,463 4,666,664
01.10.2016 58,013 83,334 141,347 4,583,330
01.04.2017 56,743 83,334 140,077 4,499,996
01.10.2017 56,095 83,334 139,429 4,416,662
01.04.2018 54,756 83,334 138,090 4,333,328
01.10.2018 54,019 83,334 137,353 4,249,994
01.04.2019 52,691 83,334 136,025 4,166,660
01.10.2019 51,942 83,334 135,276 4,083,326
01.04.2020 50,835 83,334 134,169 3,999,992
01.10.2020 49,729 83,334 133,063 3,916,658
01.04.2021 48,494 83,334 131,828 3,833,324
01.10.2021 47,789 83,334 131,123 3,749,990
01.04.2022 46,495 83,334 129,829 3,666,656
01.10.2022 45,712 83,334 129,046 3,583,322
01.04.2023 44,430 83,334 127,764 3,499,988
01.10.2023 43,636 83,334 126,970 3,416,654
01.04.2024 42,540 83,334 125,874 3,333,320
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TERMIN/ÅRRENTER/GEBYR AVDRAG Å BETALE RESTGJELD

01.10.2024 41,446 83,333 124,779 3,249,987
01.04.2025 40,244 83,333 123,577 3,166,654
01.10.2025 39,483 83,333 122,816 3,083,321
01.04.2026 38,235 83,333 121,568 2,999,988
01.10.2026 37,406 83,333 120,739 2,916,655
01.04.2027 36,170 83,333 119,503 2,833,322
01.10.2027 35,330 83,333 118,663 2,749,989
01.04.2028 34,245 83,333 117,578 2,666,656
01.10.2028 33,163 83,333 116,496 2,583,323
01.04.2029 31,995 83,333 115,328 2,499,990
01.10.2029 31,177 83,333 114,510 2,416,657
01.04.2030 29,974 83,333 113,307 2,333,324
01.10.2030 29,100 83,333 112,433 2,249,991
01.04.2031 27,909 83,333 111,242 2,166,658
01.10.2031 27,024 83,333 110,357 2,083,325
01.04.2032 25,950 83,333 109,283 1,999,992
01.10.2032 24,879 83,333 108,212 1,916,659
01.04.2033 23,746 83,333 107,079 1,833,326
01.10.2033 22,871 83,333 106,204 1,749,993
01.04.2034 21,714 83,333 105,047 1,666,660
01.10.2034 20,794 83,333 104,127 1,583,327
01.04.2035 19,648 83,333 102,981 1,499,994
01.10.2035 18,718 83,333 102,051 1,416,661
01.04.2036 17,656 83,333 100,989 1,333,328
01.10.2036 16,596 83,333 99,929 1,249,995
01.04.2037 15,497 83,333 98,830 1,166,662
01.10.2037 14,565 83,333 97,898 1,083,329
01.04.2038 13,453 83,333 96,786 999,996
01.10.2038 12,488 83,333 95,821 916,663
01.04.2039 11,388 83,333 94,721 833,330
01.10.2039 10,412 83,333 93,745 749,997
01.04.2040 9,361 83,333 92,694 666,664
01.10.2040 8,313 83,333 91,646 583,331
01.04.2041 7,248 83,333 90,581 499,998
01.10.2041 6,259 83,333 89,592 416,665
01.04.2042 5,192 83,333 88,525 333,332
01.10.2042 4,182 83,333 87,515 249,999
01.04.2043 3,127 83,333 86,460 166,666
01.10.2043 2,106 83,333 85,439 83,333
01.04.2044 1,066 83,333 84,399 0

Lengden på første termin avhenger av utbetalingsdato og vil variere fra
6 til 7 måneder. Renten beregnes etterskuddsvis.

Av renter og avdrag som ikke betales i rett tid, betales det
forsinkelsesrente.

Post: Postboks 2438 Sluppen Kontonr: 6345 05 03594 Tlf: 81533370
7005 TRONDHEIM Org. nr: 942 114 184 Fax:

Besøk: Peter Egges plass 2 firmapost.trondheim@husbanken.no



h,9 Husbanken Låneavtale - Alminnelige vilkår
Kommune - Videretildeling

Saksnr.: 14635335 Utskriftsdato: 19.03.2014

Undertegnede Herøy kommune, org.nr. 964978840,
erkj enner å skylde Husbanken, org.nr. 942114184,

kr 5 000 000 femmillionerkroner.

Rente- og avdragsvilkårene fastsettes av Kommunal- og regionaldepartementet og Husbanken etter retningslinjer vedtatt av
Stortinget. For tiden fastsettes renten på grunnlag av renteutviklingen i markedet. Stortinget kan endre retningslinjene.

Rentevilkår

Flytende rente - nominell rente 2,485 % pr. år. - effektiv rente 2,503 % pr. år.

Den oppgitte renten er gyldig fram til neste justering. Den flytende renten i Husbanken kan endres inntil seks ganger i året.
Renten beregnes og forfaller til betaling etterskuddsvis. I beregning av effektiv rente inngår for tiden termingebyr. Effektiv
rente beregnes i samsvar med Forskrift om låneavtaler.

Husbanken kan ensidig endre renten på grunnlag av renteutviklingen i markedet og/eller etter vedtak av departementet eller
Stortinget. Ved renteendringer reguleres terminbeløpet slik at avtalt løpetid opprettholdes. Renteendringer varsles minst 6
uker før iverksettelse. Renteendringer, som skjer før lånet er utbetalt, må låntaker selv holde seg orientert om på
www.husbanken.no eller ved å kontakte Husbanken.

Nedbetalingsvilkår

Lånet gis som serielån uten avdragsfri periode og med en total løpetid på 30 år. Etter avtale med Husbanken kan
nedbetalingsvilkårene eventuelt endres. Ytterligere opplysninger om nedbetaling av lånet framgår av vedlagte
betalingsplan.

Renter og avdrag betales uoppfordret innen forfallsdager som banken bestemmer. Lån med flytende rente kan til enhver tid
innfris helt eller delvis uten at det påløper ekstra kostnader.

Gebyrer

Hver termin belastes med et gebyr. Gebyret er for tiden kr 30,- .

Husbanken kan ensidig endre og innføre nye gebyrer når endringen er saklig begrunnet ut fra endringer i bankens kostnader
eller i omlegging av bankens gebyrstruktur. Endringer varsles minst 6 uker før iverksettelse.

Forsinket betaling

Innbetalinger anses først å være skjedd når beløpet er godskrevet Husbankens konto. Betales ikke renter og avdrag i rett tid,
skal det fra forfall svares forsinkelsesrente fastsatt med hjemmel i forsinkelsesrenteloven av 17. desember 1976.

Låntakerens plikter
Låntakeren forplikter seg til å oppfylle de vilkår som fremgår av bevilgningsbrev og låneavtale.

Husbankens rett til å kreve full innfrielse

Husbanken har rett til å kreve full innfrielse straks hvis
låntaker vesentlig misligholder låneavtalen
det er gitt uriktige eller ufullstendige opplysninger til Husbanken som låntaker forsto eller burde ha forstått kunne ha
vesentlig betydning for Husbanken

Dersom låntaker ikke straks betaler Husbankens kostnader, herunder gebyrer ved eventuell inndrivelse av gjelden
(purregebyr og lignende), kan banken belaste lånekontoen for utgiftene eller kreve utgiftene dekket på annen måte.

Utbetalingsfullmakt
Husbanken har ugjenkallelig fullmakt til å utbetale lånet til kommunen på konto nr. 8647. 11. 04800.

Aksept av lånevilkår
Vedlagt betalingsplan er en del av låneavtalen. Undertegnede bekrefter å ha mottatt betalingsplan.

Postadresse Org.nr.
Postboks 1404 942 114 184
8002 BODØ
posWhusbanken.no www.husbanken.no



Denne låneavtalen er utferdiget i to eksemplarer hvorav låntaker beholder det ene. Undertegnede aksepterer med dette
vilkårene i denne avtalen.

(Sted) (Dato)

(Stempel og underskrift av ordforer) (Gjentas med blokkbokstaver)

Dersom andre enn ordføreren undertegner avtalen, skal det legges ved dokumentasjon som viser at vedkommende kan forplikte
kommunen.

Ved retur av låneavtalen skal kommunen legge ved:
Utskrift av kommunestyrets lånevedtak datert   , sak nr 

Kopi av Fylkesmannens godkjenning datert    hvis kommunen i henhold til kommuneloven §60 nr. 1 er
oppført i registeret om betinget godkjenning og kontroll.

Vedlegg: Betalingsplan



 

 
Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: EKRU Arkivsaknr: 2014/412 
    Arkiv: 000 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

91/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
KOMMUNEREFORM     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Saka er lagt fram utan tilråding. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Rådmannens leiargruppe 
Kommunane på Søre Sunnmøre 
Fylkesmannen 
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Vedlegg: 
 
Meldingsdel i kommuneproposisjonen 2015 (Prop. 95 S) «Kommunereform».  
 
 
Saksopplysningar: 
 
Kommunalministeren har bedt alle norske kommunar om å ta den annonserte 
kommunereforma opp til diskusjon. Det er på grunnlag av dette at rådmannen legg 
fram sak til kommunestyret. Saka er i sin heilskap relatert til Meldingsdel i 
kommuneproposisjonen 2015 (Prop. 95 S) «Kommunereform», som er vedlagt 
denne saka. Det blir kort referert til nøkkelinformasjon i dette dokumentet, samt 
nokre betraktningar frå rådmannen.  
 
Vedlegget er i si heilheit ein del av saksopplysningane.  
 
Grunnlag for reforma 
Kommunen er ein del av statens organisasjon, og dagens kommuneinndeling er 
ikkje grunnlovsfesta. Derfor har staten, på lik linje med alle andre 
organisasjonsformer, rett til å omorganisere sin eigen organisasjon.  
 
Reformbehovet er basert på at regjeringa ynskjer å gi meir makt og mynde til meir 
robuste kommunar. Nærleiksprinsippet blir lagt til grunn, og regjeringa ynskjer å 
legge fleire oppgåver og fleire vedtak så nært dei det gjeld som mogleg. Kva slags 
oppgåver og kva slags vedtak er ikkje spesifisert. 
 
Det blir fokusert på kva slags kriterium som definerer ei robust kommune. Sentralt i 
diskusjonen er at det er aukande krav til kommunenes utøving av mynde, og at det 
over tid ha blitt gitt kommunane fleire lovpålagte rettar og plikter. Det blir stadig fleire 
komplekse enkeltvedtak, og stigande rapporteringskrav.  Dette blir satt opp mot at 
innbyggjarar og næringsdrivande har ei velgrunna forventning om rettsriktige 
avgjersle, likebehandling, upartiske avgjersle, teieplikt, og effektiv sakshandsaming. 
Alt dette meiner regjeringa krev tilstrekkeleg kompetanse i kommunane.  
 
Størrelsen og samansetninga av fagmiljøa i kommunane vil derfor etter regjeringa 
sitt syn ha betyding for kvaliteten i dei tenestene skal blir tilbode innbyggjarane. Dei 
små fagmiljøa vil vere sårbare for sjukdom og turnover, og ha for lite ressursar til 
vidareutvikling av tenestene. Der det berre er ein person som jobbar med eit 
spesifikt fag eksisterer det ikkje eit «fagmiljø», og kommunalministeren har uttalt at 
eit fagmiljø bør består av 5 personar eller meir. Dette er noko som Herøy kommune 
kan måle seg opp mot.  
 
I mangel av tilstrekkeleg kompetanse har staten registrert at det ikkje berre er staten 
åleine som er pådrivar for statleg styring. I mange tilfelle har det vore små 
kommunar som etterspør statleg styring og vegleiing. Dette kom særleg fram i høve 
Kunnskapsløftet. Det blir også vektlagt at det interkommunale samarbeidet er eit 
uttrykk for at kommunane sjølve ikkje er i stand til å løyse større oppgåver åleine.  
 

http://www.regjeringen.no/pages/38624199/Meldingsdel_kommunereform_og_vedlegg.pdf
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Regjeringa har fylgjande mål for reforma: 
 

 Gode og likeverdige tenester for innbyggjarane. 

 Heilskapleg og samordna samfunnsutvikling. 

 Berekraftig og økonomisk robuste kommunar. 

 Styrka lokaldemokrati. 
 
Ideelt sett bør ei kommune etter kommunereforma ha ei avgrensing som ligg til den 
naturlege bu- og arbeidsmarknaden i området. Dette betyr for Herøy kommune at 
heile Søre Sunnmøre skal bli ei kommune, etter statens idealløysing.  
 
Ein kan legge til at etter at Kvivsvegen opna har det naturlege bu- og 
arbeidsmarknaden blitt utvida til også og inkludere Hornindal kommune og Stryn 
kommune. Med utgangspunkt i Volda sentrum er det 45min pendlaravstand til Stryn 
og Fosnavåg. Staten har vore tydeleg på at reisetid under 1 time ikkje er for ulempe 
å rekne, og arbeidsgjevars styringsrett vil kunne virke innanfor denne ramma utan at 
ein må kompensere arbeidstakar for ulempe med lenger reiseveg til arbeidsstad.  
 
Ekspertutvalet har i sin rapport lagt til grunn at ei idealkommune bør minst ha 15.000 
til 20.000 innbyggjarar, for å sikre god oppgåveløysing. Argumentet bak dette er at 
dette innbyggjartalet sikrar behovet for kompetanse innanfor spesialiserte 
helsetenester som er utvikla på kommunenivå, og effektiv drift av pleie- og 
omsorgstenester og grunnskule. I tillegg blir det også argumentert for at denne 
storleiken gir betre grunnlag for areal- og samfunnsplanlegging, næringsutvikling, 
miljø- og ressursforvaltning og folkehelse.  
 
Regjeringa legg likevel opp til at minste innbyggjartal ikkje er eit absolutt krav, men 
at det blir stilt krav til at ei framtidig kommune skal kunne sikre levering av gode og 
stabile tenester.  
 
Grunnlaget for å vurdere framtidig kommunestruktur er gitt etter fylgjande kriterier: 
 

1. Tilstrekkeleg kapasitet. 
2. Relevant kompetanse. 
3. Tilstrekkeleg distanse. 
4. Effektiv tenesteproduksjon. 
5. Økonomisk soliditet. 
6. Valfridom. 
7. Funksjonelle samfunnsutviklingsområder. 
8. Høg politisk deltaking. 
9. Lokal politisk styring. 
10. Lokal identitet. 

 
Desse 10 punkta er alle målekriterier for å vurdere korleis Herøy kommune skal sjå 
seg sjølv opp mot andre aktuelle kommunar som det kan bli aktuelt å slå seg saman 
med.  
 
Rådmannen saknar argumentasjon rundt omsynet til statens økonomi. Det vil vere 
unaturleg om kommunereforma legg opp til dyrare drift av kommunane, då alle 
tidlegare argument for kommunesamanslåingar har vore tufta også på økonomisk 
rasjonalitet. Dette er eit relevant moment å leggje til grunn, og er truleg ein usagt 
motivasjon for å gjennomføre reforma. 
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Omorganisering er naturleg å vurdere når dei ytre rammetilhøva endrar seg. Seinast 
har Samhandlingsreforma lagt fleire oppgåver over på kommunane, med ei klar 
føring for at pasientar skal behandlast så nært dei bur som mogleg. Dette er i seg 
sjølv ei vesentlig endring i haldning overfor kommunane, samt overføring av 
oppgåver. Ein ser då i etterkant at nokre kommunar blir for små til å gjere dette på 
ein tilfredsstillande måte. Alternativet er å behandle pasientar så lagt vekke frå der 
dei bur, eller å gjere kommunane betre skikka til å ha fokus på innbyggjarane der dei 
bur.  
 
Små og mellomstore kommunar har kanskje i generasjonar jobba aktivt for å levere 
gode tenester til innbyggjarane, og bygd opp gode haldningar til eiga kommune. 
Sjølvfølelsen og tilhøyring til eiga kommune stor gjerne sterkt, og blir derfor utfordra 
når staten kjem og legg føringar for endring.  
 
Prop. 95 S tek opp mange relevante argument og kriteria, men legg ikkje vekt på dei 
emosjonelle sidene ved ei kommunereform. Dette til trass for at dei emosjonelle 
momenta i endringsprosessar er vel godt kjente utfordringar. Omsynet til menneske 
er viktig for faktisk å kunne realisere kalkulert gevinst, som dei rasjonelle argumenta 
legg opp til.  
 
Erfaringa frå t.d. kommunesamanslåingsprosessen mellom Bjugn og Ørland 
stadfesta at prosessen handla i praksis om tre forhold. Desse var: 
 

1. Kva skal den nye kommunen heite? 
2. Korleis skal det nye kommunevåpenet sjå ut? 
3. Kvar skal rådhuset ligge? 

 
Alt anna var underordna denne diskusjonen, og punkta gir gjerne uttrykk for at dei 
gode rasjonelle argumenta for samanslåing i eit naturleg bu- og arbeidsmarknad vart 
overkjørt av «identitet», «tilhøyrsle», og «følelsar». Det som kan leggast til dei tre 
emosjonelle punkta er også «politisk maktposisjon». Alt dette er kjente utfordringar i 
endringsprosessar, og viktige faktorar å sjå til særleg i ein stor samfunnsprosess 
som kommunereforma legg opp til.  
 
Prosess 
Tradisjonelt har spørsmål om kommunesamanslåing medført store og tidkrevjande 
utgreiingar og folkeavstemming. Departementet ynskjer no å legge til rette for ein 
meir standardisert organisering av arbeidet ved å etablere faktagrunnlag for lokale 
diskusjonar, og eit opplegg for å innhente synspunkt frå innbyggjarane.  
 
Fylkesmannen vil spele ei rolle i denne prosessen. Det er også føreslått at 
fylkesmannen skal få mynde til å godkjenne låneopptak til kommunane, for å hindre 
at nokre kommunar nyttar tida fram mot kommunesamanslåing til å posisjonere seg 
unødig ut over å levere lovpålagte tenester.  
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Tidsplan for kommunereforma: 
 

 Vår 2014: Stortingsbehandling av mål for reforma og opplegget for vidare 
arbeid. 

 Haust 2014, 2015 og vår 2016: Regionale prosesser med KS, fylkesmenn og 
kommunar. Oppsummerast av fylkesmennene hausten 2016. 

 Vår 2015: Regjeringa legger frem forslag til nye oppgåver for kommunane. 
Stortingsbehandling av denne meldinga. 

 Haust 2015 og vår 2016: Kommunale vedtak om samanslåing. 

 Vår 2016: Vedtak i kongelige resolusjonar om samanslåing av kommunar for 
de kommunar som er tidlig ute med lokale vedtak. 

 Vår 2017: Regjeringa fremmer proposisjonar om ny kommunestruktur og om 
nye oppgåver til kommunane. Stortingsbehandling av disse proposisjonane. 

 1. januar 2020: Siste frist for kommunesamanslåing.  
 
Reforma legg opp til at kommunane skal fatte vedtak om kommunesamanslåing 
innan sommaren 2016. Vedtaka skal meldast inn til fylkesmannen, og fylkesmannen 
vil få mandat til å gjere eigne vurderinga på sjølvstendig grunnlag. Regjeringa vil 
deretter fremje ein samla proposisjon til Stortinget om ny kommunestruktur våren 
2017.  
 
Det er viktig at kommunestyret merkar seg fylgjande: 
 

«I utarbeidelsen av beslutningsgrunnlaget for Stortinget vil det bli lagt til grunn 
at enkeltkommuner ikkje skal kunne stanse endringer som er ønsket og 
hensiktsmessige ut frå regionale og nasjonale hensyn. I proposisjonen vil det 
dermed kunne foreslås sammenslåinger av kommuner som avviker frå de 
lokale vedtakene», jfr. s. 51 i Prop. 95 S.  

 
Departementet legg til grunn at samanslåing som eit utgangspunkt skal skje seinast 
1. januar 2020. Det er ynskjeleg at det blir gjennomført val i forkant av ei 
samanslåing, slik at kommunestyrevalet hausten 2019 blir val til det nye 
kommunestyret.  
 
Erfaring frå tidlegare kommunesamanslåingar er at det er behov for tid til å tilpasse 
seg tanken om å tilhøyra ei ny kommune. Departementet anbefaler minimum 1,5 år, 
men truleg treng Herøysamfunnet lenger tid enn dette. Erfaringar frå t.d. Ørsta, då 
Vartdal og Hjørundfjord kommunar vart slått saman med Ørsta kommune, viser at 
raske prosessar vil kunne ta generasjonar før det «nye samfunnet» står fram som eit 
felles. Dette er ikkje noko som er unikt for Ørsta, men er ei kjent fallgruve dersom ein 
enten ventar for lenge eller ynskjer å vise handlekraft med raske vedta.  
 
Herøysamfunnet har 10.000 år med stoltheit overfor virke på sjøen, og det er ikkje få 
gongar ein høyrer ein Herøyværing som slår seg på brystet og seier «sjå kva vi har 
klart å få til her ute på desse forblåste holmane». Denne stoltheita har ei positiv 
drivkraft i seg, og har sterke røter i eit samfunn som har solide prestasjonar å sjå 
tilbake på. Å endre dette til å tenke seg sjølv i eit større heile, treng tid – og meir tid 
enn ein fyrst trur.  
 
Å ivareta prosessen med endring av innbyggjarane sin identitet og tilhøyra vil truleg 
vere det viktigaste kommunestyret til høgde for fram mot valet i 2019. Dette er 
underordna dei rasjonelle argumenta for å faktisk skape større og meir robuste 
kommunar, som staten legg opp til. Den kommunale organisasjonen er til for folket, 
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og skal tene folket. Dei indre perspektiva i politisk virke og kommunal administrasjon 
er underordna dette, med god margin.  
 
Økonomi 
Det blir lagt opp til ein modell med aukande dekning av eingongskostnadar i 
reformperioden, og aukande reformstøtte, etter størrelsen på den framtidig 
kommunen. Det blir også vidareført dagens inndelingstilskot i 15 år etter 
kommunesamanslåing. Det betyr at dersom ein kommune med småkommunetilskot 
går inn i ei større kommune, vil det aktuelle småkommunetilskotet fylgje den nye 
kommunen i 15 år.  
 
Jfr. saksvedlegget for utfyllande informasjon om kommunereforma.  
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Det er viktig at Herøy kommune deltek i dei lokale og regionale prosessane som no 
blir gjennomført i kommunereforma. Fylkesmannen blir gitt eit mandat til å fylgje opp 
reforma, og dei samtalar, møteplassar og diskusjonar som fylgjer av dette vil legge 
føringar for framtida. Dersom ein ikkje er aktiv med i prosessen, vil ein truleg oppleve 
å bli overstyrt frå statleg hald. Dette er truleg det verste som kan skje 
Herøysamfunnet.  
 
Vidare framdrift er avhengig av politisk føring, lokalt, regionalt eller nasjonalt.  
 
 
 
Fosnavåg, 26.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik  
Rådmann  
 
 
Sakshandsamar: Erlend Krumsvik 
 
 
 
 





































































































 

 
Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: EKRU Arkivsaknr: 2012/1095 
    Arkiv: 033 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

92/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
ENDRING AV FELLES REGLEMENT FOR DEI POLITISKE ORGANA     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret vedtar å legge til fylgjande setning i punkt 1.9 Forfall – ugildskap – 
vararepresentantar i felles reglement for dei politiske organa: 
 

Dersom ein representant forlèt møtet utan gyldig grunn, så fell representanten 
rett til møtegodtgjersle bort. 

 
Endringa i reglementet har ikkje tilbakevirkande kraft.  
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Fellessekretariatet 
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Vedlegg: 
 
Gjeldande felles reglement for dei politiske organa (K-sak 79/12) 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Tor Sindre Steinsvik orienterte i kommunestyremøte 24. april 2014 om at ein på 
bakgrunn av ugyldig permisjon i førre kommunestyremøte kalla inn gruppeleiarane til 
eit møte i dag. I møtet vart dei samde om at administrasjonen lagar ei sak om 
retningslinjer for korleis ein handterer ulovlege permisjonar og melding om forfall til 
politiske møter. 
 
Rådmannen har vurdert saka, og legg fram for kommunestyre eit endringsforslag 
som regulerer problemstillinga i felles reglement for dei politiske organa, under punkt 
1,9 Forfall – ugildskap – vararepresentantar.  
 
Den som er valt som medlem av kommunalt eller fylkeskommunalt folkevalt organ, 
plikter å delta i organets møter, med mindre det er gyldig forfall, jfr. kommunelova § 
40.1. Dersom ein ikkje møter til møte i folkevalt organ, er det naturleg å ikkje gi 
møtegodtgjersle til representanten. Like eins bør ein representant som forlét eit 
lovleg satt møte i organets møteverksemd få tilsvarande reaksjon, uavhengig av 
førebuing og deltaking i møtet.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Dersom ein representant forlèt møtet utan gyldig grunn, så fell representanten rett til 
møtegodtgjersle bort. 
 
Endringa i felles reglement for dei politiske organa bør ikkje ha tilbakeverkande kraft.  
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen.  
 
Konsekvensar for drift: 
Ubetydelig. 
 
 
Fosnavåg, 12.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik  
Rådmann  
 
 
 
 
 











 

 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 
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 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
SØKNAD OM TILSKOT TIL OPPARBEIDING AV UTEOMRÅDET VED NYTT 
HOTELL     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 Alt. 1:  

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot på 3.735.188 kroner til Fosnavåg Vekst 
AS i samsvar med føresett 3-deling av kostnader i samband med tildeling av 
tettstadsmidlar. 

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 

 
Alt. 2: 

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot på 6 mill. kroner til Fosnavåg Vekst AS i 
samband med opparbeiding av uteområdet ved nytt hotell i Fosnavåg. 

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 

 
Alt. 3: 

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot til Fosnavåg Vekst AS på 9,635 mill. 
kroner som tilsvarar 1/3 av utbyggars totalkostnad med uteområdet.  

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 
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Særutskrift: 
Økonomileiar, her 
Anleggs- og driftsavdelinga, her 
Fosnavåg Vekst AS, pb 234, 6099 Fosnavåg 
Møre og Romsdal fylkeskommune, Fylkeshuset, 6404 Molde 
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Vedlegg: 
Søknad frå utbyggar datert 11.2.2014 
Utbyggingsavtale mellom HK og FV signert 6.2.2014 
Tilsegn frå fylket datert 8.5.2014 
 
Bakgrunn: 
Fosnavåg Vekst AS har søkt Herøy kommune om tilskot til opparbeiding av 
uteområdet ved nytt hotell, sjå vedlegg. Denne saka gjeld handsaming av søknaden.  
 
Saksopplysningar: 
Rådmannen vil innleiingsvis gjere merksam på at søknaden gjeld tildeling av tilskot. 
Tilskot kan ikkje lånefinansierast og må såleis takst av drifta. Det er mangel på 
driftsmidlar til den daglege drifta og rådmannen vil såleis generelt oppmode om 
moderasjon ved tildeling av tilskotsmidlar ut over det som alt er innarbeidd budsjettet 
for 2014.  
 
Roller i utbygginga 
Utbygginga av uteområdet skjer i privat regi. Det er Fosnavåg Vekst as som er 
utbyggar og ansvarleg for ma. gjennomføring og finansiering. Herøy kommune og 
Møre og Romsdal fylkeskommune si rolle er å bidra med tilskot. Kommunen skal ta 
over delar av arealet i samsvar med vedteken utbyggingsavtale.  
 
Utbyggingsavtale 
I K-sak 7/14 vedtok Herøy kommune å inngå utbyggingsavtale med Fosnavåg Vekst 
AS vedk. uteområdet ved nytt hotell. Sjå vedlegg. Avtalen inneber at kommunen skal 
overta mesteparten av uteområdet ved eigedomen for framtidig drift og vedlikehald 
etter ferdigstilling.    
 
Punkt 4 i denne avtalen seier at eventuelt økonomisk bidrag frå kommunen vert å 
handsame politisk etter søknad frå utbyggar, og at det er lagt føringar for å søkje 
midlar frå Tettstadsprogrammet.  
 
3-deling 
Det er m.a. følgjande føresetnader for søknad og evt. tildeling av midlar frå 
Tettstadsprogrammet: 

 Kommunen skal ha teikna utbyggingsavtale med privat utbyggar. 

 Det vert berre gitt tilskot til kostnader med «ekstrakvalitetar» (pynten) som 
vert tilført pga. tettstadsmidlane. T.d. kan ein søkje om tilskot til spesiell 
utforming av toppdekke på kai og belysning, men ikkje den underliggande 
kaikonstruksjonen. 

 Kostnaden med «ekstrakvalitetane» som det vert gitt tilskot til skal 
fordelast med 1/3 på partane som er Staten v/Fylket, kommunen og privat 
utbyggar.  

 
Administrasjonen og Fylket har sidan samtalane om tettstadsmidlar starta opplyst 
utbyggar og politiske organ om m.a. ovanståande. Utbyggar har imidlertid vore av 
den formeining at 3-delinga skal ta utgangspunkt i dei totale 
opparbeidingskostnadene inkludert underliggande konstruksjonar. Administrasjonen 
har registrert at det i ulike politiske fora har vore uttalar om saka som kunne 
oppfattast som om det er dei totale kostandene som skal vere utgangspunkt for 3-
delinga.      
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Søknad 
I søknaden om støtte opplyser Fosnavåg Vekst AS om at den totale kostnaden er 
28,9 mill. kroner og dei søkjer om at Herøy kommune og Møre og Romsdal 
fylkeskommune dekkjer 2/3 av totalkostnad, avrunda til 19,27 mill. kroner. Det 
framkjem elles av søknaden at utbyggar har fått tilsegn på om lag 1/3 av 28,9 mill. 
kroner i RDA-midlar til uteområdet ved hotellet. 
 
Med bakgrunn i søknaden frå utbyggar søkte kommunen i utgangspunktet om midlar 
frå Tettstadsprogrammet med utbyggars sin totalsum som grunnlag for 3-deling. 
Fylket meldte tilbake at dette var ein urealistisk søkjesum då dei har sagt i frå at det 
er «pynten» dei skal bidra til og søknadssum var høgare enn dei har av midlar pr. år.  
 
Etter dialog med utbyggar kom ein fram til ein totalsum for ekstrakvalitetane på 
11.205.355 kroner og ny søknadssum til fylket vart 3.735.188 kroner. Søknaden vart 
handsama 5.5.2014 av regional- og næringsutvalet og det vart gitt tilsegn om tilskot 
som omsøkt. Sjå vedlagt tilsegn om tilskot. 
 
Løyving i budsjettet og kommunal tilrettelegging 
I budsjett for 2014 er det overført midlar frå 2012-2013 på 6 mill kroner til 
«Uteområde Øvre Fosnavåg». Dette er midlar som har vore tiltenkt kommunen sitt 
bidrag i spleiselaget med private utbyggarar ved opparbeiding av uteområdet ved 
hotellet, samt arealet mellom Sparebankhuset, parkeringsanlegget og gamle Maki.  
 
Ein har konferert med økonomiavdelinga vedkomande konsekvensane av 
finansiering ved bruk av driftsmidlar og har m.a. fått opplyst følgjande: 
  
Alternativa ved bruk av driftsmidlar til finansiering er: 

 Redusert drift i den kommunale tenesteproduksjonen 

 Bruk av disposisjonsfond 

 Kombinasjon av redusert drift og bruk av disposisjonsfond 
 
Kommunen hadde per 31.12.2013 tre ulike disp fond (disp fondet, 
flyktningfondet og veglysfondet) på totalt 12,0 mill kr. 
  
I budsjettet for 2014 er 0,6 mill kr nytta for å saldere budsjettet. I tillegg har ein 
hatt eit par budsjettendringssaker hittil i 2014 som har redusert fondet med 
ytterlegare 3,2 mill kr slik at disponibel saldo pr. d.d. er om lag 8,2 mill kr.   
  
Kommunen sitt mindreforbruk i 2013 var om lag 5,8 mill kr.  Dersom ein nyttar 
dette til å styrke fondet vil fondet utgjere om lag 14,0 mill kr. 
  
Ulemper ved bruk av disposisjonsfond: 

 Sårbare ved evt rekneskapsmessig meirforbruk i 2014  

 Mindre alternativ ved budsjettsaldering/økonomiplansaldering i 2015 
  
Disposisjonsfondet sin storleik om løyving til uteområdet blir om lag slik ved 
dei 3 alternativa: 

 3,7 mill i tilskott gir eit dispfond på 10,3 mill kr  
 6,0 mill i tilskott gir eit dispfond på 8,0 mill kr  
 9,6 mill i tilskott gir eit dispfond på 4,4 mill kr 

Tala ovanfor er under føresetnad at mindreforbruken i 2013 vert nytta til å styrke 
disposisjonsfondet. 
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Med bakgrunn i at løyvinga er tilskot må også tidlegare/overført løyving på 6 mill. 
kroner frå tidlegare år også finansierast ved bruk av driftsmidlar/disposisjonsfond.  
 
Herøy kommune bidreg elles med tilretteleggingar og opparbeiding av naudsynt 
infrastruktur utanfor hotellområdet. Dette gjeld mellom anna ny kai mellom hotellet 
og Almenningskaia, avlaupsanlegg og anna oppgradering av området mellom 
Almenningstorget og hotellområdet. Samla kan ein rekne med investeringar på om 
lag 8 mill kr (det er til no kun henta inn pris for kaibygging og delar av 
avlaupsprosjektet, talet er derfor eit estimat).  
 
I henhald til utbyggingsavtalen har kommunen forplikta seg til å ta over størsteparten 
av uteområdet ved hotellet til framtidig drift og vedlikehald. 
 
Vurdering og konklusjon: 
Storleik på løyving 
Som det framkjem ovanfor har administrasjonen og utbyggar ulikt syn på kva som 
skal vere grunnlaget for 3-deling av kostnadene. Medan administrasjonen meiner 
kommunen sitt tilskot skal vere likelydande med fylket sitt tilsegn, meiner utbyggar at 
3-delinga skal vere basert på totalkostnaden med uteområdet inkludert 
underliggande konstruksjonar. Med bakgrunn i ovanståande vil ein føreslå vedtak 
etter eitt av følgjande alternativ:  
 
Alt. 1:  

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot på 3.735.188 kroner til Fosnavåg Vekst 
AS i samsvar med føresett 3-deling av kostnader i samband med tildeling av 
tettstadsmidlar. 

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 

 
Alt. 2: 

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot på 6 mill. kroner til Fosnavåg Vekst AS i 
samband med opparbeiding av uteområdet ved nytt hotell i Fosnavåg. 

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 

 
Alt. 3: 

1. Herøy kommune gir eit samla tilskot til Fosnavåg Vekst AS på 9,635 mill. 
kroner som tilsvarar 1/3 av utbyggars totalkostnad med uteområdet.  

2. Tilskotet vert finansiert ved bruk av disposisjonsfondet. 
3. Tilskotet kan utbetalast i takt med opparbeidinga av uteområdet. 

 
Ingen av dei alternative tilrådingane ovanfor medfører 2/3 tilskot av totalkostnaden 
frå det offentlege(kommunen og staten/fylket) slik utbyggar søkjer om. I så fall måtte 
både staten/fylket og kommunen gi eit tilskot i samsvar med alt. 3 ovanfor.  
 
Eit vedtak som gir offentleg tilskot på meir enn 3-delinga som fylket er med på kan 
skape presedens for seinare saker. Særskilt gjeld dette alternativ 3 ovanfor som tek 
utgongspunkt i at 3-delinga inkluderar underliggande konstruksjonar.  
 
Sidan det er mangel på driftsmidlar ser rådmannen det som naudsynt å nytte 
disposisjonsfondet for å finansiere tilskotet. Rådmannen vil imidlertid tilrå at det 
vert nytta minst mogleg av driftsmidlar/disposisjonsfond då dette vil påverke 
kommunen sitt handlingsrom negativt.  
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Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Bruk av driftsmidlar vil påverke kommunen sitt handlingsrom.   
 
 
Fosnavåg, 27.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Lene Søvik Huldal 
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 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
OMSORGSBUSTADAR MED HEILDØGNS PLEIE- OG OMSORGSFUNKSJON - 
FUNKSJONS- OG AREALANALYSE     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Arbeidsmiljøutvalet - 02.06.2014  

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 
med heildøgns omsorgsfunksjon slik:  
 

a. Prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå 
avdeling.  

 
b. Prosjektet vert dimensjonert for inntil 16 bueiningar og naudsynt 

fellesareal.  
 

c. Prosjektet vert utvida til å omfatte også base for heimetenesta.  
 

2. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 
gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 
lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 
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Møtebehandling: 

Plan- og byggenemnda kom med slik ny tilråding 
 

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 

med heildøgns omsorgsfunksjon slik: 

 
a. Prosjektet vert bygd ut på kommunens eigedom ved Herøy 
 omsorgssenter, blå avdeling. 

  
b. Prosjektet vert utvida med inntil 16 bueiningar og naudsynt fellesareal. 

  
c. Prosjektet vert utvida til også å omfatte base for heimetenesta. 

  
2. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 

gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 

lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
3.  Plan- og byggenemda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande 

prosedyre. 

 
 

Tilråding i Plan og byggenemnd - 02.06.2014  

1. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar 

med heildøgns omsorgsfunksjon slik: 

 
a. Prosjektet vert bygd ut på kommunens eigedom ved Herøy 
 omsorgssenter, blå avdeling. 

  
b. Prosjektet vert utvida med inntil 16 bueiningar og naudsynt fellesareal. 

  
c. Prosjektet vert utvida til også å omfatte base for heimetenesta. 

  
2.  Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 

gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær drift og 

lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 

 
3. Plan- og byggenemda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande 

prosedyre. 

 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

3. Kommunestyret godkjenner funksjons- og arealanalyse for 
omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon slik:  
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a. Prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy 
omsorgssenter, blå avdeling.  

 
b. Prosjektet vert dimensjonert for inntil 16 bueiningar og naudsynt 

fellesareal.  
 

c. Prosjektet vert utvida til å omfatte også base for heimetenesta.  
 

4. Kommunestyret vedtek riving av Sjukeheimsvegen 5 b. Riving skal 
gjennomførast så snart nye omsorgsbustadar er overteke til ordinær 
drift og lyt finansierast over det aktuelle års budsjett. 
 

 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Pleie- og omsorgsavdelinga, her 
Eigedomsavdelinga, her 
Anlegg- og driftsavdelinga, her 
Hovudverneombodet, her 
Helse- og omsorgskomiteen 
Eldrerådet 
Rådet for personar med nedsett rørsleevne 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
Fylkeslegen i Møre og Romsdal 
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Vedlegg: 
 
Uprenta vedlegg 

1. K-sak 168/13 
2. K-sak  

 
Prenta vedlegg: 

1. Funksjons- og arealanalyse 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld godkjenning av funksjons- og arealanalyse for omsorgsbustadar med 
heildøgns omsorgsfunksjon. 
 
Bakgrunn 
Kommunestyret løyvde i K-sak 168/13 kr. 300 000 til planlegging av 
omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon. Kommunestyret løyvde likeins i 
økonomiplan 2015 kr. 20 mill. til bygging av desse bustadane, sjå uprenta vedlegg 1. 
 
Omsorgsbustadane skal erstatte dagens institusjonstilbod ved Herøy 
omsorgssenter, gul avdeling og må sjåast i samanheng med den dispensasjonsfrist 
kommunestyret ga i K-sak 51/14 for dette bygget, sjå uprenta vedlegg 2.  
 
Tilsynssak – Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
På bakgrunn av ei bekymringsmelding frå ein person i lokalsamfunnet og ei 
henvending frå Seniorsaken har Fylkesmannen i Møre og Romsdal oppretta 
tilsynssak mot Herøy kommune vedrørande forholda ved gul avdeling.  
 
I brev av 12.3.14 konkluderer fylkeslegen med at tenestetilbodet ved gul avdeling 
ikkje er verdig og i strid med helse- og omsorgstenestelova § 4-1 og 
sjukeheimsforskrifta § 4-1 andre avsnitt. Fylkesmannen ber Herøy kommune legge 
fram ein plan der det kjem fram korleis kommunen skal sikre eit verdig helse- og 
omsorgstenestetilbod til dagens bebuarar ved gul avdeling. 
 
Den 14.5.2014 var fylkeslegen i møte med Herøy kommune og på synfaring ved gul 
avdeling. I møtet vart det klargjort at vurderinga først og fremst er knytt til det 
bygningsmessige tilbodet, ikkje tenesteutøvinga i seg sjølv. Men det vart presisert at 
bygningsforholda representerte ei vesentlig driftsutfordring med auka risiko.  
 
Fylkesmannen la stor vekt på prosessen med involvering av pasientar og pårørande, 
og kommunen fekk ros for involveringa så langt og gode råd for vegen vidare. 
Dokumentasjon vart peikt på som avgjerande viktig i ein driftssituasjon med auka 
risiko, også i forhold til kva til kva type pasientar som skal få tilbodet vidare. 
 
Fylgjande punkt vart nemnde som avgjerande for om fylkesmannen skal akseptere 
kommuna sin plan for mellombels drift ved bygget: 
 

1. Kommunen må gjere eigne risikovurderingar for mellom anna: 
o Pasientflyt og val av pasientkategori 
o Smittevern 
o Evakuering 
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2. Gjennomføre og dokumentere samtale med pasientane, og eventuelt 
pårørande, angåande frivillig opphald ved avdelinga. 
 

3. Eit politisk vedtak om bygging og ein tidsplan for å nå målet om ferdigstilling i 
2016 

 
Tilsynslegen har lagt fram kriterie for tildeling av plass ved avdelinga. Han er i ferd 
med å gjennomføre samtaler med alle pasientane. Så langt ser det ut til at alle 
ynskjer å vere der i påvente av nybygg. Dersom der vert endringar underveis vil ein 
ta hand om det.  
 
Fylkeslegen ga tydeleg uttrykk for at kor vidt ein kunne gå for ei utvida midlertidig 
løysing var avhengig av ein kort tidshorisont og forpliktande vedtak om nybygg.  
Kommunen fekk frist til 1.08.14 med å legge fram ein forpliktande plan på korleis 
dette skal løysast. 

 
Funksjons- og arealanalyse 
Funksjons- og arealanalyse for prosjektet fyl som prenta vedlegg 1. Ein har vurdert 
slike utbyggingsalternativ:  
 

- Omsorgsbustadar som frittståande prosjekt 
- Omsorgsbustadar ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling 
- Omsorgsbustadar ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, samt base for 

heimetenesta. 
 
Utbyggingsomfang 
Administrasjonen har vurdert utbygging av både 10 og 16 bueiningar med naudsynt 
tilleggsareal då ein vurderer 16 bueiningar som eit driftsøkonomisk gunstigare 
utbyggingsomfang enn 10 bueiningar.  
 
Ei driftseining for 10 pasientar gir lite effektiv bruk av fellesareal og er meir 
personellkrevjande enn til dømes ei eining på 16 bueiningar. Spesielt gir dette seg 
utslag på natt, der ein person kan ha ansvar for 16 bebuarar like gjerne som 10. 
Personellbehovet må vurderast fortløpande ut i frå kven som til ei kvar tid bur der.  
 
Ein må for dette prosjektet også vurdere nye lokale for heimetenestene. 
Heimetenestene har i dag base i 2. etasje ved gul avdeling. Dersom bygget skal 
rivast, må heimetenestene etablerast i alternative lokale. Den nye omsorgsbustaden 
er definert som eit heimetenestetilbod, og det er god logistikk å ha fellesløysingar for 
personalfunksjonen i dette bygget. Slik kan ein lette samarbeidet mellom 
personalgruppa inne og ute.  
 
Dersom kommunestyret ikkje vedtek utbygging av base for heimetenesta, må 
kommunestyrets vedtak, og administrasjonens noverande tilråding, om å rive 
Sjukeheimsvegen 5 b utsettast. Administrasjonen har pt. ikkje alternative forslag til 
plassering av heimetenesta. Heimetenesta må i så fall behalde sine arbeidslokale i 
Sjukeheimsvegen 5 b inntil alternativ løysing er på plass.  
 
Heimetenesta har levd med alternative løysingar  i lang tid. Tenesta har flytta 6 
gangar og har hatt dårlege og mellombelse løysingar både ved rådhuset, 
sanitetshuset, grøn, raud og gul avdeling. Administrasjonen vurderer dette som 
uheldig. Sjukeheimsvegen 5 b bør no rivast og tomta nyttast til mellombels 
parkeringsplass.  Lokala er som kjent svært dårlege og egner seg heller ikkje som 
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arbeidsplass. Der er dårlig driftsøkonomi å halde bygget gåande med energibruk, 
reinhald og vedlikehald. 
 
Omsorgsbustadar som frittståande prosjekt.  
Utbygging av omsorgsbustadar som frittståande prosjekt kan anten gjennomførast 
som kommunalt byggeprosjekt på kommunal tomt, eller i eit samarbeid med private 
utbyggarar.  
 
Generelt vurderer administrasjonen det som ikkje tilrådeleg å bygge dette prosjektet 
som eit frittståande prosjekt. Det er ikkje driftsøkonomisk tilrådeleg og kan også 
forsinke framdrifta då ein må velje utbyggingstomt før prosjektering, anbod og 
utbygging.  
 
Administrasjonen har på det noverande tidspunkt heller ikkje konkrete forslag til 
kommunal utbyggingstomt utover det forslag som vert tilrådd ved blå avdeling. 
Kommunens grunneigedom ved den gamle helsestasjonen på Eggesbønes er 
vurdert, men formannskapet har i tidlegare vedtak bestemt at tomta skal tilbydast 
Tampen Eigedom AS som nabo. Administrasjonen avventar tilbakemelding frå 
denne naboen på tilbod om kjøp. Eigedomen er heller ikkje stor nok til eit slikt 
prosjekt.  
 
Det har også vore diskutert om prosjektet bør byggast ut i eit samarbeid med private. 
Eit slikt samarbeid vil gje dei same konsekvensane som for eit frittståande 
kommunalt prosjekt: driftseiningane vert ytterlegare oppdelt og driftsøkonomien 
ytterlegare redusert. Utbygging i privat regi kan også seinke framdrifta, avhengig av 
det private prosjektets struktur; dersom privat utbyggar treng fleire 
samarbeidspartnarar enn kommunen for å realisere prosjektet, kan dette forseinke 
prosjektet utover den tidsfrist kommunen har til å gjennomføre dette prosjektet.  
 
Omsorgsbustadar som tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå avdeling.  
Utbygging av omsorgsbustadar i tilknyting til Herøy omsorgssenter, blå avdeling, bør 
gjennomførast som eit tradisjonelt kommunalt byggeprosjekt.  
 
Blå avdeling er ei institusjonsavdeling, gjennomført tilpassa for skjerma drift. Ro og 
minst mulig stimuli er avgjerande element i tilbodet. Bygningsmassen støtter opp om 
dette. Ein må difor vakte seg vel for å gjere endringar som øydelegg dette gode 
tilbodet. Omsorgsbustadar er eit heilt anna konsept, og må byggast som ei 
sjølvstendig eining med eigen inngang. Ein indre forbindelse for personal og varer 
ser ein derimot som svært hensiktsmessig. 
 
Sjølv om det estimerte arealbehovet for omsorgsbustadane er det same som for eit 
frittståande prosjekt, har ei utbygging ved Blå avdeling ei rekke positive fordelar, i 
uprioritert rekkefylgje: 
 

1. Gangavstand til legesenter, apotek, NAV og butikkar. Nærleik til 
sjukeheimen og kulturtilboda der, samt høve til å kunne gå på besøk til 
familie og kjende 

2. Generelle driftsfordelar for pleie- og omsorgsavdelinga og 
eigedomsavdelinga . 

3. Nattevakta kan samarbeide med nattevakta ved blå avdeling, noko som vil 
redusere risiko og sårbarheit ved begge husa. 

4. Eksisterande parkeringsarealet kan nyttast også for det nye prosjektet. 
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5. Rekreasjonsarealet kan sjåast i samanheng med sansehagen på blå 
avdeling.  

6. Reservestraumforsyning ved blå avdeling kan sikre reserverestraum til 
fellesdelen av det nye prosjektet. 

7. Beredskapen vert styrka framfor ved ei frittståande utbygging då dagens 
helse- og omsorgssenter ligg i umiddelbar nærleik til dagens brannstasjon. 
I tillegg vil dei tilsette ved brann kunne bistå kvarandre på tvers av bygg.  

8. Styrker kommunens fleksibilitet til eventuelt å omklassifisere 
omsorgsbustadane til institusjonsplassar på eit seinare tidspunkt.  

 
* * * 

 
Dei ulike utbyggingsalternativa er estimert til eit arealbehov som fylgjer: 
 

ESTIMERT AREALBEHOV BRA BTA 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar 723 939 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar – blå avd. 723 939 

Utbygging av 10 omsorgsbustdadar + base for heimeteneste – blå avd. 883 1147 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar 927 1204 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar – blå avd. 927 1204 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar + base for heimetenesta – blå avd. 1087 1412 

 
 
Dei ulike utbyggingsalternativa er estimert til ein utbyggingskostnad som fylgjer: 
 

ESTIMERT UTBYGGINGSKOSTNAD SUM 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar Kr. 23 481 250,- 

Utbygging av 10 omsorgsbustadar – blå avd. Kr. 23 481 250,- 

Utbygging av 10 omsorgsbustdadar + base for heimeteneste – blå avd. Kr. 28 681 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar Kr. 30 111 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar – blå avd. Kr. 30 111 250,- 

Utbygging av 16 omsorgsbustadar + base for heimetenesta – blå avd. Kr. 35 311 250,- 

 
Vidare framdrift 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging av eit frittståande prosjekt på anna 
kommunal grunn enn tomta ved blå avdeling, må utbyggingstomt avklarast før ein 
kan gå vidare med prosjektet.  
 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging i eit samarbeid med private, må prosjektet 
lysast ut på anbod. Vidare framdrift vil då vere avhengig av det private 
utbyggingsprosjektet. Ein vil ved anbod måtte stille strenge krav til framdrift, noko 
som kan medføre at antall tilbod vert redusert.  
 
Dersom kommunestyret vedtek utbygging ved blå avdeling, herunder også ei 
eventuell base for heimetenesta, vil administrasjonen utarbeide eit forprosjekt før 
anbodskonkurranse vert gjennomført. Dette for å sikre ei optimal utnytting av 
utbyggingstomta. Tomta har pt. ei litt utfordrande utforming og det kan difor verte 
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naudsynt å erverve grunn frå naboeigedomane. Naboane er informert om dette i 
eigne møter med eigedomsavdelinga.  
 
Av særleg omsyn til driftskonsekvensane for dei ulike utbyggingsalternativa, rår 
administrasjonen til at prosjektet vert bygd ut som eit tilbygg til Herøy 
omsorgssenter, blå avdeling. Sjølv om prosjektet må gjennom ei forprosjektfase og 
eventuelt grunnerverv, veg dei etterfylgjande driftsfordelane opp for dette.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Utbygging av omsorgsbustadar med heildøgns omsorgsfunksjon er eit viktig prosjekt 
for Herøy kommune. For det fyrste inneber ei realisering av prosjektet at diskusjonen 
kring Herøy omsorgssenter, gul avdeling, snart kan avsluttast. Vidare inneber ei slik 
utbygging at ein får supplert med eit manglande nivå i den såkalla omsorgstrappa. 
 
Prosjektet må sjåast i samanheng med dispensasjonssaka for Herøy 
omsorgssenter, gul avdeling og den tilsynssaka Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
har oppretta vedrørande dette bygget. Det er difor avgjerande viktig med stram 
framdrift i det vidare arbeidet slik at prosjektet kan ferdigstillast innan 31.12.2016.  
 
Pleie- og omsorgsavdelinga ser det som svært viktig å få samla dei døgnbaserte 
tenestene mest mulig. Personellressursen vert ei stadig større mangelvare, og mest 
mulig samdrift har betydning både for rekruttering, kvalitet og effektivitet. Det er også 
eit pre at ektefeller eller gamle kjende lettare kan besøke kvarande der det er 
gangavstand mellom bygga.  
 
Rådmannen vurderer på denne bakrunn ei frittståande utbygging som 
driftsøkonomisk uheldig då det inneber ei ytterlegare geografisk og organisatorisk 
oppdeling av eit allereie delt helse- og omsorgstilbod i kommunen. Rådmannen rår 
difor til at prosjektet vert gjennomført som eit tilbygg til Herøy omsorgssenter, blå 
avdeling.  
 
Rådmannen rår til at prosjektet dimensjonerast for 16 bueiningar då dette er 
driftsøkonomisk meir gunstig.  
 
Rådmannen rår til at prosjektet også vert utvida til å omfatte base for heimetenesta 
då Sjukeheimsvegen 5 b bør rivast. Dette er også driftsøkonomisk fornuftig for både 
eigedomsavdelinga og pleie- og omsorgsavdelinga.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Utbygging av omsorgsbustadar med heildøgns pleie- og omsorgstilbod gir 
bebuarane eit verdig og forsvarleg helsetilbod og dei tilsette ein forsvarleg og verdig 
arbeidsplass. Tryggleiken ved å vite at ein har kollegaer ein kan tilkalle i same bygg, 
er viktig for arbeidsmiljøet. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Utbygging ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, styrker beredskapen ved brann 
då fleire personalressursar er tilgjengeleg for evakuering av pasientar, særleg på 
natt.  
 
Utbygging som sjølvstendig prosjekt svekker beredskapen, då dei pasientar som i 
dag er innanfor sjukeheimsområdet vert flytta ut av eit driftsmiljø som ikkje lenger 
kan bistå ved brann.  
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Konsekvensar for drift: 
Ei utbygging ved Herøy omsorgssenter, blå avdeling, er driftsøkonomisk rasjonelt. 
Blå avdeling har 16 pasientar i eit skjerma tilbod med berre ei nattevakt. Det er 
vanskelig å rekruttere nattevakter, og ynskje om to personar på nattevakt er tema. 
Dette utløyser to stillingar med nattevaktstillegg. 
 
Gul avdeling har i dag ei nattevakt på 10 pasientar. Ved samlokalisering av desse 
avdelingane kan nattevaktene bistå kvarandre utan auke i bemanninga på natt på 
blå. I tillegg er det driftsfordelar knytt til kjøkkenteneste på sjukeheimen og 
samhandling med andre eksisterande aktørar på området. 
 
 
 
Fosnavåg, 20.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
 
 
 
 



























 

 
Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: RMY Arkivsaknr: 2014/871 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

95/14 Formannskapet 10.06.2014 
 
 
 
NY BRANNSTASJON I MYRVÅG - VAL AV UTBYGGINGSTOMT     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 

1. Formannskapet godkjenner gnr. 45 bnr. 110 som utbyggingstomt for ny 

brannstasjon i indre Herøy. 

 

2. Rådmannen bes gå i dialog med private interessentar til tomta for å finne 

andre eigna utbyggingsalternativ.  

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Eigedomsavdelinga, her 
Anlegg- og driftsavdelinga, her 
Herøy brannvern, her 
Servicetorget, her 
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Vedlegg: 
 
Uprenta vedlegg 

1. K-sak 168/13 
 
Prenta vedlegg 

1. Kartskisse 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka gjeld val av utbyggingstomt for ny brannstasjon i indre Herøy. 
 
Bakgrunn 
Kommunestyret løyvde i K-sak 168/13 kr. 500 000 til planlegging av ny brannstasjon 
i indre Herøy og ny brannstasjon/driftsbase i ytre Herøy.  
 
Herøy brannvern leigde tidlegare lokale hos Mesta i Dragsund. Etter at Mesta sa opp 
denne avtalen, har Herøy brannvern mellombels plassert sin tankbil i Fristadbygget.  
Samstundes har brannvernet signert kontrakt for kjøp av ny brannbil til indre Herøy. 
Denne skal etter planen leverast våren 2015. Det er ikkje plass til den nye bilen i den 
delen av Fristadbygget som vert nytta mellombels til brannstasjon i dag.  
 
Utbyggingsalternativ 
Funksjons- og arealanalyse for ny og permanent brannstasjon er under ferdigstilling 
og vert oversendt til politisk handsaming i løpet av hausten 2014. Det er p.t ikkje 
avklara kvar ny brannstasjon skal etablerast.  
 
Ny brannstasjon i Fristadbygget er vurdert, men administrasjonen vurderer ei slik 
løysing som ikkje tilfredsstillande. Det er ikkje utan vidare enkelt å etablere ein 
fullverdig og permanent brannstasjon i bygget, utan at dette går utover 
utnyttingspotensialet for bygget forøvrig på ein negativ måte. Ein ny og permanent 
brannstasjon i bygget kan difor legge uheldige begrensningar for eventuelle andre 
interessentar i tillegg til at eigarskapet til bygget kan endre seg dersom andre 
interessentar melder seg.  
 
Herøy brannvern og eigedomsavdelinga rår difor til at ein bygg ny permanent 
brannstasjon på alternativ grunneigedom i Myrvåg.  
 
Forslag til utbyggingstomt 
Herøy kommune selde i 2008 næringstomtene gnr. 45 bnr. 110 og bnr. 130 i Myrvåg 
til henholdsvis Elek Holding AS og Rolf Magnus Sundgodt. Tomtene er under 
tilbakeføring til Herøy kommune då kjøparane ikkje har realisert sine prosjekt innan 
byggefristen.  
 
Herøy brannvern legg til grunn at ny brannstasjon i indre Herøy vert plassert sentralt 
i høve eksisterande institusjonsbygg og i nær tilknyting til det offentlege vegnettet. 
Val av byggetomt må legge til rette for enkel tilkomst for personell og rask utrykking.  
Herøy brannvern og eigedomsavdelinga rår difor til at ny brannstasjon vert plassert 
på gnr. 45 bnr. 110. Eigedomen er sentralt plassert innanfor eksisterande vegnett, i 
kort avstand frå etablerte institusjonar, barnehagar, skular og helsebygg. Eigedomen 
er ca. 2 881 m2 stor og markert med skravur i kartskisse, sjå prenta vedlegg 1.  
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Naboeigedomen gnr. 45 bnr. 130 er markert med raud skravur i vedlagte kart og er 
ca. 3 800 m2 stor.  
 
Andre interessentar 
Frodes Bilverkstad AS har søkt Herøy kommune om å få kjøpe gnr. 45 bnr. 110 til 
næringsverksemd. Søkar har i førebels svar fått beskjed om at tomta er til vurdering 
som tomt for ny brannstasjon.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Ny brannstasjon i indre Herøy er viktig for brannberedskapen i Herøy. Dagens 
mellombelse lokale i Fristadbygget er ikkje tilfredsstillande og med ny bil på plass i 
2015 må også ny brannstasjon på plass.  
 
Ny brannstasjon bør plasserast sentralt i Myrvåg, med enkel tilkomst for 
brannvernets personell og rask uttrykning. Eigedomen gnr. 45 bnr. 110 vurderast 
som eigna for dette formål og rådmannen rår difor til at ein arbeidar vidare med 
prosjektet med utgangspunkt i denne tomta.  
 
Ein  privat næringsdrivande har meldt si interesse for ovannemnde eigedom. 
Rådmannen rår til at administrasjonen går i dialog med denne interessenten for å 
finne løysingar, t.d. som eit samarbeid om utbygging av gnr. 45 bnr. 110 og/eller gnr. 
45 bnr. 130.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen særskilde konsekvensar.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Val av utbyggingstomt er viktig for å sikre forsvarleg framdrift for ny brannstasjon.  
 
Konsekvensar for drift: 
 
 
 
 
Fosnavåg, 30.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
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Eigedomsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: RMY Arkivsaknr: 2014/754 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

96/14 Formannskapet 10.06.2014 
 
 
 
INNLEIGE AV LOKALE FOR MYRVÅG LEGESENTER FRÅ MYRVÅG 
HELSESENTER AS     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Formannskapet godkjenner innleige av lokale for Myrvåg legesenter, frå 
Myrvåg helsesenter AS i ei periode på 5 år, rekna frå dato for formannskapets 
handsaming av saka.  
 

2. Ordføraren får fullmakt til å signere endeleg avtale.  
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Eigedomsavdelinga, her 
Barn-, familie- og helseavdelinga, her 



Side 2 av 3  

 

 
 
Vedlegg: 
 
1 K-sak 31/12 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld innleige av lokale for Myrvåg legesenter AS frå Myrvåg helsesenter AS.  
 
Bakgrunn 
Kommunestyret vedtok i K-sak 31/12 å overta legesenteret i Myrvåg til kommunal 
drift, sjå vedlegg 1. 
 
Kommunestyret godkjente i same sak leigeavtale mellom Herøy kommune og den 
einskilde lege ved senteret. Avtalane inneber at legane skal betale ei årleg framleige 
til kommunen som dekkjer kommunens kostnadar til drift av legepraksisen.  
 
Dei kostnadar legane skal dekkje, omfattar mellom anna den kostnaden Herøy 
kommune har til innleige av lokale til legetenesta. Slik innleige er etablert, men aldri 
formalisert i eigen husleigeavtale.  
 
Husleigeavtale med Myrvåg helsesenter AS.  
Myrvåg helsesenter AS planleggjer å bygge ut legesenteret for å gi kontorplass til 
ytterlegare ein lege. I den samanheng ynskjer dei innleigeforholdet formalisert i 
eigen avtale. Grunna planane om utbygging, krev utleigar at leigeforholdet vert 
inngått for ei 10-års periode. Samstundes byggjer leigeavtalane mellom Herøy 
kommune og legane på eit løpande kontraktsforhold, med 6 månaders gjensidig 
oppseiingsfrist.  
 
Herøy kommune leiger allereie inn areal til Myrvåg helsestasjon, frå Myrvåg 
helsenter AS. Denne avtalen er frå 2002 og vart inngått for ei tidsperiode på 5 år, 
med muligheit for forlenging. Samstundes leiger Herøy kommune inn areal i same 
bygningskompleks til Myrvåg legevaktsentral. Denne avtalen er inngått med 
Myrvågsenteret og har ei avtaleperiode på 10 år.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen rår formannskapet til å godkjenne innleige av lokale for Myrvåg 
legesenter frå Myrvåg helsestasjon for ei periode på 5 år, rekna frå dato for 
formannskapets handsaming av saka.  
 
Rådmannen vil gå i forhandlingar med Myrvåg helsesentar AS om ein avtale som 
også omfattar eksisterande avtale for Myrvåg helsestasjon og ber om at ordføraren 
får fullmakt til å signere endeleg avtale.   
 
Formalisert avtale er ein føresetnad for utleigars planar for utbygging av 
helsesenteret.  
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Konsekvensar for folkehelse: 
Fortsatt drift av Myrvåg legesenter, helsestasjon og legevaktsentral gir tryggheit for 
god helsetilbod i heile kommunen. Ein avtale for 5 år av gangen gir tilstrekkeleg 
fleksibilitet for kommuna dersom endra helsestruktur skulle krevje dette.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
 
Konsekvensar for drift: 
Godkjenning av innleigekontrakt med Myrvåg helsesenter AS formaliserer gjeldande 
innleigeforhold og inneber i utgangspunktet ikkje nokon økonomiske konsekvensar 
for Herøy kommune. Dersom utbygging vert gjennomført, vil dette auke den årlege 
innleigekostnaden for kommunen, men denne vert dekka inn gjennom 
framleigeavtale med den einskilde lege.  
 
 
 
Fosnavåg, 23.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
 
 
 
 



               
                 Fellessekretariatet

Helseavdelinga her

Saksnr Arkiv Dykkar ref Avd /sakshandsamar Dato
2012/455 G21 FEL / HS 27.02.2012

K-SAK 31/12. KOMMUNAL DRIFT MYRVÅG LEGESENTER. 
LEIGEAVTALE MED LEGANE.

Vedlagt følgjer K-sak 31/12.
Kommunestyre handsama saka i møte 23.02.12 og gjorde slikt vedtak:

1. Kommunestyret godkjenner leigeavtalen mellom Herøy kommune og legane 
ved Myrvåg legesenter om kommunal overtaking av drifta ved legesenteret.

2. Kommunestyret opprettar 1,93 årsverk for hjelpepersonell og 0,27 årsverk for 
reinhaldar ved Myrvåg legesenter.

3. Herøy kommune kjøper inventar og utstyr til verditakst, jfr. Pkt. 6 b i 
leigeavtalen.
Kjøpet vert finansiert med låneopptak.

Hilde Bringsvor Skinnes
            e.f.

                                

Kopi:
Bjørn Chr. 
Christiansen

Myrvåg legesenter

Lina Kizaite Myrvåg legesenter 6080 GURSKØY
Karl Ytre-Hauge Myrvåg legesenter 6080 GURSKØY



HERØY KOMMUNE
Rådmannen

SAKSPROTOKOLL

-

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2012/455
  Arkiv: G21

                             

Utvalsaksnr Utval Møtedato

KOMMUNAL DRIFT MYRVÅG LEGESENTER. LEIGEAVTALE MED LEGANE.   

Tilråding:

1. Kommunestyret godkjenner leigeavtalen mellom Herøy kommune og legane 
ved Myrvåg legesenter om kommunal overtaking av drifta ved legesenteret.

2. Kommunestyret opprettar 1,93 årsverk for hjelpepersonell og 0,27 årsverk for 
reinhaldar ved Myrvåg legesenter.



Møtebehandling:

Takst vart delt ut i møte.

Rådmannen kom med slikt tillegg av eit punkt 3:
3. Herøy kommune kjøper inventar og utstyr til verditakst, jfr. Pkt. 6 b i leigeavtalen.     
    Kjøpet vert finansiert med låneopptak.

Rådmannen si tilråding med tillegg av punkt 3 vart samrøystes vedteken.

Tilråding i Formannskapet - 14.02.2012

1. Kommunestyret godkjenner leigeavtalen mellom Herøy kommune og legane 
ved Myrvåg legesenter om kommunal overtaking av drifta ved legesenteret.

2. Kommunestyret opprettar 1,93 årsverk for hjelpepersonell og 0,27 årsverk for 
reinhaldar ved Myrvåg legesenter.

3. Herøy kommune kjøper inventar og utstyr til verditakst, jfr. Pkt. 6 b i 
leigeavtalen.
Kjøpet vert finansiert med låneopptak.

Møtebehandling:

Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteken.

Vedtak i Kommunestyret - 23.02.2012

1. Kommunestyret godkjenner leigeavtalen mellom Herøy kommune og legane 
ved Myrvåg legesenter om kommunal overtaking av drifta ved legesenteret.

2. Kommunestyret opprettar 1,93 årsverk for hjelpepersonell og 0,27 årsverk for 
reinhaldar ved Myrvåg legesenter.

3. Herøy kommune kjøper inventar og utstyr til verditakst, jfr. Pkt. 6 b i 
leigeavtalen.
Kjøpet vert finansiert med låneopptak.



Særutskrift:

- Helseavdelinga
- Karl Ytre- Hauge, Myrvåg legesenter
- Bjørn Chr. Christiansen, Myrvåg legesenter
- Lina Kizaite, Myrvåg legesenter

Vedlegg:

- Brev frå Myrvåg legesenter datert 12.09.11
- Brev frå Myrvåg legesenter datert 10.11.11.
- Leigeavtale med lege Karl-Ytre Hauge

Uprenta vedlegg:

- Likelydane avtalar med Bjørn Chr. Christiansen og Lina Kizaite

Saksopplysningar:
Myrvåg legesenter har kome med førespurnad om kommunal drift av legesenteret i 
brev datert 12.09.11, jfr. vedlegg. 

Arne Markeseth Aasen, Bjørn Chr. Christiansen og Karl Ytre-Hauge har i fleire år vore 
fastlegar ved Myrvåg legesenter. Bjørn Chr. Christiansen har nyleg inngått 
delelisteavtale med Lina Kizaite.

010312 er sluttar Arne M. Aasen som fastlege i Herøy kommune. Det er avtalt at 
turnuslegen i Herøy (Brynjar S. Bye) skal gå inn som vikar ved Myrvåg legesenter frå 
200212 og eit halvt år med vidare opsjon på nye 6 mnd etter det. Han har ikkje 
fastlegeavtale med kommunen og må difor inngå leigeavtale som vikar med 
kommunen. 

Andreas Helvig har fått tilbod om fastlegestilling i Herøy kommune frå 010312, men 
svar ligg ikkje føre enno. Han må inngå tilsvarande avtale som er framforhandla for 
legane ved Myrvåg legesenter. Han er framleis i turnus og vil ikkje vere klar for 
arbeid her før 160213. Han vil søkje permisjon frå stillinga han no har fått tilbod om. 
Brynjar Bye vil difor vere vikar for han frå 0103 og framover (anten 6 eller 12 mnd). 

Rådmann og assisterande rådmann hadde møte med legane ved Myrvåg legesenter 
09.11.11. I møtet bad rådmannen om at førespurnaden vart konkretisert noko meir 
enn det som går fram av brevet datert 12.09.11. Slikt konkretisering ligg føre i brev 
datert 10.11.11, jfr. vedlegg.

På dette grunnlaget vart det laga eit notat til formannskapet, datert 11.11.11, som 
vart lagt fram for formannskapet i møte 06.12.11. Det vart gjort slik bokføring i 
møteboka:



«Notat til formannskapet datert 11.11.2011 – Førespurnad om kommunal drift 
Myrvåg legesenter. Rådmannen vart bedt om å inngå forhandlingar med legane om 
overtaking av drifta.»

Bakgrunnen for førespurnaden skal vere at det synest å vere vanskeleg å rekruttere 
legar til privat legepraksis i «utkant-Noreg». Unge legar skal, etter det som går fram 
av brevet datert 10.11.11., ikkje ha ynskje om å ha ansvar for drift av eit selskap 
«samtidig som en skal fungere som fastlege med ansvar både for pasientliste, 
kommunale arbeidsoppgaver og legevaktsamarbeid. Egen drift av selskap medfører 
mye ekstraarbeid som man må ta på toppen av alle andre arbeidsoppgaver.»

I brevet vert det understreka at ynsket om slik overtaking ikkje er av økonomiske 
omsyn. Det er ikkje meininga at kommunen skal ha ekstra utgifter i samband med 
sjølve drifta av legesenteret.

Dersom avtalen vert godkjend, vert det ført drøftingar om kommunal tilsetting av 
hjelpepersonell og reinhaldar.

Per dato ligg det ikkje føre takst for inventar og utstyr, men taksten er gjennomført 
og ein ventar på dokumentasjonen frå takstmannen.

Dersom takst ikkje ligg føre til møtebehandlinga, vil kjøp av inventar og utstyr verte 
lagt fram som eiga sak, jfr. pkt. 6 b) i framlegget til avtale. 

Vurdering og konklusjon:
Det har vore ført forhandlingar med legane ved Myrvåg legesenter. Rådmannen legg 
til grunn at framlegget til leigeavtale ivaretek interessene til legane og kommunen på 
ein balansert måte.

Rådmannen ber om at det oppretta 1,93 årsverk for hjelpepersonell og 0,27 årsverk 
for reinhaldar. Rådmannen vi gjennomføre tilsetjing i stillingsheimlane på grunnlag 
av drøftingar med dei tilsette ved Myrvåg legesenter.

Fosnavåg, 06.02.2012

Olaus-Jon KopperstadOlaus-Jon 
Kopperstad
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SØKNAD OM ETABLERING AV UTANDØRS LEIKEPLASS/TRENINGSPARK 
VED HAVILA STADION FOSNAVÅG     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Herøy kommune som grunneigar gir Bergsøy idrettslag – fotball –  
rett til å etablere utandørs leikeplass/treningspark ved Havila Stadion 
Fosnavåg på kommunens eigedom gnr. 29 bnr. 150 og bnr. 215.  
 

2. Ordføraren får fullmakt til å signere bruksrettsavtale for tiltaket.  
 

3. Ei eventuell gjennomføring av tiltaket må byggemeldast på vanleg måte.  
 
 
 
 

 

 

 
Særutskrift: 
Bergsøy idrettslag - fotball 
Eigedomsavdelinga, her 
Anlegg- og driftsavdelinga, her 
Kulturavdelinga, her 
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Vedlegg: 
 

1. Søknad om etablering av utandørs leikeplass/idrettspark ved Havila Stadion 
Fosnavåg 

2. Kartskisse 
3. E-post frå Bergsøy idrettslag  

 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld søknad om etablering av utandørs leikeplass/treningspark ved Havila 
Stadion Fosnavåg.  
 
Søknad 
Bergsøy idrettslag – fotball – søkjer Herøy kommune om å få etablere utandørs 
leikeplass/idrettspark ved Havila Stadion Fosnavåg, sjå vedlegg 1.  
 
Eigedomen 
Søkjar ynskjer å etablere tiltaket i tilknytning til dagens kunstgrasbaner, aust for 
Herøy kulturhus og Sunnmørsbadet Fosnavåg, sjå areal markert med skravur i 
vedlagte kart.  
 
Det omsøkte området ligg utanfor reguleringsgrensene til Herøy kulturhus og 
Sunnmørsbadet Fosnavåg AS og er regulert til idrettstadion saman med 
kunstgrasbanene forøvrig.  
 
Det omsøkte arealet er del av kommunens eigedom gnr. 29 bnr. 150 og bnr. 215 og 
er ca. 478 m2 stort.  
 
Alternativ bruk 
Det ligg ikkje føre nokon alternative kommunale planar for det omsøkte området. 
Arealet ligg også utanfor eit eventuelt framtidig utvidingssområde for 
Sunnmørsbadet Fosnavåg AS.  
 

* * * 
 
Administrasjonen har overfor søkar sagt at det ikkje er ynskjeleg å selje det omsøkte 
området. Gjennomføring av tiltaket er difor avhengig av ein bruksrettsavtale med 
kommunen, sjå såleis også e-post frå søkjar i vedlegg 3.    
 
 
Vurdering og konklusjon 
Rådmannen vurderer det omsøkte tiltaket som eit positivt tilskot til aktivitetstilbodet 
ved kultur- og idrettsområdet på Bergsøya og rår formannskapet til å godkjenne ein 
bruksrettsavtale for kommuna sin eigedom i området.  
 
Ein bruksrettsavtale inneber at kommunen stiller grunn til disposisjon, medan 
Bergsøy idrettslag som tiltakshavar har ansvaret for prosjektet både i byggefasen og 
driftsfasen. Detaljane kring dette må avklarast med søkjar. Rådmannen ber difor om 
at ordføraren får fullmakt til å signere endeleg bruksrettsavtale før tiltaket vert starta 
opp.  
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Idrettslagets forslag om ein bruksrett over 20 år vurderast som forsvarleg gitt at 
partane vert einige om ein avtale som sikrar begge partar fleksibilitet inn mot 
eventuell endra bruk av området.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Det omsøkte tiltaket supplerer det allereie eksisterande aktivitetstilbodet i området 
og gir dei minste borna eitt betre tilbod enn i dag. Dette er særs positivt for den 
samla bruken av området og utvidar målgruppa samla sett.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen særskilte konsekvensar.  
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen særskilte konsekvensar. 
 
 
 
Fosnavåg, 23.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
Sakshandsamar: Robert Myklebust 
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Robert Myklebust

Fra: Geir Johan Bakke <Geir.Johan.Bakke@havyard.com>

Sendt: 22. mai 2014 13:51

Til: Robert Myklebust

Kopi: tom@bergsoy.no; Eivind Berge (eb@a-f.no)

Emne: Leke- Treningspark

Vedlegg: Søknad leikeplass.pdf

Med referanse til hyggelig og konstruktivt møte. 

 

Her er mitt forslag til avtale og som du ser så har jeg skrevet en 20 års avtale, men dere Herøy Kommune kan kreve å 

bruke arealet til andre ting mot å flytte til et annet sted i samme område. Det kan bla være der som ballingen er 

siden den enten må oppgraderes/ vedlikeholdes eller så kan den fjernes og området brukes til f.eks basket. Den er 

lite eller ikke i bruk i dag, dette pga at vi har stor kapasitet der de kan spille på godt kunstgras på Havila Stadion/ 

KGB, samt at jeg vet at de som ønsker å spille i ball binge i stedet bruker den på Borga, større, ny og der er lys. 

 

Vi aksepterer at Herøy Kommune eier området og at Bergsøy IL-Fotball disponerer det til å bygge og vedlikeholde 

en leke- treningsplass. Vårt forslag er at vi har en 20 års bruksrett på området og etter den tid så kan Herøy 

Kommune si opp avtalen om rett til å bruke arealet med 1 års varsel. Argumentet vårt for å kreve flytting vil være 

at tiltaket er populært og ønskes videreført, samtidig så ønsker vi selvsagt å har et godt forhold til Herøy 

Kommune og vil støtte alle positive tiltak som blir gjort i dette området på en god måte. Vårt slagord er «å gjøre 

Herøy Kommune til et enda bedre sted å bo» slik også med dette og i fremtiden. 

 

Dersom Herøy Kommune sier opp avtalen før den 30 juni 2034 kan Bergsøy IL-Fotball kreve at Herøy Kommune 

skal flytte den til en ny plass i området mellom Kulturhuset og Havila Stadion og dekke alle kostander med dette. 

 

Dersom Herøy Kommune sier opp avtalen etter den 30 juni 2034 skal Bergsøy IL-Fotball bestemme om de ønsker 

å flytte utstyret på trenings- lekeplassen til et annet område, eller de kan be Herøy Kommune om å rydde 

området for kommunens regning. 

 

 

Best regards 

  

Geir Johan Bakke 
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UTKAST TIL UTBYGGINGSAVTALE MED VÅGSHOLMEN UTVIKLING AS - 
UTLEGGING TIL OFFENTLEG ETTERSYN     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Med heimel i §17-4 i Plan- og bygningslova vert utkast til utbyggingsavtale 

med Vågsholmen Utvikling AS lagt ut til offentleg ettersyn. 

2. Høyringsfristen vert sett til 30 dagar. 

 
 

 

 

 
 
Særutskrift: 

 Vågsholmen Utvikling AS, c/o Arthur Almestad, Vågsholmvegen, 6091 

Fosnavåg  

 Anlegg- og driftsavdelinga, her 

 Utviklingsavdelinga, her 
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Vedlegg: 

 Utkast til utbyggingsavtale inkl. vedlegg 
 
Bakgrunn: 
I samsvar med gjeldande retningsliner for utbyggingsavtalar har det vore gjennomført 
forhandlingar med utbyggar Vågsholmen Utvikling AS og utarbeidd utkast til 
utbyggingsavtale. Denne saka gjeld utlegging av utkast til utbyggingsavtale til offentleg 
ettersyn. 
 
Saksopplysningar: 
Reguleringsplan for Vågsholmen (planID 1515201002) vart vedteken i K-sak 23/10 den 
25.02.2012. Reguleringsendring  for Vågsholmen 1515201262 vart godkjent av 
kommunestyret i K-sak 97/13 den 29.08.2013.  
 
Kunngjering om oppstart av forhandlingar om utbyggingsavtale vart gjort februar 2012. 
Forhandlingar er no gjennomførte og utkast til utbyggingsavtale følgjer vedlagt. Etter §17-4 i 
Plan- og bygningslova skal utkast til utbyggingsavtale leggast ut til offentlig ettersyn med 30 
dagars frist for merknadar.  
 
Utkastet til utbyggingsavtale omfattar ma. offentlig infrastruktur som vegar, veglys, 
avlaupsleidningar, pumpestasjon, pumpeleidning og utsleppsleidningar i sjø som utbyggar 
skal opparbeide og som kommunen skal overta for framtidig drift og vedlikehald. 
Eigedomsretten til vegareala skal overdragast vederlagsfritt til kommunen.  
 
I samband med dei tekniske planane utbyggar har fått utarbeidd for Vågsholmen har 
Anleggs- og driftsavdelinga signalisert at ein ønskjer å knyte til spillvassavlaupet frå 
Nørvågen når dette vert utbygd. Dette inneber at spillvassanlegget vert noko meir 
omfattande enn det som er naudsynt for å dekke behova for avlaup for Vågsholmen. Ved 
tilknyting av kloakken frå Nørvågen kan det m.a. også vere naudsynt å oppdimensjonere 
den planlagde pumpestasjonen på Vågsholmen. Kommunen må vere førebudd på å dekke 
ekstrakostnadene i samband med desse tiltaka. Frå pumpestasjonen på Vågsholmen skal 
spillvatnet pumpast til Allmenningen. Her opparbeidar og kostar  kommunen naudsynte 
leidningar m.m. for å få spillvatnet frå Vågsholmen inn på leidningsanlegget som endar på 
reinseanlegget på Kleiva.  
 
I samsvar med gjeldande reguleringsplan for Vågsholmen omfattar ikkje utbygginga ny bru 

mellom Notaneset og Vågsholmen. I samband med godkjenning av revidert reguleringsplan 

for Vågsholmen vart det i saksutgreiinga til K-sak 97/13 skrive følgjande. Sitat:  

«Ein vil avslutningsvis peike på at brua mellom Notaneset og Vågsholmen ikkje er ein 

del av dette planforslaget, og at det ikkje ligg føre rekkjefølgjekrav om oppgradering 

av brua som følgje av dette planforslaget. Så langt ein kan sjå ligg det heller ikkje inne 

krav til oppgradering av brua i gjeldande (dagens) reguleringsplan for Vågsholmen.  

Momenta knytt til den aktuelle brua har tidlegare vore drøfta i samband med oppstart 

av planarbeid, og Formannskapet har vedteke at brua ikkje skal vere eit tema i denne 

reguleringsendringa. Rådmannen vurderer det slik at spørsmål kring brua er noko ein 

må kome attende til ved eit evt seinare høve, dersom dette blir eit aktuelt tema som 

følgje av utbygging i området.»   

Etter at utkastet til utbyggingsavtale har vore til offentleg ettersyn og justert i forhold til evnt. 
merknadar vil avtale bli lagt fram for ny handsaming og endeleg vedtak. 
 
Av vedlagt framdriftsplan til utbyggingsavtalen framgår det at utbygginga av tekniske anlegg 
er planlagt oppstarta januar 2015 og med ferdigstilling januar 2016. 
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Vurdering og konklusjon: 
Full utbygging av Vågsholmen vil medføre ei vesentleg trafikkauke. I gjeldande 
reguleringsplanar er brua til Vågsholmen innregulert med ei total breidde på 10m inkl. fortau. 
Eksisterande bru har ei breidde på vel 4m og er om lag 7m lang. Topp bru ligg om lag på 
kote 2,4. Planlagt veg på Vågsholmsida er planlagt heva om lag til kote 3. Ut frå den 
forventa trafikkauken og utfordringane i høve trafikktryggleiken bør brua og eksisterande veg 
frå Nørvågsida oppgraderast i samsvar med reguleringsplanen snarast råd. Rådmannen vil 
tilrå at tiltaket vert innarbeidd i økonomiplanen for perioden 2015-2018.     
 
Med bakgrunn i ovanståande saksutgreiing og vedlagt utkast til utbyggingsavtale inkludert 
vedlegg vil rådmannen tilrå at utkast til utbyggingsavtale vert lagt ut til offentlig ettersyn i 
samsvar med gjeldande regelverk.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Rådmannen ser positivt på utbygginga i eit folkehelseperspektiv. Utbygginga gir 
bustadtomter i eit attraktivt område i Fosnavåg og legg soleis til rette for nyetablering. Det er 
regulert inn friområde med tilkomst for ålmenta frå kommunal veg samt samt eit areal til 
leikeplass. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Infrastruktur er dimensjonert for beredskap. 
 
Konsekvensar for drift: 
Veg: Utbygginga gir om lag 140 m kommunal ny veg og det gir om lag 12.900 kroner i auka 
årlege driftsutgifter (tal frå 2012). I tillegg vert eksisterande veg oppgradert i ei lengde på 
om lag 150 m ved at den blir heva, utvida og får fortau. Skjønsmessig berekna må ein 
pårekne ei samla auke i driftsutgiftene på om lag 30.000 kroner.   
Avlaup: Utbygginga gir nye avlaupsleidningar og pumpestasjon som vil føre til auka 
driftsutgifter for avlaup. Det ligg pr. i dag ikkje føre gode tal for å talfeste dette. Dei auka 
driftsutgiftene vert dekt inn av innkravd avlaupsgebyr frå abonnentane og vil 
soleis ikkje påverke kommunen sitt driftsbudsjett. 
 
 
 

Fosnavåg, 28.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jon Rune Våge 
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 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
NY BARNEHAGE INDRE HERØY - FORPROSJEKT     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Arbeidsmiljøutvalet - 02.06.2014  

1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
2. Med bakgrunn i kostnadsoppsett vert det i tillegg til tidlegare løyving på 3,3 

mill. kroner løyvd 37.56 mill. kroner.  
3. Løyvinga vert finansiert ved låneopptak.  
4. Plan- og byggjenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter 

gjeldande prosedyre.  
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Plan-og byggenemnda kom med slik ny samrøystes  tilråding: 
 
1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
 
2. Plan- og byggenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande   
prosedyre, innanfor ei totalramme på kr 40,86 mill. 
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3. Prosjektet må fullfinansierast i budsjett 2015 
 

Tilråding i Plan og byggenemnd - 02.06.2014  

 
1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
 
2. Plan- og byggenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande   
prosedyre, innanfor ei totalramme på kr 40,86 mill. 
 
3. Prosjektet må fullfinansierast i budsjett 2015 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

5. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
6. Med bakgrunn i kostnadsoppsett vert det i tillegg til tidlegare løyving på 3,3 

mill. kroner løyvd 37.56 mill. kroner.  
7. Løyvinga vert finansiert ved låneopptak.  
8. Plan- og byggjenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter 

gjeldande prosedyre.  
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

 Eigedomsavdelinga 

 Barnehageavdelinga 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
 
1 Div. korrespondanse. Fageiningar og 

arkitekt mm. 
2 PBN-sak 11/13 av 29.05.2013 
3 Arkitektskisser (Siste revisjon) 
 
Bakgrunn: 
Saka gjeld godkjenning av forprosjekt, kostnadskalkyle og evt. andre rammer 
vedkomande bygging av ny barnehage i indre Herøy, Myrvåg. Barnehagen er 
planlagt med 5 avdelingar og 60 plassar for barn i aldersgruppa 0-3 år.    
 
Saksopplysningar: 
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Plan- og byggenemnda gjorde i PBN-sak 11/13 den 29.05.2013 følgjande vedtak. 
Sitat:  
«1. Plan- og byggenemda godkjenner funksjons- og arealanalysen for utviding av 
Myrsnipa barnehage. 
 
2. Plan- og byggenemda gir administrasjonen i oppdrag å få utarbeidd skisse og 
kostnadsrekning av prosjektet innafor ei maksimal ramme på 300.000 kroner.» Sitat 
slutt. 
 
I budsjettet for 2014 er det avsett 3 mill. kroner og i økonomiplanen for 2015 er det lagt inn 
32,8 mill. kroner til prosjektet. 
 

Arbeidet med skisseprosjektet starta opp hausten 2013. Barnehagen er planlagt 
oppført på den gamle skuletomta i Myrvåg. Skulebygget vart reve våren 2014 og 
kostnadar knytt til dette er belasta prosjektløyvingane. Området er regulert til 
føremålet.   
 
Skisse/forprosjekt: 
Arkitekt Kibsgaard-Petersen vart engasjert som arkitekt i høve utarbeiding av 
forprosjektet, og fyrste utkast låg føre 6.november 2013. Utkastet viste ein 5 – 
avdelings barnehage over eit plan, og var tilnærma i samsvar med utarbeidd 
funksjons- og arealanalyse. Etter innspel og kommentarar frå fageiningane 
(barnehage og eigedom) har utkastet vorte revidert. Revideringa har medført 
forholdsvis stor auke i areal i forhold til tidlegare godkjent funksjons- og 
arealanalyse. Auken i nettoareal er omlag 240m2. Bruttoarealet er 1847m2. 
Bakgrunnen for endringane og auke i areal framgår detaljert av vedlegg til saka. 
Arealavviket skuldast primært tilført gangareal samt enkelte utvida romfunksjonar 
som td; reinhaldsrom, lager og personaldel. Dette er endringar som er utført av 
arbeidsmiljømessige omsyn. 
      
Planløysingane syner no 5 individuelle/sjølvstending avdelingar, med likeverdige 
kvalitetar. Eine avdelinga er i tillegg tilrettelagt for born med nedsett funksjonsevne.  
 
Utanom arkitektbistand for utarbeiding av konsept, så er det ikkje rekvirert 
ytterlegare konsulentbistand. Ein er i samtaler med Norconsult for utarbeiding av 
kravsspesifikasjonar, og tilbod på dette arbeidet ligg føre. Endeleg bestilling blir 
avventa til prosjektet er realitetshandsama politisk.  
 
 
 
Økonomi:  
Kostnadsoppsett ekskl. mva. (Stipulerte kostnadar basert på siste revisjon): 
 

Byggjekostnad (Kalkyle av 16.05.14) 35.920.000,- 

Parkeringsplass  1. 000.000,-    

Demontering og remontering av ballbinge      400.000,- 

Laust inventar (møblering og utstyr)      900.000,- 

Leikeutstyr (inn- og utvendig)   1.300.000,- 

Reinhaldsutstyr      250.000,- 

IKT (utstyr utanom faste installasjonar)      300.000,- 

  

Prosjektramme/budsjett (ekskl. mva): 40.070.000,- 
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Kommentar: 

 Byggjekostnaden inkluderer reservepost og prosjektadministrasjon.  

 Kostnadar knytt til opparbeiding av parkeringsplass er basert på estimat frå 
maskinentreprenør. Øvrige postar er stipulerte.  

 IKT og reinhald er oppført med eigne postar. Dette som følgje av 
erfaringsmessig store og kostnadskrevjande utstyr. Innkjøp av inventar, 
utstyr, IKT mm lyt utførast av fageiningane i samråd med innkjøpsansvarleg i 
Herøy kommune.   

 
Budsjett og rekneskap (beløp ekskl. mva): 

Løyving 2013 (planleggingsmidlar):     300.000,- 

Løyving 2014:  3.000.000,- 

Løyvingar totalt:  3.300.000,- 

  

Forbruk:     790.000,-*) 

Restløyving pr dato:  2.510.000,- 
*) Inkl. riving av gamle Myrvåg skule.  

 
I økonomiplanen for 2015 er det for prosjektet avsett kr 32.8 mill.  
Realisering av prosjektet slik det no ligg føre, medfører soleis følgjande behov 
for oppfinansiering: 
Prosjektrammer – løyvingar pr dato:  kr 40.070.000 – 2.510.000 = kr 37.560.000,-  
(Dvs kr 4.760.000,- utover avsette midlar i økonomiplanen for 2015).  
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Behovet for utvida barnehagekapasitet i indre Herøy er stort, og aukande. Området 
er under utvikling, med nyetableringar og folkeauke. Nye byggjefelt er etablert og 
nye er under planlegging/regulering. Oppføring av ny barnehage vil mogleggjere 
endra barnehagestruktur i indre Herøy.  
 
Konseptet slik det no ligg føre er særs godt tilrettelagt for born, og det er teke gode 
arbeidsmiljømessige omsyn. Lokalisering og nærleik til Myrsnipa barnehage vil også 
medføre fleire positive effektar.  
 
Barnehagefagleg uttale: 
«Myrsnipa barnehage er ein kommunal barnehage, og rådmannen  tenkjer utvide 
denne med 5 nye småbarnsavdelingaravdelingar for å sikre full barnehagedekning 
også i framtida. Dei siste åra er det i dette området mangelen på barnehageplassar 
har vore størst. Barnehagen er sentralt plassert slik at innbyggarar som bur i ytre 
Herøy og arbeider i regionen og kan nytte denne barnehagen til sine born. I tillegg 
forventar ein etablering av nye bustader i området som  vil gi auka etterspurnad  av 
barnehageplassar. 
 
Kommunen er opptatt av å styre barnehageøkonomien betre ved å eige denne store 
barnehagen sjølv. Ein vil då kunne hauste stordriftfsfordelar  m.a ved samarbeid 
over avdelingsgrensene eks ved akutt sjukdom, innkjøp m.m. Kostnader i 
kommunale barnehagar har stor innverknad på kommunale kostnader til private 
barnehagar. 
 
Rådmannen har frå starten av planlegginga av denne barnehagen vore klar på at 
Leikanger barnehage skal bli ein del av denne nye Myrsnipa barnehage. Både for å 
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sikre gode lokalitetar og større fagmiljø for Leikanger barnehage,no og i framtida, 
men også for å frigjere areal til Leikanger skule som har eit stort behov for dette frå 
skuleåret 2015/16. 
 
Styrar og verneombod i både Leikanger og Myrsnipa barnehage er av denne grunn  
med i planlegging og møteverksemd vedkomande ny barnehage i Myrvåg». 
 
Ved realisering/godkjenning av framlagde rammer så vil ein kunne oppnå 
ferdigstilling i løpet av 2015.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Gode barnehagetilbod i moderne lokale med godt innemiljø og med gode uteområde 
som innbyr til fysisk aktivitet året rundt er folkehelsefremmande.   
 
Konsekvensar for beredskap: 
Barnehagen er planlagt og dimensjonert som småbarnbarnehage for ca 60 born i 
alderstrinnet 0-3 år. Konsekvensar ved t.d. brann er potensielt store, og i tillegg til 
lokalisering i forhold til kommunens brannberedskap. Ein tilrår difor at bygget blir 
utført fullsprinkla. Dette tiltaket vil samstundes forenkle brannteknisk prosjektering og 
utføring av byggverket.  
 
Konsekvensar for drift: 
Eigedomsavdelinga legg fram eige notat i høve driftskonsekvensar knytt til tiltaket.    
 
 
Fosnavåg, 08.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: John Normann Pettersen 
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 - 
 

Sakshandsamar: JNP Arkivsaknr: 2013/117 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

9/14 Plan og byggenemnd 02.06.2014 

100/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Kommunestyret 19.06.2014 
 
 
 
BASE EINEDALEN SKULE - ØKONOMISK AVSLUTNING.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken med slikt tillegg til punkt 1: 
 
«med eit mindreforbruk på kr 77 000,-« 

Tilråding i Plan og byggenemnd - 02.06.2014  

Økonomisk avslutning for prosjektet blir godkjent med eit mindreforbruk på 
Kr 77 000,-. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
1. Økonomisk avslutning for prosjektet blir godkjent. 
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Særutskrift: 

 Økonomiavdelinga 

 Eigedomsavdelinga 
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Vedlegg: 

 Budsjettkontroll 
 
Saksopplysningar: 
Det vart i budsjettet for 2009 avsett 2,5 mill. kroner til oppføring av base i tilknyting til SFO-
avdelinga hjå Einedalen skule.  
 
Tiltaket vart påstarta i mai 2013, og var i store trekk ferdigstilt til skulestart i august 2013. 
Tilbygget er beståande av 2 brukarrom, toalett, entré/gang og lager. Totalt ca 80 m2 BRA 
(bruksareal).  
 
Følgjande føretak var involverte i prosjektet: 
 

 Vebjørn Strømsnes AS  (Hovudbedrift) 

 Aurvoll og Furesund  (Grunnarbeider) 

 Ståle Berge VVS AS  (VVS) 

 Tussa Installasjon AS (Elektro) 

 Egset Ventilasjon AS (Ventilasjon) 
 
 
Rekneskap ved økonomisk avslutning: 

Løyving i 2012 budsjettet: 2.500.000,- 

Forbruk ved avslutning: 2.423.000,- *( 

Mindreforbruk: 77.000,- 

  

*(Forbruket avvik noko i forhold til budsjettkontrollen, pga  øk. belastning etter oversending 
frå økonomiavd.)  
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Basen vart oppført i tilknyting til SFO-avdelinga på Einedalen skule, og med særs kort 
byggjetid. Involverte føretak har synt velvilje og god innsats med arbeidde også gjennom 
fellesferien. Tiltaket var i store trekk ferdigstilt for bruk ved nytt skuleår 2013. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Betre tilrettelagt og dimensjonert for elevar med nedsett funksjonsevne.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Tilbygget er godt tilrettelagt for planlagt bruk, og med vidareføring av tekniske installasjonar 
og varslingsanlegg som øvrig bygningsmasse. Ein vurderar det elles slik at utførte tiltak vil 
forbetre situasjonen i beredskapssamanheng.  
 
Konsekvensar for drift: 
Noko konsekvensar knytt til drift og vedlikehald som følgje av auka bygningsmasse.  
 
 
Fosnavåg, 07.04.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: John Normann Pettersen 



 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: JRV Arkivsaknr: 2014/867 
    Arkiv: L81 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

101/14 Formannskapet 10.06.2014 
 
 
INFRASTRUKTUR BUSTADFELT - PRIORITERT BRUK AV LØYVDE MIDLAR     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Administrasjonen får i oppdrag å gå i forhandlingar med eigarane av følgjande 

regulerte område med sikte på grunnerverv:  

 Leine 2 – etappe 1. Eit areal på om lag 15 daa i fortsettinga av Leine 1. Dette 
vil gi om lag 12 nye tomter. 

 Runde. Eit areal på vel 6 daa inntil tidlegare regulert felt som kan gi seks nye 
tomter. 

 Trolldalen 2. Om lag 45 daa som vil gi om lag 25 nye tomter. 
  

2. Administrasjonen får i oppdrag i samarbeid med Herøy Vasslag SA å utgreie og 

kostnadsrekne alternativ for tilfredsstillande vassforsyning inkludert branndekning til 

bustadfeltet Bø-Arhaug. 

3. Økonomisk ramme for gjennomføring av punkt 1 og 2 ovanfor vert sett til  løyvinga på 

totalt 6,65 mill. kroner til infrastruktur bustadfelt.  

 
 
 
Særutskrift: 

 Utviklingsavdelinga, her 

 Eigedomsavdelinga, her 

 Anleggs- og driftsavdelinga, her 

 Økonomiavdelinga, her 



Side 2 av 3  

 

Vedlegg 
1. Oversikt over tomtereserve i kommunale bustadfelt 

2. Kart over aktuelle område for grunnerverv 

 
Bakgrunn 
I 2014-budsjettet er det totalt løyvd 6,65 mill. kroner til infrastruktur bustadfelt. Av dette er 
2,65 mill. kroner overførte midlar frå tidlegare år medan 4 mill. kroner er 2014-løyving. 
Denne saka gjeld forslag til bruk av desse midlane.   
 
 
Saksopplysningar 
Viser til vedlagt oversikt over tomtereserve i kommunale bustadfelt. I nokre av bustadfelta er 
infrastuktur berre delvis opparbeidd og for desse er det oppsett stipulert kostnad med 
resterande opparbeiding. Det er også oppsett stipulert kostnad for nye felt eller delar av felt 
der det ikkje er opparbeidd noko infrastruktur. Kostnadene omfattar ikkje grunnerverv. 
Tabellen viser vidare status på grunnerverv, ledige/reserverte tomter og antal nye tomter 
ved full utbygging av felt/delfelt. Bustadfeltet Bø-Arhaug som vart regulert på 80-talet har 
ikkje vorte opparbeidd. Dette m.a. med bakgrunn i at det ikkje er etablert tilfredsstillande 
vassforsyning og avlaups-/kloakkanlegg.   
 
Midlane til infrastruktur bustadfelt i 2014 er løyvde utan at det er sett opp noko prioritering. 
Etterspurnaden etter tomter er størst i dei mest sentrale områda i kommunen. Dvs. Bersøya 
inkludert Kvalsund og Leinane og Dragsund/Myrvågområdet. På Bergsøya og Kvalsund har 
ikkje kommunen ledige tomter. Fleire utbyggarar har regulerte tomteområde på Bergsøya, 
men dei har av ulike årsaker hatt vanskar med å kome i gang med opparbeiding av 
infrastruktur. På Kvalsund tilbyr privat utbyggar tomter. På Leinane har kommunen ei tomt 
ledig til konsentrert busetnad og 1 tomt er reservert(mogleg erstatningstomt). Her er det ikkje 
nokon private utbyggarar som tilbyr tomter. I Dragsund er 3 tomter ledige og 2 reserverte. I 
Dragsund har imidlertid fleire private utbyggarar ledige tomter og Tovågen bustadfelt er 
under opparbeiding i privat regi.  
 
Administrasjonen la ut artikkel på kommunen si heimeside for å prøve å finne ut kva 
interesse det var for den delen av feltet som ikkje er opparbeidd i Feirelia. Berre to 
interessentar melde seg. I Feirelia bustadfelt er det fem ledige tomter i den opparbeidde 
delen av bustadfeltet. 
 
Anleggs- og driftsavdelinga har, med bakgrunn i tilgjengeleg kapasitet, så mange tidlegare 
prioriterte anleggsprosjekt under arbeid og i startfasen for fysisk gjennomføring at ein ikkje 
kan rekne med at ytterlegare prosjekt kan kome til utføring i år. Ei ny stilling for 
anleggsprosjektleiar vil bli utlyst med det første, men ein kan ikkje rekne med at dette 
medfører vesentleg kapasitetsauke inneverande år.  
 
Vedlagt oversikt over tomtereserven syner at det er ledige tomter i fleire av bustadfelta. I 
andre felt/område er det ikkje kommunale tomter igjen, og ikkje tilbod om tomter frå private 
utbyggarar.          
 
Gjennomført grunnerverv er ein vesentleg føresetnad for å setje i gong opparbeiding av 
infrastruktur. Som det framgår av vedlagt oversikt over tomtereserven i kommunale 
bustadfelt er der fleire felt der grunnerverv ikkje er gjennomført eller berre delvis 
gjennomført. Det er såleis behov for at grunnerverv vert gjort slik at dette ikkje vert eit 
problem når det er klart for opparbeiding av felta.    
 
 
Vurderingar 
Ein vurderer at kommunale tomtefelt først og fremst bør tilbydast i område der det er lite 
tilbod av tomter frå private utbyggarar. Sal av kommunale tomter bør ikkje kome i for sterk 
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konkurranse med private utbyggarar. Dei fleste større kommunale bustadfelta har vorte 
utbygde etappevis. Av økonomiske omsyn bør det meste av tomtene innafor utbygde 
etappar seljast før vidare utbygging. Ved etappevis utbygging av bustadfelta kan nye tomter 
gjerast byggeklare relativt fort når behovet er der. 
 
Ved evt. grunnerverv vil ein tilrå at kjøp i Leine 2, Runde og Trolldalen 2. Sjå vedlagt 
kartutsnitt.    
 
Manglande framføring av tilfredsstillande vassforsyning med branndekning har ført til at 
bustadeltet Bø-Arhaug ikkje har vorte utbygd. Alternativet ein har sett føre seg til no har vore 
forlenging av vassleidning frå Frøystad/Torvik-området. Kostnaden med dette er imidlertid 
så stor at ein ikkje har vurdert alternativet som forsvarleg. Det bør no utgreiast om det finst 
andre alternativ som kan gi tilfredsstillande vassforsyning med branndekning til bustadfeltet 
Bø-Arhaug innafor forsvarlege økonomiske rammer.  
 
Med bakgrunn i saksutgreiinga ovanfor, vedlagt «Oversikt over tomtereserve i kommunale 
bustadfelt» og etter ei samla vurdering vil rådmannen tilrå følgjande vedtak: 
 

1. Administrasjonen får i oppdrag å gå i forhandlingar med eigarane av følgjande 

regulerte område med sikte på grunnerverv:  

 Leine 2 – etappe 1. Eit areal på om lag 15 daa i fortsettinga av Leine 1. Dette 

vil gi om lag 12 nye tomter. 

 Runde. Eit areal på vel 6 daa inntil tidlegare regulert felt som kan gi seks 

nye tomter. 

 Trolldalen 2. Om lag 45 daa som vil gi om lag 25 nye tomter.  

2. Administrasjonen får i oppdrag i samarbeid med Herøy Vasslag SA å utgreie 

og kostnadsrekne evt. alternativ for tilfredsstillande vassforsyning inkludert 

branndekning til bustadfeltet Bø-Arhaug. 

3. Økonomisk ramme for gjennomføring av punkt 1 og 2 ovanfor vert sett til  

løyvinga på totalt 6,65 mill. kroner til infrastruktur bustadfelt.  

 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen 
 
Konsekvensar for drift: 
Ingen 
 
 
 
Fosnavåg, 27.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
 
Sakshandsamar: Jon Rune Våge 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

18/14 Komite for Helse og omsorg 15.05.2014 

102/14 Formannskapet 10.06.2014 

 Valnemnd  
 
 
 
KOMMUNEDELPLAN FOR BUSTADSOSIALT ARBEID - STADFESTING AV 
PLANPROGRAM     
 

Møtebehandling: 

Eigedomsleiar Robert Myklebust og bustadkonsulent Gry Dragsund Vike orienterte i 
saka. 
 
Maritim og teknisk komite ønskjer at kommunedelplan for bustadsosialt arbeid vert 
teke  opp til drøfting på møtet i juni. 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i Komite for Helse og omsorg - 15.05.2014  

1. Formannskapet fastset i medhald av plan- og bygningslova § 11-13 
planprogram for kommunedelplan for Herøy - bustadsosialt arbeid – 2015 til 
2019.  
 

2. Formannskapet ber valnemnda om å velje to representantar frå helse- og 
omsorgskomiteen til å site arbeidsgruppa for planarbeidet.  

 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 



Side 2 av 5  

 

3. Formannskapet fastset i medhald av plan- og bygningslova § 11-13 
planprogram for kommunedelplan for Herøy - bustadsosialt arbeid – 2015 til 
2019.  
 

4. Formannskapet ber valnemnda om å velje to representantar frå helse- og 
omsorgskomiteen til å site arbeidsgruppa for planarbeidet.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Rådmannens leiargruppe 
Helse- og omsorgskomiteen 
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Vedlegg: 
 

1. Kommunedelplan for Herøy - bustadsosialt arbeid – 2015 til 2019 -  
planprogram 

 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld stadfesting av planprogram for kommunedelplan for bustadsosialt arbeid.  
 
Bakgrunn 
Kommunestyret godkjende i K-sak 148/09 bustadsosial handlingsplan for Herøy 
kommune. Planen skal no reviderast. 
 
Utarbeiding av planprogram 
Det vart varsla oppstart av arbeidet med revidering av kommunedelplanen  i   
K-sak 54/13.  
 
Høyring 
Planprogrammet låg til høyring i perioden 03.05.13-14.06.13. I høyringsperioda kom 
det inn ein merknad frå Fylkesmannen i Møre og Romsdal. 
 

Fråsegn frå Fylkesmannen 07.06.13 
Vi gjer merksam på at kommunen har eit særskilt ansvar for å sikre aktiv 
medverknad frå born, ungdom og unge vaksne, samt andre grupper som 
treng spesiell tilrettelegging… Det bør vurderast om representant frå desse 
gruppene bør inviterast med i styringsgruppa og/eller arbeidsgruppa. 

 
Viktig at butilboda ikkje berre rettar seg mot dagens brukargrupper, men blir 
utforma på ein så universelt utforma måte som mogeleg, slik at dei kan 
brukast av alle, etter kvart som brukargruppene endrar seg over år. 

 
Vurdering av fråsegner 
Ved utarbeiding av planen vil interessegrupper knytta til born, ungdom, unge vaksne 
og andre grupper med særskilt tilretteleggingsbehov inviterast til opne møte i tillegg 
til at administrasjonen vil invitere seg sjølv til eventuelle særmøte med desse 
gruppene. Vidare vil ein presentere planens innhald for desse gruppene ved 
utlegging til offentleg ettersyn.  
 
Tekniske krav, herunder til universell utforming, vurderast i det konkrete 
byggeprosjekt. Generelt har kommunestyret i K-sak 162/12 strategi for investering, 
drift og vedlikehald av kommunale bygg vedteke fylgjande målsetting for 
investeringsprosjekt: 

 
Beslutning om iverksetjing av investeringsprosjekt skal tilstrebe redusert 
vedlikehaldsbehov, optimalisert energibruk, auka brukarfunksjonalitet og auka 
omstillingsfleksibilitet. 

 
Krava til universell utforming er sentrale i vurderinga av brukarfunksjonalitet og 
omstillingsfleksibilitet.  
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Endra ansvar for planen  
Ansvaret for planen låg tidlegare til NAV Herøy. Når eigedomsavdelinga fekk 
overført stillinga som bustadkonsulent til sin organisasjon tok avdelinga også over 
ansvaret for planarbeidet.  
 
Andre endringar etter offentleg ettersyn 
På bakgrunn av endra organisatorisk ansvar for planen, har eigedomsavdelinga 
vurdert utkastet til planprogram på nytt  og tilrår fylgjande endringar i gjeldande 
utkast til planprogram: 
 
 Navn  

Planen har endra namn, frå bustadsosial handlingsplan til kommunedelplan 
for Herøy - bustadsosialt arbeid – 2015 til 2019.  

 
 Sråk og disposisjon 

Planprogrammet er endra på mindre punkt, disposisjonsmessig og språkleg.  
 
 Organisering 

Helse- og omsorgskomiteen vert styringsgruppe for planarbeidet og skal 
handsame planen i dei sentrale utgreiingsfasene. Kommunestyret skal fortsatt 
slutthandsame/eigengodkjenne planen.   
 
Ein tilrår at det vert oppretta ei arbeidsgruppe beståande av to representantar 
frå helse- og omsorgskomiteen og fire representantar frå henholdsvis barn- 
familie- og helseavdelinga, NAV Herøy, pleie- og omsorgsavdelinga, bu- og 
habiliteringsavdelinga og eigedomsavdelinga.  
 
Rådmannens leiargruppe vert referansegruppe og skal konsulterast i dei 
sentrale utgreiingsfasene og ved slutthandsaming av planen.  

 
 Framdrift 

Framdriftsplanen er revidert og inneber at kommunedelplan for bustadsosialt 
arbeid vert fremma til slutthandsaming våren 2015, truleg i mai eller juni. Det 
er ikkje tilrådeleg å tvinge fram ein plan tidlegare enn dette, dersom 
målsettinga er å få etablert ein kvalitativ plan, forankra administrativt, politisk 
og blant interessegruppene.  

 
* * * 

 
Ovannemnde endringar av framdriftsplan er naudsynte. Endringa av organiseringa 
av planarbeidet er vurdert som naudsynt for å sikre ei best mogleg forankring av 
planen politisk og administrativt.  
 
Endringsforslaga har vore drøfta med rådmannens leiargruppe, noverande 
arbeidsgruppe og noverande styringsgruppe.  
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen rår til at formannskapet fastset i medhald av plan- og bygningslova 
§ 11-13 planprogram for Kommunedelplan for Herøy – Bustadsosial handlingsplan 
2015 til 2019. Vidare må valnemnda velje to representantar frå helse- og 
omsorgskomiteen til arbeidsgruppa for planarbeidet.  
 



Side 5 av 5  

 

Arbeidet med revidering av bustadsosial handlingsplan stoppa opp sommaren 2013 
grunna sjukefråvær. Arbeidet startar no opp igjen i regi av eigedomsavdelinga.  
Framdriftsplanen inneber at planen vert fremma til slutthandsaming i juni 2015, 
tidsnok til at planen vert ein premissleverandør i arbeidet med budsjett 2016.  
 
Eigedomsavdelinga rår til at planprogrammet vert endra noko. Rådmannen vurderer 
det ikkje som naudsynt med ny høyring av planprogrammet med desse endringane 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Planprogrammet sett rammene for arbeidet med kommunedelplanen, som kan ha 
direkte konsekvensar for folkehelsa.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Planprogrammet sett rammene for arbeidet med kommunedelplanen, som kan ha 
direkte konsekvensar for beredskapen.  
 
Konsekvensar for drift: 
Planprogrammet sett rammene for arbeidet med kommunedelplanen, som kan ha 
direkte konsekvensar for drift.  
 
 
 
Fosnavåg, 30.04.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Robert Myklebust 
Rådmann Eigedomsleiar 
 
 
Sakshandsamar: Gry Dragsund-Vike 
 
 
 
 



 

 

 

KOMMUNEDELPLAN FOR HERØY 

BUSTADSOSIALT ARBEID 

2015 - 2019 

 

 

PLANPROGRAM 
SIST REVIDERT 30.4.2014 

 

 

 



1 INNLEIING 

Bustadsosial handlingsplan er ein kommunedelplan vedteken i K-sak 148/09. Planen 
skal no rulleras under ny tittel:  

Kommunedelplan for Herøy - bustadsosialt arbeid – 2015 til 2019 

Det er eigedomsavdelinga som eig planen etter at stillinga som bustadkonsulent vart 
overført frå NAV Herøy saman med ansvaret for startlån og tilskot til tilpasning og 
utbetring. Saman med kommunale utleigebustadar råd avdelinga såleis over sentrale 
kommunale bustadsosiale virkemiddel. 
 
 
2 FØREMÅL MED PLANEN 
 
Føremålet med planen er å utvikle ein politisk bindande plan for det bustadsosiale 
arbeidet i perioden 2015 – 2019. Med utgangspunkt i NOU 2011:15 «Rom for alle» 
kan ein seie at planen skal: 

- sikre ein overordna strategi og målsetjing for bustadsosialt arbeid 
- sikre ein handlingsplan i tråd med målsetjingane 
- forankre og sikre eigarskap til planen politisk og administrativt 

Planen skal såleis sikre føreseielege rammer for det bustadsosiale arbeidet samt 
sikre planen legitimitet og forankring politisk, administrativt og økonomisk.  
 
 
3 RAMMER OG RETNINGSLINER FOR ARBEIDET  
 
NOU 2011:15 «Rom for alle» omtalar det å ha ein stad å bu som ein føresetnad for 
helse, utdanning, arbeid og samfunnsdeltaking.  
 
Lovvverket omtalar kommunens arbeid med bustadar slik: 

Lov om sosiale tenester i NAV § 15: Boliger til vanskeligstilte 
 Kommunen i arbeids- og velferdsforvaltningen skal medvirke til å skaffe 
boliger til vanskeligstilte personer som ikkje selv kan ivareta sine interesser på 
boligmarkedet.  

Lov om kommunale helse- og omsorgstenester § 3-7: Boliger til vanskeligstilte 
Kommunen skal medvirke til å skaffe boliger til personer som ikke selv kan 
ivareta sine interesser på boligmarkedet, herunder boliger med særlig 
tilpasning og med hjelpe- og vernetiltak for dem som trenger det på grunn av 
alder, funksjonshemming eller av andre årsaker.  

 



Å skaffe gode butilbod til dei som har krav på det etter lova, er utfordrande. Nytt 
lovverk, nye kommunale oppgåver og vekst og endring i befolkningssamansetning, 
gjer behovet for langsiktig planlegging endå større i åra framover.  
 
Herøy kommune har valt å inkludere alle målgrupper i arbeidet med kommunedelplan 
for bustadsosialt arbeid. Det er viktig å samordne framskaffing av bustadar på tvers 
av målgrupper og tenesteområde, styrke kompetansen om økonomiske og 
organisatoriske verkemiddel og samordne organisasjonens arbeid og virkemiddel 
opp mot vedtekne målsetjingar. 
 
Den bustadsosiale handlingsplanen har status som kommunedelplan og arbeidet 
med revidering vil fylgje plan- og bygningslova sine krav til prosess, jf. § 11-4. 
Arbeidet med planen vert forankra i kommunen sitt overordna plansystem. Det er 
spesielt viktig og sjå planarbeidet i samanheng med: 

- Planstrategi for Herøy kommune. 
- Budsjett og økonomiplan for Herøy kommune.  
- Kommuneplanen sin samfunnsdel. 
- Kommuneplanen sin arealdel.  
- Kommunedelplan for helse- og omsorg. 
- Alkoholpolitisk plan. 
- Rusmiddelpolitisk  handlingsplan. 
- Strategi for investering, drift og vedlikehald av kommunale bygg. 

 
 

4 ORGANISERING AV ARBEIDET 
 
Helse- og omsorgskomiteen skal vere styringsgruppe for utarbeiding av planen. 
Forslag til plan skal handsamast av komiteen før endeleg handsaming i formannskap 
og kommunestyre. 
 
Ei arbeidsgruppe beståande av to representantar frå helse- og omsorgskomiteen 
samt representantar for pleie- og omsorgsavdelinga, bu- og habiliteringsavdelinga, 
barn-, familie- og helseavdelinga, NAV Herøy og eigedomsavdelinga er ansvarleg for 
utarbeiding av planen. Eigedomsavdelinga sin bustadkonsulent er sekretær for 
arbeidsgruppa.  
 
Rådmannens leiargruppe er referansegruppe for planen og skal konsulterast når 
tematikken tilseier det.  
 
 
 
 
 



5 FRAMDRIFTSPLAN 

Framdriftsplanen legg opp til politisk handsaming av planen i løpet av våren 2015. 
Framdriftsplanen syner kun planarbeidets faser, etter at eigedomsavdelinga overtok 
ansvaret for planen.  
 

DELFASE 
2014 2015 

Mai Juni Juli Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Jan. Feb. Mars April Mai Juni 

Intern kartlegging               

Stadfesting av planprogram               

Utarbeiding av plan               

Offentleg høyring               

Bearbeiding av merknadar               

Slutthandsaming Helse- og 
omsorgskomiteen 

              

Slutthandsaming 
Formannskapet               

Slutthandsaming 
Kommunestyret               

 
  
6 MEDVERKNAD 

Planprogrammet er utarbeida av ei tverrfagleg arbeidsgruppe og revidert av 
eigedomsavdelinga etter offentleg høyring og etter drøfting med rådmannens 
leiargruppe, tidlegare styringsgruppe og tidlegare arbeidsgruppe.  
 
I sjølve utarbeidinga av planen vil ein sikre seg medverknad særleg frå fylgjande 
partar: 
- Eldrerådet 
- Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
- Ungdomsrådet 
- Barn og unge sin representant 
- Bulystprosjektet 

Det vert lagt opp til ope møte i juni månad for å sikre innspel frå interessegruppene. I 
tillegg vil ein stille på møte med dei ulike interessegruppene dersom desse ynskjer 
det. Vidare vil utkast til plan bli presentert i ope møte ved utlegging til offentleg 
ettersyn.  
 

 
7 UTGREIINGAR 

Styringsgruppa legg i mandatet bestilling på status for tiltak i eksisterande plan, 
samt nærare utgreiingar på følgjande punkt: 



- Arbeidsgruppa skal finne ut av kva hovudutfordringar kommuna står overfor i 
dag på det bustadsosiale feltet 

- Arbeidsgruppa skal greie ut kva nye bustadsosiale oppgåver kommuna er 
tildelt som fylgje av samhandlingsreforma 

- Arbeidsgruppa skal kartlegge eksisterande bustadmasse og synleggjere 
moglegheiter for omdisponering for mest mogleg formålstenleg bruk.  

- Arbeidsgruppa skal kome med forslag til strategi for utbygging av butilbod 
basert på målgruppe. Denne strategien må sjåast i lys av personalressursar 
og nærleik til anna tenesteytar. 

- Arbeidsgruppa skal greie ut korleis Husbankens verkemiddel kan nyttast for å 
fremje måloppnåing knytt til utbygging av dagtilbod.  

-  Arbeidsgruppa skal vurdere ulike interkommunale løysingar for utvikling av 
dagtilbod for små brukargrupper, der ein vil tene på større faglege miljø.  
 

Utgreiingane er grunnlag for nye tiltak i kommunedelplanens handlingsplan. Planen 
skal innehalde eit eige punkt om roller, eigarskap og oppfølging av tiltak i 
planperioda. 

Behov for andre utgreiingar kan dukke opp i planprosessen. Ein må vurdere i kvart 
einskilde tilfelle om desse behova skal gjennomførast i sjølve planprosessen eller 
leggast inn som utgreiingstiltak i kommunedelplanens handlingsplan.   

 

8 ANDRE AKTUELLE PROBLEMSTILLINGAR  

Med omsyn til brukarmedverknad er det særskilt viktig å få identifisert og brakt 
på bana relevante grupper for medverknad på områder som høyrer inn under 
NAV. Her må ein vurdere bruk av representantar som har fagkompetanse og 
kjennskap til gruppene i eigen kommune. Desse kan seie noko om utfordringar, 
behov og moglege løysingar. 
 
Kartlegginga og analysen av behov kjem i denne rulleringa av planen etter at 
siste høyringsrunde på kommunens arealplan er gjennomført. Dette gjer at 
behova som vert identifiserte kjem etter at disponeringa av kommunens 
arealressursar er fordelte.  
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LØYVING AV MIDLAR TIL FORSTERKNING AV GRUNN I PARKEN I FOSNAVÅG     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Det vert gitt ei løyving på 140.000,- kr. til forsterkning av grunn i parken. 
2. Finansiering med bruk av ubundne kapitalfond bustad/sentrumstiltak. 

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Fosnavåg Rock v/Frank-Levi Kvalsund 
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Vedlegg: 
1.  Søknad frå Fosnavåg Rock  
2.  Planskisse forsterkning i parken 
3.  Kostnadsoverslag forsterkning i parken 
 
 
 
Bakgrunn: 
Fosnavåg Rock søkjer om bruk av parken i Fosnavåg til konsertarrangement. Sjå 
vedlagt søknad. 
 
Saksopplysningar: 
Ytre allmenningskai, som tidlegare har vorte nytta som konsertarena i sentrum, kan 
ikkje lenger nyttast til dette formålet. Fosnavåg sentrum manglar difor ein egna stad 
for utomhus arrangement. Ved å forsterke grunnen i parken, opnar ein for at parken 
kan nyttast som arena for dei arrangementa ein har i Fosnavåg. Ein ser difor på 
dette som ei investering, då parken kan nyttast framover til mellom anna Maritime 
sommardagar, Makrellfestivalen og andre arrangement i Fosnavåg. 
 
Parken i Fosnavåg ligg på ei gamal søppelfylling, og grunnforholda der gjer at det er 
blautt. Det er ingen muligheit for å belaste grunnen med store lastar, som til dømes 
ei scene. For at parken skal kunne nyttast til arrangement som for eksempel 
konsertar, krev det ei forsterkning av delar av grunnen. 
 
Som det går fram av søknaden til Fosnavåg Rock, vil dei nytte ein del av 
parkeringsarealet i parken til oppsetting av den store scena. Dette inneber fjerning 
av trær og nedbygging av tidlegare opparbeidd fint parkareal. Dette vil vi helst 
unngå, då området rundt parkeringsplassen og parken er eit pent grøntareal som er 
godt ivaretatt.    
 
Ei løysing som inneber at trea får stå, er at den store scena vert flytta inn i parken. 
Området som må forsterkast er om lag 900 m² (sjå vedlagt planteikning).  
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Rimeligaste løysinga er å legge geonett og fiberduk rett på plenen, og legge masse 
(stein/grus) på dette som ei forsterkning av eksisterande grunn. Dette kan gjerast 
utan å masseutskifte eksisterande massar. 
Eit kostnadsoverslag er satt opp etter innhenta prisar frå leverandørar, sjå vedlegg 3. 
Denne kostnaden vert på om lag 140.000,- kr. Det fins ikkje midlar til dette i 
driftsbudsjettet.  
 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: Positivt med tilrettelegging for at parken kan bli nytta 
som ein sosial arena med arrangement i sentrum.  
 
Konsekvensar for beredskap: Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: Ingen særskilde. 
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Med bakgrunn i søknad, sakutgreiing ovanfor og etter ei samla vurdering vil 
rådmannen tilrå at naudsynte midlar til å gjennomføre tiltaket vert løyvde. 
 

 
 
 
Fosnavåg, 14.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Ida Marie Herre 
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SAMANSLÅING AV BARNEHAGEAVDELINGA OG SKULEAVDELINGA TIL NY 
FELLES OPPVEKSTAVDELING     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
Kommunestyret vedtar å slå saman barnehageavdelinga og skuleavdelinga til ei ny 
felles oppvekstavdeling, med verknad frå 1. januar 2015. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Rådmannens leiargruppe 
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Vest kontroll 
 
 



Side 3 av 5  

 

 
Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Rådmannen har over tid vurdert organisering av dagens barnehageavdeling og 
skuleavdeling, og legg fram for kommunestyre ei innstilling om å slå saman desse to 
avdelingane til ei ny «Oppvekstavdeling».  
 
Begge avdelingane driv godt økonomisk, og har god kostnadskontroll og 
budsjettdisiplin. Samanslåing av dei to avdelingane vil ikkje frigjere økonomisk 
gevinst.  
 
Grunnlaget for å slå saman avdelingane er basert på fylgjande faktorar: 
 

1. Styrke grunnlaget for tidleg intervensjon overfor born- og unge. 
2. Ha ei avdeling som har ansvar for det pedagogiske løpet gjennom barnehage, 

barneskule og ungdomsskule.  
3. Styrke den samla pedagogiske kompetansen i staben til 

«Oppvekstavdelinga».  
 
I lys av argumentasjonen som ligg til kommunereforma kan ein seie at rådmannen 
ynskjer å ha ei «robust» pedagogisk avdeling, og eit større samla fagmiljø.  
 
 
Organisatorisk endring 
Skulekontoret har i dag tre tilsette i sin stab, og Barnehageavdelinga har ein «stab» 
på ein person. Ein kan legge til at staben i Barnehageavdelinga har støtte frå styrer i 
Myrsnipa barnehage, men ikkje tildelt ein dedikert ressurs i staben.  
 
Barnehageavdelinga er derfor svært sårbar overfor sjukdom, fråvær og kontinuitet 
ved oppseiing. Det er ikkje god personalpolitikk å sette enkeltpersonar i stillingar 
som er sårbare, og dermed legge eit utsagt press på enkeltpersonar til å yte ut over 
det som er normalt å forvente av tilsette. 
 
Staben til den nye oppvekstavdelinga vil samla ha fire personar, og blir betre i stand 
til å kunne sjå og planlegge det pedagogiske løp i Herøy kommune. 
 
Barnehagestyrarar og rektorar får ein felles stab å relatere seg til, og det vil lettare 
kunne planleggast og gjennomførast felles organisatoriske møteplassar for desse 
leiarane. Barnehagestyrar, rektor i barneskule og rektor i ungdomsskule vil vere 
likeverdige i organisasjonen.  
 
Det blir vidare lagt grunnlag for at barnehage, barneskule og ungdomsskule skal 
vere likeverdige pedagogiske einingar i Herøy kommune.  
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Styrke grunnlaget for tidleg intervensjon 
Nyare forsking har avdekka at tidleg intervensjon overfor born har kritiske periodar i 
formingsfasa rundt 2 og 6 år. Dersom ein kjem inn for seint i høve desse nøkkelåra, 
vil effekten av innsats vere avgrensa eller fråverande. Denne aldersgruppa ligg til 
åra i barnehagen. Kunnskap om enkeltborn i eit langt pedagogisk løp står derfor 
sentralt i korleis ein kan jobbe opp mot barn og unge med særskilte utfordringar.  
 
Kunnskapen om desse borna bør så tidleg som mogleg bli samla i eit eige fagmiljø, 
og ikkje fordelast på ulike einingar som «eig tilfellet» ut frå ulike faglege ståstadar. 
Dette vil sikre at overgangar mellom dei ulike pedagogiske einingane har eit 
langsiktig og samanhengande perspektiv med seg, og at det er eit felles miljø som 
fylgjer opp dei særskilte behova.  
 
Då det nye helsesenteret vart opna, flytta barnevern, PPT, skuleavdelinga og 
barnehageavdelinga til dette bygget. Alt no, og svært tidleg i prosessen, blir det 
meldt tilbake at dette har styrka arbeidet med tidleg intervensjon overfor born og 
unge. Det er eit mål å styrke dette ytterlegare gjennom å likestille barnehage, 
barneskule og ungdomsskule i ei felles avdeling, for å kunne sjå dette arbeidet 
heilskapleg.  
 
Born og unge fylgjer i dag eit «normalløp» gjennom barnehage, barneskule, 
ungdomsskule og vidaregåande skule, og representerer hovudtynga av deira 
kvardag og aktivitetsnivå. Det er dermed viktig at dette løpet blir planlagt heilskapleg, 
slik at overgangar blir så saumlause som mogleg, og at ein ser utviklinga samla. 
Støttetenestane til dette «normalløpet» blir levert av PPT, Barnevern, og 
Helsestasjon, for dei av borna som treng særskilt støtte.  
 
 
Heilskapleg pedagogisk planlegging 
Tilsette i barnehage har over tid fått eit stadig høgare krav til pedagogisk 
kompetanse, og formalkrava til styrar og fagleg leiar er like omfattande som for 
lærarar. Dette er ein tendens ein forventar vil utvikle seg over tid, og er ser at nokre 
kommunar har ambisjonar om at alt personell i barnehagar skal ha pedagogisk 
kompetanse. Asker kommune er eit døme på dette, der målsettinga er at alle tilsette 
skal minst ha fagutdanning.  
 
Herøy kommune har også satsa på å styrke fagkompetansen blant tilsette i 
barnehage, gjennom å stimulere til arbeidsplassbasert førskulelærarutdanning.  
 
Forsking viser at born som deltek i barnehage har eit signifikant høgare 
prestasjonsnivå gjennom heile barneskulen og ungdomsskulen, enn born som ikkje 
deltek i barnehage. Effekten er synleg både på språkutvikling og fagutvikling som t.d. 
matematikk. Det har gjerne vore eit særskilt fokus på innvandrarborn i denne 
samanheng, men funna skil ikkje mellom innvandrarborn og norskfødde born.  
 
Det er eit ynskje å styrke denne effekten gjennom å planlegge det pedagogiske løp 
så heilskapleg som mogleg, og kunne hente ut positive samfunnseffektar på sikt. 
Eigarskap til det pedagogiske løpet bør ligge i ei avdeling.  
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Administrativ forankring 
Den administrative prosessen som har blitt gjennomført før politisk handsaming er 
fylgjande: 
 

1. Leiar barnehageavdelinga og leiar skuleavdelinga har diskutert samanslåing 
med rådmannen over tid. 

2. Det har blitt orientert om saka i kontaktmøte 23. april 2014 
a. Positiv respons, ingen merknad 

3. Drøftingsmøte har blitt gjennomført med tillitsvalte 12. mai 
a. Positiv respons, ingen merknad 

 
 
Vidare prosess ved evt. politisk vedtak: 
 

1. Barnehageavdelinga og skuleavdelinga nyttar tredje kvartal 2014 til å 
planlegge og gjennomføre integrering av dei to avdelingane til ei ny 
«Oppvekstavdeling». 

2. Budsjettprosessen 2015 legg opp til ei avdeling. 
3. Juridisk og praktisk samanslåing frå 1. januar 2015.  

 
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen rår kommunestyret til å slå saman barnehageavdelinga og 
skuleavdelinga til ei ny «Oppvekstavdeling» med verknad frå 1. januar 2015.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Styrka arbeid med tidleg intervensjon overfor born og unge har 
folkehelsekonsekvensar i generasjonsperspektiv.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Barnehageavdelinga i dag er berre representert ved ein leiar, og står utsatt for 
sjukmeldingar. Ei større stab representerer eit større og meir robust fagmiljø.  
 
Konsekvensar for drift: 
Pedagogisk arbeid blir samla i ei avdelinga. Det blir større fleksibilitet for å utnytte 
synergieffektar mellom ulike faggrupper i overlappinga mellom barnehage og 
barneskule, då ein er organisert innanfor felles budsjettansvar.  
 
 
Fosnavåg, 27.05.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik 

 

Rådmann  
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LØN I STØTTEKONTAKTTENESTA     
 

Møtebehandling: 

Saka vart tatt til vitande. 
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Rådmanne si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Komite for Helse og omsorg - 15.05.2014  

Kommunestyret vedtar at løn til støttekontaktar vert likestilt med løna til assistentar 

utan utdanning, jamfør tariff og at løna vidare automatisk vert korrigert ved endringar 

i tariffavtalen.  

 

Kommunestyret ber avdelingane om å løyse auken i kostnad innan allereie tildelt 

budsjettramme i 2014. For 2015 og vidare vert kostnadsauken teken med i 

budsjettarbeidet. 
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Tilråding frå rådmannen: 
Kommunestyret vedtar at løn til støttekontaktar vert likestilt med løna til assistentar 

utan utdanning, jamfør tariff og at løna vidare automatisk vert korrigert ved endringar 

i tariffavtalen.  

 

Kommunestyret ber avdelingane om å løyse auken i kostnad innan allereie tildelt 

budsjettramme i 2014. For 2015 og vidare vert kostnadsauken teken med i 

budsjettarbeidet. 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Personal og organisasjonsavdelinga 
Pleie- og omsorgsleiar 
Bu- og habiliteringsleiar 
NAV-leiar 
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Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Med bakgrunn i K-sak 25/14 om køyregodtgjersle i støttekontakttenesta, og 
saksopplysning om svak rekruttering til tenesta, har kommunestyret bedt rådmannen 
kome med ei nærare utgreiing i høve lønsvilkår i tenesta. 
 
Per i dag har Herøy kommune om lag 88 personar som har vedtak om støttekontakt 
samla sett frå Pleie- og omsorgsavdelinga, Bu- og habiliteringsavdelinga og NAV.  
Av dei 88 er det 12 personar som er innvilga vedtak, men som ikkje har tilbod på 
grunn av manglande rekruttering til tenesta. Løn i til støttekontaktar vart sist endra i 
adm.sak 01/09 frå kr. 85.- pr. time til 115,- per time. Satsen har ikkje vore korrigert i 
forhold til prisvekst desse åra. 

 
Helse og omsorgskomitèn i Herøy, ba bu- og habiliteringsleiar i møte den 06.02.14 
om å kartlegge kva kommunane i 7-stjernenettverket betalar i løn til støttekontaktar, 
for på den måten å betre kunne vurdere Herøy sitt lønsnivå i tenesta. 
 

Kommunane har svart følgjande: 

Hareid: 136,- (over 18 år), 122,- (over 16 år) og 108,- (under 16 år). 

Ulstein: 115,- per time (ikkje presisert om det er standardsats). 

Ørsta: 136,- per time (ikkje presisert om det er standardsats). 

Volda: 116,- per time (ikkje presisert om det er standardsats). 

Vanylven: 136,- per time. Standardsats. 

Sande: 136,- (over 18 år), 122,- (over 16 år) og 108,- (under 16 år). 

Herøy: 115,- per time. Standardsats. 

 

Vurdering og konklusjon: 

Det er noko ulik praksis i kommunane rundt oss. 5 av 7 nyttar høgare betalingssats 

enn Herøy kommune. Det er ikkje alle kommunane som har respondert like konkret, 

men overvekta har oppgjeve ei løn på 21 kroner meir per time til støttekontaktar over 

18 år enn kva Herøy kommune betalar. To av kommunane nyttar same sats til 

oppdrag i støttekontakttenesta som til assistentoppdrag for assistentar utan 

utdanning, justert etter alder. Løna vert då korrigert i tråd med endringar i tariff. 

 

Herøy kommune har utfordringar knytt til å rekruttere til støttekontaktoppdrag. Løn er 

eit viktig verkemiddel i dei fleste rekrutteringsprosessar. Når løna er vesentleg lågare 

enn ved andre arbeidsoppdrag i samfunnet, får vi ekstra utfordringar i å rekruttere til 

denne lovpålagde oppgåva. 
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Rådmannen rår til at løn til støttekontaktar vert likestilt med løna til assistentar utan 

utdanning jamfør tariff og at løna vidare automatisk vert korrigert ved endringar i 

tariffavtalen, som praksis i kommunane Hareid og Sande. Dette vil i dag gi ei 

timelønn på 136,- for dei som er over 18 år.  

 

For 2014 vil avdelingane søkje å løyse auken i kostnad innan allereie tildelt 

budsjettramme. For 2015 og vidare vert kostnadsauken teken med i 

budsjettarbeidet. 

 

Konsekvensar for økonomi: Auke i løn som skissert over vil ha ein økonomisk 
konsekvens. Med utgangspunkt i gjeldande tal på vedtak, med eit snitt på 3 timar i 
veka per vedtak, vil ein med heilårsverknad ha ein auke i kostnad på kroner 
289.000,- samla sett. Korrigert for verknad på ca. 8 månader, etter politisk 
handsaming i kommunestyret, vil dette innebere auka kostnad på 192.000,- fordelt 
på Pleie- og omsorg, Bu- og habilitering og NAV i 2014.  
 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
 
Konsekvensar for drift:  Forhåpentleg vert det enklare å rekruttere til oppdrag i 
støttekontakttenesta. 
 
 
 
Fosnavåg, 27.03.2014 
 
 
Erlend Krumsvik 
Rådmann 

Renathe Rossi Kaldhol 
Bu- og habiliteringsleiar 
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NOTAT    

Til: Formannskapet 

  
Frå: Rådmannen 
 

     
 
 
Saksnr Arkivkode  Dato 
2014/878  124          02.06.2014 

FØRINGAR FOR BUDSJETTPROSESSEN 2015 
 
Rådmannen ynskjer å avstemme med formannskapet om det syn rådmannens 
leiargruppe er i samsvar med formannskapets syn på utfordringar for 
budsjettprosessen 2015. Notatet er ei samanstilling av det samla utfordringsbiletet til 
rådmannens leiargruppe. 
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Overordna synspunkt 
 
Som ei overordna haldning forventar rådmannens leiargruppe at neste års budsjett 
ikkje vil ha stort rom for økonomisk satsing på drift, ut over etablert økonomiplan. 
Herøy kommune har fleire store investeringsprosjekt framfor seg, for å fornye bygg 
og sikre tenesteleveranse i bygg som er etter dagens lovgiving.  
 
Det er også forventa at fylkesmannen vil ha eit ord med i laget når ein aukar opp 
lånegjelda, for å sikre at kommunar ikkje posisjonerer seg i høve kommunereforma 
– jfr Meldingsdel i kommuneproposisjonen 2015 (Prop. 95 S).  
 
Dei fem satsingsområda til Herøy kommune, jfr. kommuneplan for Herøy 2013-2025 
 
• Heilskapleg sentrums- og samfunnsutvikling 
• Infrastruktur 
• Kompetanse og næringsutvikling 
• Rekruttering, busetting og inkludering 
• Barn, unge og identitetsbygging 
 
Statens forventningar til kommunal drift, jfr. kriterier for god kommunestruktur  
 
• Tilstrekkeleg kapasitet 
• Relevant kompetanse 
• Tilstrekkeleg distanse 
• Effektiv tenesteproduksjon 
• Økonomisk soliditet 
• Valfridom 
• Funksjonelle samfunnsutviklingsområder 
• Høg politisk deltaking 
• Lokal politisk styring 
• Lokal identitet 
 
Det er ingen motstridande mål mellom statens forventningar til kommunal drift, og 
dei fem satsingsområda til Herøy kommune. Sentrale spørsmålet er om Herøy 
kommune blir definert som til å ha tilstrekkeleg kapasitet, relevant kompetanse, 
effektiv tenesteproduksjon og økonomisk soliditet – og kva som må til for å 
tilfredsstille dei statlege forventningane.  
 
Det er forventa at regjeringas framdrift med kommunereforma vil ta mykje av 
merksemda til dei kommunale administrasjonane, og dei politiske prosessane. Det 
er lita forventning til at dagens drift skal bli styrka økonomisk, medan vi ventar på 
prosessen av kommunereforma. Vi bør derfor planlegge å utnytte dei ressursane ein 
har på ein endå meir effektiv måte.  
 
Rådmannens leiargruppe har starta ei tilnærming til kommune lean (K-Lean) som 
leiarfilosofi. LEAN er i utgangspunktet ein visjonsdrevet produksjonsfilosofi frå 
Toyota, som har blitt vidareutvikla til også å nyttast i serviceproduksjon. Målet med 
LEAN er å skape ein kultur i organisasjonen, der ein heile tida søker etter å levere 
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betre, sikre kompetanse og arbeidsverktøy, med utgangspunkt i å nå eit perfekt 
produksjonssystem. Nokre nøkkelpunkt er som fylgjer av dette: 
 

1. Forstå kva som skapar verdi for brukarane, og forstå verdikjeda om kva som 
tilfører verdi til brukaren. 

2. Kunne identifisere dei aktivitetane i verdikjeda som ikkje tilfører verdi til 
brukaren, og kunne fjerne unødig sløsing av ressursar.  

3. Skape flyt i serviceproduksjonen, med minst mulig stopp og ansvarsskifte.  
4. Gjere serviceproduksjonen «trekkstyrt».  
5. Mobilisere heile organisasjonen til kontinuerlig forbetring. 
6. Plassere prosessansvar og kompetanse i organisasjonen slik at ein har 

overblikk, og kan forbetre heile verdikjeda – og ikkje berre enkelte delar.  
 
Dette er ein måte å jobbe på som bygger på dei arbeidsmetodikkar som Herøy 
kommune alt har etablert, men som lyftar ambisjonsnivået eit hakk vidare. Målet er å 
kunne forstå at ein har fått tildelt «nok» økonomiske ressursar, men at alle eig 
ansvaret for å utnytte desse optimalt.  
 
Bruk av LEAN som visjonsdrevet organisasjonsfilosofi er eit tilsvar på dei 
økonomiske forventningane ein ser i mellom lang sikt. Samstundes er dette ein 
arbeidsmåte som blir felles for heile organisasjonen, og dermed sikrar lik 
kommunikasjon i tverrfagleg samarbeid.  
 
Lean er «bottum up» organisasjonsdrift og svarar konkret på eit av Herøy kommune 
sine gjennomgåande perspektiv – «Verdiskaping». Leiargruppa har også hatt fokus 
på folkehelse,  som gir føringar for korleis ein skal sjå på, og tolke, omverda. Alle i 
Herøy kommune arbeidar med mål om styrka folkehelse, i det utvida perspektivet 
som Per Fugelli definerar det. Dette har også leiargruppa nytta tid på å definere i 
organisasjonen, og i sum legg dette ein felles tankegang i to ulike perspektiv til 
grunn å nå dei øvrige gjennomgåande perspektiv og våre satsingsområde.  
Når ein ikkje kan forvente at dei ytre kreftene vil kunne tilføre ressursar til dei behov 
ein har, så må dei indre kreftene mobiliserast slik at ein likevel kan nå dei krav og 
forventningar som omverda har til Herøy kommune.  
 
Det vil også vere relevant å søke etter rasjonelle løysingar innanfor eksisterande 
byggstruktur, der ein legg til rette for optimale bygg i høve drift og tenesteleveranse. 
Ein må også leite etter løysingar innanfor definisjonar av effektive tenester, og legge 
riktige nivå og etablere felles forståing og standardar for kva som er god kvalitet. Vår 
organisering må utfordrast, og vi må leite etter kva av vår dialog med innbyggjarane 
som kan digitaliserast.  
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Avdelingsvise konkretiseringar 
Dei konkrete utfordringane til Herøy kommune på avdelingsnivå er som fylgjer: 
 

NAV Herøy 
 
Kjende budsjettutfordringar 2015: 

1. Økonomisk sosialhjelp 

Det er svært vanskeleg å vite kva utfordringar Herøy-samfunnet kan få i 2015. 

Ved f.eks permitteringar, konkursar og anna, er det mange som mister 

inntektsgrunnlaget sitt. Ikkje alle vil ha krav på t.d dagpengar. Då kan dei ha 

rett på sosialhjelp. Vi veit også at andre livskriser, som samlivsbrot, dødsfall 

og sjukdom kan føre til ei krise kor økonomisk sosialhjelp vil vere nødvendig 

for å overkomme ein vanskeleg situasjon. Det er også svært variabel i kva 

grad flyktningar treng supplerande sosialhjelp. Vi har satt i gang fleire tiltak for 

å ikkje overskride budsjettet, og vi håpar å kunne halde det på dagens nivå. 

Ei ytterlegare reduksjon ser vi på som svært krevjande, då budsjettet ikkje er 

oppjustert i særleg grad sida oppstarten av NAV i 2009.  

 

2. Ordinær drift 

Driftsbudsjettet til NAV Herøy er stramt. Sida mesterparten av dei kursa vi 

treng er gratis, enten via Fylkesmannen eller via NAV, greier vi å drive 

kompetanseutvikling. Vi har også ved fleire høve søkt prosjektmidlar slik at vi 

har gjennomført utviklingsarbeid utanom ramma.  

 
Usikre budsjettutfordringar 2015: 

1. Refusjonar 

Vi har ein ressurskrevjande brukar, kor avtalen med refusjonskommunen skal 

reforhandlast. Vi har også fått signal frå ein rusinstitusjon om ein brukar som 

er på veg heim og som treng omfattande hjelp. Vi har ikkje eit tilbod til denne 

gruppa i Herøy i dag. Viss vi skal kjøpe tenesta av ei anna kommune (som vi 

gjer i den først omtala saken) og brukaren treng bemanna tenester, vil dette 

føre til store kostnadar for kommunen.  

 

Personal- og organisasjonsavdelinga 
 
To av seniorane har meldt at dei vurdere å slutte medio 2015. For å få kontinuitet i 
drifta bør ledige heimlar lysast ut i god tid slik at vi får ei periode med overlapping før 
kompetansen forsvinn ut av organisasjonen. Dersom nytilsette har erfaring med 
Agresso, vil det minske bruken av interne ressursar til opplæring. Ein person utan 
Agresso erfaring må i større grad delta på eksterne kurs. A-meldinga vil krevje ein 
del ekstra jobbing på nyåret og det vil, i tillegg til opplæring av ny medarbeidar, vere 
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ressurskrevjande dersom vi ikkje får god tid til overlapping. I tillegg får avdelinga ny 
leiar som treng tid til å setje seg inn i arbeidsoppgåvene og organisasjonen. 
Det bør budsjetterast med ekstra kurs – og lønsmidlar for å sikre kontinuitet og gode 
tenester. 
 
Herøy kommune har til ei kvar tid arbeidsgjevaransvar for +/- 1000 tilsette. Som 
profesjonell arbeidsgjevar krev det at ein er oppdatert i høve lover, forskrifter, 
sentrale avtaler m.m. på ein rekkje område. For dei personalfaglege ansvarsområda 
som ligg til avdelinga har arbeidsmengda dei siste åra vore aukande. Per i dag er 
ansvarsområda definerte til å vere: 
 

 Arbeidsgjevarpolitikk og verkemiddel i høve rekruttering, lønsdanning, 

livsfase, likestilling, arbeidsmiljø, kompetanseutvikling, etikk, avvikling, 

personalfaglege spørsmål og organisasjonsutvikling  

 Overordna oppfølging av IA, sjukefråvær og bedriftsintern attføring 

 Overordna ansvar for AKAN- arbeidet i kommunen 

 Overordna ansvar for HMS- systemet i kommunen 

 Ansvaret for oppfølging av personsforsikringane og pensjonsordninga  

I tillegg har avdelinga siste året fått ansvar for Tidsbanken og Kvalitetslosen. 
Avdelinga har i varierande grad stetta alle funksjonane. Tilbakemeldingane frå 
tenesteavdelingane er at arbeidsgjevarfunksjonar og oppfølging av personale i stor 
grad fyller arbeidsdagen til leiarane. I lys av dette bør ein gå gjennom ansvars- og 
arbeidsoppgåvene og fordelinga mellom personal- og organisasjonsavdelinga og dei 
andre avdelingane. Ein må definere kva oppgåver avdelinga her skal stette i 
framtida, og syte for klare delegeringsfullmakter. Utifrå resultatet må 
ressurssituasjonen vurderast på avdelinga. Per i dag har vi 5,3 årsverk, 1,3 vert ledig 
i løpet av neste år. 
 
Det bør avgjerast om avdelinga skal vere ei aktiv HR- avdeling med fokus på 
organisasjonsutvikling der strategisk personalplanlegging med rekruttering og 
kompetanseutvikling er ein del av dette, eller om avdelinga berre skal ha 
sakshandsamar oppgåver. Skal det første ha fokus, må avdelinga styrkast. 
 
 

Kulturavdelinga 
 

1. Bibliotek 

a. Projektor med lerret x 2 - investering 
Behov: Basert på ny biblioteklov. Forankra i ny aktivitet, der meir aktiv 
formidling til born og vaksne med vektlegging på kvalitet, allsidighet og 
aktualitet er viktige moment.  

b. Publikums PCer – investering 
Behov: Gamle og fungerer berre på straum. Vil vurdere å gå over til 
nettbrett. 
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c. Arbeidsbord, stol og hyller til ein arbeidsplass - investering 
Behov: Tilrettelegging knytt til helse, samt behov for meir hylleplass. 

d. Kopimaskin – drift 
Behov: Endring frå blekkskrivar til kopimaskin (leasing). 

2. Frivilligsentral 

a. Reinhaldskostnader - drift 
Behov: Sentralen må inngå leigeavtale med eksternt reinhaldsfirma. 
Forventar høgare kostnad enn pr dato. 

b. Husleige - drift 
Behov: Gjeldande leigeavtalen går ut i mai 2015. Alternative lokalar 
ikkje tilgjengelege pr. dato. 

3. Konserthus og kino 

a. Teknisk leiar, 50 % stilling - drift 
Behov: Stilling avtalefesta med hotellet. Tatt ut av ordinært budsjett 
grunna forhandling. 

b. PC, bord m.m. til arbeidsplass kinomedarbeidar - investering 
Behov: Ny arbeidsstasjon for ny tilsett. 

c. PC, bord m.m. til arbeidsplass teknisk leiar investering 
Behov: Ny arbeidsstasjon for ny tilsett. 

4. Kulturhus og idrettshall 

a. Tilsynsvakt, usikker stillingsprosent - drift 
Behov: Viser til notat ifm 1. tertialrapportering 2014 

5. Kulturkontoret 

a. Heid 4 byggetrinn – investering 

Behov: Sluttføring av prosjektet. (Ikkje endeleg avklart). 

b. Merking og skilting av turstiar - investering 

Behov: Basert på målet om å få fleire ut og i fysisk aktivitet 

(Folkehelse) 

c. Ny anlegg som følgje av revidering av kommunedelplan for idrett, 

fysisk aktivitet og friluftsliv – investering 

Behov: Usikker. Arbeider for at ny plan skal ligge føre innan 1.1.2015. 

 



7 

 

Økonomiavdelinga 
 
Driftsbudsjettet 
Økonomiavdelinga har fått redusert sitt driftsbudsjett vesentleg gjennom den 
ordinære budsjettprosessen hausten 2013 og gjennom ei budsjettendringssak våren 
2014.  Det gjer at alt vi får av ekstra kostnadar knytt til endring/flytting av kontor, 
konsulenttenester Agresso med meir resulterer i meirforbruk. 
Eit av våre største budsjettutfordringar blir såleis å få hand om litt meir midlar til drift 
av kontoret. 
 
Arbeidsoppgåvene 
Avdelinga har tatt på seg stadig fleire arbeidsoppgåver dei siste åra utan at ein har 
fått tilført ressursar verken til årsverk eller til drift. 
Vi fører no rekneskapen til Herøy kommune, Søre Sunnmøre Landbrukskontor, 
Dragsundbygg IKS, Opplæringskontoret, Herøy kyrkjelege fellesråd, Ytre Herøy 
sokn, Indre Herøy sokn og Leikanger sokn. 
 
Dei tre sistnemnde rekneskapa har tatt mykje tid og var, etter det eg kan huske, ikkje 
inne i bildet når vi tok over rekneskapsføringa for Herøy kyrkjelege fellesråd.  Det vi 
hadde forutsett skulle belaste oss med ei 20% stilling har no belasta oss med ei 
50% stilling.  Det kan nok minke litt når Ytre Herøy sokn sitt prosjekt i kjellaretasjen 
på Ytre Herøy kyrkje er ferdigstilt. 
 
At det går meir tid med til føring av rekneskapane gjer at vi har mindre tid til 
kontrollar, sakshandsaming, arbeid ut mot avdelingane osb.   
 
Andre ressursar 
Vi har eit tungt rekneskapssystem i Agresso.  Vi er i ferd med å endre vårt 
innfordringssystem noko som i desse dagar er arbeidskrevjande.  Vi fekk midlar til 
budsjetverktøyet Arena i budsjettperioden 2014-2017 og dette har vi betalt lisens for 
dette budsjettåret.  Ein del av det verktøyet vi har å jobbe med (PC-ar etc) er av 
eldre dato og vi har ikkje tilgjengeleg andre arbeidsreiskapar som t.d. Nettbrett.   Vi 
har vel vore for lojale overfor kommunen og ikkje kjøpt inn dette sjølve i år der 
avdelinga har løyvd budsjettmidlar. 
 
Vi er framleis litt for spesialiserte når det gjeld arbeidsoppgåver og vi har få høve til å 
kunne reorganisere arbeidsoppgåvene ved fråvær.  Då blir dei minst viktige 
arbeidsoppgåvene utsett.  Vi ar registrert at mange avdelingar har løyst desse 
utfordringane ved å skyve oppgåvene over på andre avdelingar  Dette er noko vi 
også må vurdere framover.  Dømer her kan vere fakturering av eigne krav med meir. 
Konklusjon;  Storleiken på driftsmiddela, arbeidsoppgåvene og ressurar knytt til 
system, verktøy og personell er under press og kan bli ei propp i heile det 
kommunale systemet om det ikkje vert løyst på kort eller mellomlag sikt. 
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Barn-, familie- og helseavdelinga 
 

1. I løpet av sommaren /hausten 2014 vil det verte ei relativt stor utskifting av 

sentrale fagpersonar i avdelinga. Det gjeld særleg legar og psykologar. Det 

har vore utfordrande å rekruttere legar den seinare tida og det vil kunne føre 

til at det fortsatt vil verte ein utstrakt bruk av vikarar. Dette er utfordrande så 

vel fagleg som økonomisk. 

 
2. Barnevernet arbeidar med mange tunge og vanskelege sakar kor ein kan 

komme til å måtte fremma sakar for fylkesnemnda og kor plassering utafor 

heimen kan verte resultatet. Dette er utfordrande arbeid og kan føre til store 

kostnadar. 

 

3. Utgiftande til dekning av erstatning ved pasientskader (Norsk 

Pasientskadeerstatning) har auka også i 2014.Det er ingen ting som tydar på 

at det ikkje også i 2015 vil verte ei auke av desse utbetalingane.  Dette er 

nasjonale utgifter kommunen ikkje kan styre ved si handsaming av 

pasientane då dette vert fordelt på kommunane uavhengig av om ein har hatt 

skader.  

 

4. Avdelinga har over år hatt ein stram økonomi. Det har såleis vert såre ned på 

mellom anna kurs og vidareutvikling av personalet. Då avdelinga har mange 

fagpersonar som til tider treng påfyll av kompetanse og vidareutvikling vert 

det vanskeleg å halde ei så stam linje også framover. Avdelinga har også 

arbeidsområder kor det er stor fokus frå sentrale myndigheiter og det er 

forventa at kompetansen til ei kvar tid skal vere oppdatert. Stadige nye krav til 

utvikling av IKT-kommunikasjon mellom ulike faggrupper vil også kunne 

medføre store utgifter til nye system.  

 

5. Samhandlingsreforma har ført til at pasientar kjem stadig tidlegere tilbake til 

kommunen. Det er ei utfordring for avdelinga, særleg innan fysioterapi, 

psykisk helsevern og legetenesten. Ventetida på behandling, , særleg på 

fysioterapi,  er lang og det vil kunne vere behov for å styrke tenesten. 

 

Utviklingsavdelinga 
 
Administrasjon 
Utøver ein del saksbehandling som på sikt bør overførast til kart og oppmåling for å 
frigjer meir tid til strategisk arbeid. 
Kart og oppmåling- 
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Avdelinga bør få meir ressursar i 2015 for å sikre ein god overlapping då Atle fyller 
62 år. Treng å sikre kompetanse/erfaring her slik at  overgangen går mest mulig 
smertefritt. 
 
Plan 
Avdelinga har hatt redusert kapasitet i 2013 og første halvdel 2014 då ein av 
planleggarane har arbeidd med byggjesaker. Dette merkast på planavdelinga. 
Hallvard Rusten går av med pensjon mai/juni 2015 og ein ny planleggar må inn. I 
tillegg til dette skal avdelinga ta over arbeidet med grunnkjøp som vil medføre ei 
ekstra belastning. 
 
Byggesak 
Nyleg tilsett ny byggjesaksbehandler og ein har den bemanninga som er naudsynt. 
Avdelinga treng ikkje ytterligare styrking i 2015. 
 
 

Anleggs- og driftsavdelinga 
 
Generelt 
Samla sett er dei mange ulike fagområda/tenestene avdelinga skal dekke største 
utfordringa. Med den tenkte endringa i oppgåvefordeling frå 2015 der ansvaret for 
kommunale byggeprosjekt/nybygg vert overført til Eigedomsavdelinga vil situasjonen 
bli betre. Den kunstige organiseringa med at Anlegg og drift har hatt ansvaret for 
byggeprosjekt er dermed over. At dei tre prosjektleiarane på bygg går over til 
Eigedomsavdelinga har ikkje negative konsekvensar då dei også tek med seg 
arbeidsoppgåvene i tilknyting til byggeprosjekta.     

 
Drift 
Løpande drift utenom dei sjølvfinansierande tenestene er den aller største 
utfordringa budsjettmessig.  
 
Brannkapitlet har over tid vore underbudsjettert på lønssida og har vore 
hovudårsaka til avdelinga sitt underskot på drifta dei siste åra. 
 
Vegvedlikehaldsbudsjettet er også utfordrande og då spesielt med omsyn til det 
veksande behovet for reasfaltering. På hamnesida vert det pga. mangel på 
driftsmidlar ikkje gjort anna enn det som må gjerast. Innføring av hamneavgifter kan 
betre situasjonen her. Sjølv om utestyrken til avdelinga vert styrka med ei stilling i 
2014 er fem stillingar for lite til eit fornuftig planmessig vedlikehald. Burde vore 
styrka med 2-3 stillingar dei neste 2-3 åra for å redusere kjøp av dyre tenester. Med 
avgrensa ressursar på dagens nivå har ein dessverre langt igjen før ein kan seie at 
tenestene er tilfresstillande. 
 
Anleggsprosjekt 
Kommunen har mange anleggsprosjekt i gang og vil ha det i mange år framover. 
Spesielt på infrastruktursida med utbygging av avlaupsanlegg og bustadfelt. Med 
berre ei prosjektleiarstilling er kapasiteten alt for liten. Styrking med ei 
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prosjektleiarstilling i løpet av 2014 vil gi brukandes kapasitet innafor dette 
arbeidsområdet.  
 

Barnehageavdelinga 
 
Kjende budsjettutfordringar 2015: 
 

1. Kommunalt tilskot til private barnehagar: Ein har kvart år budsjettert ca. med 

den summen rekneskapen viser er resultatet av årets utbetalingar. 

Utfordringa er at ein ikkje veit om det vil strekke til då reglane har endra seg 

fleire gongar, og resultatet av kva private barnehagar har rett til av tilskot er 

avhengig av forbruket også i avdelingar barnehageavdelinga ikkje har kontroll 

med (eigedom v/vedlikehald og reinhald).  Det vil bli eit nytt system , 

gjeldande frå 2015, der ein legg inn to år gamle rekneskapstal for kommunale 

barnehagar/ relevante rekneskapstal frå eigedomsavdelinga i stadenfor 

budsjett-tal som grunnlag for sats til utbetaling til private barnehagar . Det er 

før ein ser resultatet av dette vanskeleg å sei noko om konsekvensar av dette 

nye systemet. 

 

2. Barnehageavdelinga har i fleire år skåre ned dei budsjettpostane som 

barnehagane har til materiell å drive pedagogisk aktivitet/daglege driftsutgifter  

med. I tillegg har utgiftene auka i høve Ikt/kontor/reinhalds utstyr i takt med 

auke i tal barn og sentrale pedagogiske krav utan at budsjettpostane har 

auka. Dette er småpengar i den store samanhengen, men barnehagane er 

avhengig av at det ikkje vert ytterlegare nedskjæringar for å kunne drive i 

samsvar med lovverket. 

Bemanningsnormen er seks barn over tre år/tre barn under tre år per vaksen. 

Hovudutfordringa vår for å halde lønnsbudsjettet, er eit høgt sjukefråver. Vi vil 

halde fram med godt nærversarbeid, men har utfordringar med kronisk 

sjukdom. 

 

3. Det er mange tilsette utan formell utdanning i barnehagane. Det er difor viktig 

å kunne tilsette pedagogiske leiarar med godkjent utdanning. Det ser ut til at 

vi frå hausten 2014 har lukkast med dette ved at vi har gitt tilbod om fast 

stilling til tre nye pedagogar med godkjent utdanning. Utfordringa blir å kunne 

gi desse arbeidstilhøve som gjer at vi får behalde dei (alle tre er busett i andre 

kommuner).  Dette handlar om lønsvilkår og gode arbeidsmiljø. Skal tilsette i 

barnehagane kunne gi barna det samfunnsmandatet til barnehagane 

uttrykker, er dei avhengig av nødvendig opplæring og kompetanse. 

Barnehagane treng difor kompetansemidlar for å kunne styrke /halde ved like 

kvaliteten. 
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4. Ein reknar med at ny barnehage i Myrvåg ikkje er ein realitet driftsmessig før 

2016. 

5. Samanslåing av barnehage og skuleavdelinga til ei oppvekstavdeling, vil ikkje 

føre til økonomiske innsparingar. 

 

Folkevalde, Administrativ leiing, Fellessekretariatet, IKT 
 
Når det gjeld Folkevalde, må det settast av nødvendige midlar til kommunevalet 
2015. 
 
IKT- avdelinga har i dag 4 personar der ein av dei har arbeidsavtale fram til 
31.12.2014. Ein av arbeidstakarane har hatt stort sjukefråver så langt i år. 
Spørsmålet er om IKT- avdelinga gir nødvendig service med 3 tilsette eller om 
kapasiteten bør aukast til 4 tilsette. Eg har fått tilbakemeldingar frå avdelingane om 
raskare oppfølging av support- meldingar noko som tyder på at IKT-avdelinga bør 
styrkast. 
 
 

Pleie- og omsorgsavdelinga 
 
Lønn:  
Samhandlingsreforma gav nye oppgåver, men ikkje fleire hender. Fleire av 
mellomleiarane melder om utfordringar, og spesielt har det vore framme i 
heimetenestene. Arbeidstilsynet har sett fokus på dette. Avdelinga fekk i tilsyn 
hausten 2013 avvik på tidspress i heimetenestene. Ein har vore i ein dialog, men har 
ikkje lykkast med å lukke avviket. Kommunen har no fått ny frist til 1.07 på legge 
fram ein plan på korleis dette skal løysast. Eg viser til dei behova som vart meldt inn 
i budsjettarbeidet for 2014, og må no ta dette opp att i eiga sak. Sjukefråværet er på 
vei opp og med det auka utgifter til vikar. Forbruket på overtid det same. Det siste 
heng mykje saman med at ein ikkje får tak i vikarar og faste må dekkje opp behova. 
Avdelinga har rekrutteringsutfordringar med manglande søknad til utlyste 

sjukepleiarstillingar. Oppsummert kan ein konkludere med at avdelinga har 

behov for fleire faste stillingar. 
 
Det vert vidare viktig å  justere budsjettet opp i tråd med årets lønsforhandlingar. 
Lønsendingane vert større for avdelingane med døgndrift fordi ein også må 
kompensere for tilleggsløn og vikarløn. 
 
Varer og tenester: 
Der var eit meirforbruk på vel 1,2 million kroner  i fjor. Driftsbudsjettet er ikkje 
realistisk, men eit resultat av forsøk på tilpassing til budsjettrammer. Eg har siste åra 
prioritert å få eit meir realistisk lønsbudsjett. I år er der ekstra utgifter knytt til IKT 
som følgje av tilpassing til helsenettet og PDA.  Fleire korttidspasientar 
(samhandlingsreforma)  fører til meir utgifter til undersøking og behandling. 
Utskifting av senger er ein post vi har skubba på i årevis fordi det stadig kjem akutte 
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behov som må løysast, og deler av dette må vi berre ta no. Driftspostane må opp 

på eit realistisk nivå. 
 
Salsinntekter: 
Desse er usikre no då ein ikkje veit kva utslag ny betalingsordning for dobbeltrom vil 
få. Pasientbelegget er svingande, men meir pressa enn på lang tid. Ein kan dermed 
risikere å måtte bruke meir dobbeltrom og dermed tape ein del på denne 
omlegginga.  
 
Refusjonar: 
Det er ikkje budsjettert for langtidsfråvær. Dersom sjukefråværet stig vil det gå på 
bekostning av lønsbudsjettet då ein på langt nær  ikkje dekkjer utgiftene med 
refusjonsdelen. 
 
Bygningsmessige behov: 
Avdelinga har problem med dårlig bygningsmasse på gul, grøn og raud avdeling, 
noko som går utover både pasientar og personale. Og er i strid med gjeldande lov 
og forskrift. Rask framdrift på ei løysing for gul avdeling er avgjerande viktig for 
kapasiteten på sjukeheimsplassane, då fylkeslegen er klar på stenging som eit 
alternativ ! Ein må så fortløpande starte planlegging av nytt omsorgssenter. 
 
 

Bu- og habiliteringsavdelinga 
 
Kjende budsjettutfordringar 2015: 

1. Bu- og habiliteringsavdelinga får i løpet av våren 2015 ein ny omsorgsbustad 

med 4 bu-einingar som skal ha bemanning i Toftestøvegen. Det meste av 

personellressursane som skal bemanne bustaden vil følgje brukarar frå andre 

arenaer, men for dei brukarane som skal flytte frå barndomsheimen vil det 

vere behov for ein auke i ressursar. Førebels har vi ikkje rekna på kor stor 

denne ressursinnsatsen vil vere. Den siste bu-eininga i omsorgsbustaden er 

ikkje tildelt nokon per d.d. Det er i hovudsak snakk om behov for auka 

bemanning på ettermiddag/kveld.  

 

2. Ny bustad med stor personalgruppe vil føre til auka behov for 

administrasjonstid. Bu- og habiliteringsavdelinga må vurdere om 

«leiarteamet» klarar å løyse fleire oppgåver utan auke i 

administrasjonsressursar. Mogleg må ein pårekne ein liten auke i 

administrasjonstid, for å få arbeidskabalaen til å gå opp. 

 
Usikre budsjettutfordringar 2015: 

2. Ein familie med eit vaksent barn med utviklingshemming ønskjer å flytte til 

Herøy kommune. Her vil det kunne vere snakk om behov for bustad og 
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personellressursar. Vi veit ikkje per i dag kor mykje ressursar det vil vere 

snakk om.  

 

Eigedomsavdelinga 
Eigedomsavdelinga påpeiker særleg fylgjande utfordringar: 
 
Forutsigbarheit 
Det er viktig med forutsigbarheit - frå år til år og innanfor det einskilde budsjettår - for 
åkunne arbeide målretta og systematisk med våre oppgåver. 
 
Byggdrift 
Løpande drift av kommunale bygg er i prinsippet ein post med aukande grad av 
usikkerheit frå år til år. Etter kvart som bygningsmassen eldast, aukar risikoen 
for uforutsette hendingar. Desse hendingane kan verte både tidkrevjande og 
kostnadskrevjande å løyse. Slike hendingar får ofte også konsekvensar for planlagte 
tiltak, som eventuelt må utsettast grunna hendinga. Eigedomsavdelinga vil difor i 
2015-budsjettet krevje ei ny 100 % stilling som vaktmeister. Dette er viktig for å sikre 
systematisk og førebyggande tilsyn med bygningsmassa, og for å sikre internkontroll 
med bygg og tekniske system. 
 
Reinhald 
Avdelinga vil i 2014 og 2015 fortsette arbeidet med omorganisering av reinhald, då 
vi meiner det er gevinstar å hente her både økonomisk og fagleg. 
 
Vedlikehald 
Det er behov for langsiktig og systematisk vedlikehaldsarbeid for å kunne nå eit mål 
om forsvarleg standard på kommunale bygg. Når vi frå år til år må kutte eller vurdere 
kutt i netto driftsrammer, grip dette direkte inn i dette arbeidet. Likeins når vi må 
gjennom salderingar det einskilde år, umiddelbart etter budsjettvedtak (som i 2014) 
eller på hausten. Dette skaper frustrasjon blant dei tilsette. Saldering ender ofte 
også opp med at planlagt vedlikehaldsarbeid vert utsett då det er her avdelinga 
primært har høve til å gjere endringar. Men slike grep forplanter seg inn i planlegging 
av nye tiltak og utsett desse. 
 
 

Skuleavdelinga 
 

1. Skulelokale og utstyr 
IKT 

Manglande utstyr (pc’ar, tynnklientar, elektroniske tavler, kapasitet nett, etc) 

for å kunne lære elevane digitale ferdigheiter jfr. Kunnskapsløftet og lokal 

IKT-plan. Herøy ligg høgt på statistikk når det gjeld kor mange elevar som må 

dele på ein pc. 

 

Læremiddel 
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Med kun ei vidareføring av førre års budsjettramme, som ikkje tek høgde for 

prisauke, ser ein gradvis slitasje på læremiddel og utstyr, samt at ein ikkje har 

handlingsrom til å investere i nytt.  

 

Vedlikehald 

Manglande vedlikehald av bygg over tid.  

 

Skulebygg 
Planlegging av nytt skulebygg på Bergsøya (nye Borga) - midlar til 

prosjektering og oppstart. 

Ventilasjon og renovering av Ytre Herøy ungdomsskule. Saka synest å ha 

stoppa opp. 

 
 

2. Undervisning 
Tilstrekkeleg ressursar til deling av store elevgrupper.  

Herøy kommune ligg høgt på statistikk over antal elevar pr.lærar, særleg på 

ungdomstrinnet. Deling i basisfag på u.trinn, samt deling av årstrinn på 

fådelte skular, vil i visse høve vere nødvendig for å få ei god tilpassa og 

målretta opplæring. 

 

Handlingsrom til å legge til rette for elevar med særlege behov.  
Det er krevjande med så stram drift at ein ikkje har buffer til å takle 

situasjonar med elevar som akutt treng ekstra opplæring/oppfølging.    

Med 1100 elevar i Herøyskulen, vil det alltid skje hendingar i løpet av eit år, 

som ein ikkje greier å ta høgde for i ei stram budsjettramme. 

 
3. Kompetanseutvikling 

Skuleavdelinga er ein kompetanseorganisasjon, der oppdatering og 

vidareutvikling er heilt nødvendig for å levere gode tenester. 

Kompetansemidlane vart halvert i 2014, men må aukast opp igjen i 2015 for å 

ikkje sakke akterut. 

 

Servicetorget 
 
Totalt dei siste åra har ST sitt budsjett auka med 8,9 %.  Lønsutgiftene har auka 
med 12,8 % (inkludert ny stilling i ST frå 01.07.2014)medan utgifter til andre ting 
(11000- 12700) har hatt ein nedgang på 24,4 %  og overføringar til andre har auka 
med 35%. Ein større del kvart år går dermed med til lønsutgifter og mindre vert 
avsett til kurs, fagsamlingar, informasjonsmateriell, etc 
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Servicetorget har eit lite budsjett. Større del av budsjettet går no til lønsutgifter. 
Denne utviklinga kan ikkje halde fram då både fagsamlingar og kurs er viktig for å 
oppretthalde god kompetanse i ST.  Det er også viktig å kunne ha midlar til 
publikumsretta tiltak knytt til informasjonsmateriell og annonser. 
 
Frå hausten 2014 er det ein ny person i ST og ein har også fått tilført nye oppgåver. 
Det er forventa ein del tid til opplæring og ev. kurs. Dei andre avdelingane er presse 
på tid og ein har forståing for at det kan vere vanskeleg å stille som vikar når 
servicetorget vil ha temadagar. Det er derfor viktig at ein for framtida har nok 
ressursar til å kunne leige inn deltidstilsette som vikarar ved behov. 
 
 
Med  helsing 
 
Erlend Krumsvik 
Rådmann 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



       

 
 
 

NOTAT    

Til: Formannskapet 

  
Frå: Rådmannen 
 

     
 
 
Saksnr Arkivkode  Dato 
2014/877  030          02.06.2014 

PROSESS FOR OMORGANISERING AV FLYKTNINGTENESTA. 
 
Rådmannen ser at måten flyktningtenesta er organisert på i Herøy kommune truleg 
kan forbetrast. I dag ligg denne som ein ressurs under NAV, med ansvar for å 
koordinere samansette behov overfor flyktningar samt ansvar for å koordinere og 
gjennomføre introduksjonsprogrammet.  
 
Som utgangspunkt har det vore diskutert i rådmannen leiargruppe om 
flyktningtenesta bør bli flytta til Internasjonal skule, då introduksjonsprogrammet er å 
sjå på som opplæring. Dette er likevel berre ein del av ein samansett heile, der også 
NAV, Barn, Familie og Helse, Eigedom og Skule/barnehage er innsatsfaktorar i 
arbeidet overfor flyktningar. 
 
Rådmannen har også notert seg at IMDI stadig oftare ber om at Herøy kommune tek 
imot fleire flyktningar enn vi gjer i dag. Dette har vi i dag ikkje kapasitet til, men målet 
er at inntaket til Herøy kommune kan kunne doblast eller tredoblast over tid.  
 
Rådmannen ynskjer å forankre overfor formannskapet at ei arbeidsgruppe jobbar 
fram eit forslag til ny organisering av flyktningtenesta, både for organisatorisk 
plassering og organisering av samansette tenester. Arbeidsgruppa bør bestå av 
fylgjande ressursar: 
 
• Rådmannen, leiar 
• Skule/barnehage 
• Barn, Familie, Helse 
• Eigedom 
• NAV 
• Tillitsvalt 
 



Det er eit mål at samansette behov skal løysast tverrfagleg i eit større fagmiljø, og at 
einskildtilsette ikkje skal ha for stort ansvarsområde med manglande mynde til å 
gjennomføre dei oppdrag ein er sett til å utføre.  
 
Arbeidsgruppa skal i løpet av hausten 2014 og vinteren 14/15 skal jobbe fram ei sak 
til politisk handsaming. 
 
 
 
Med  helsing 
 
Erlend Krumsvik 
Rådmann 
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